
1 ëâ.
œ ≈ “ ⁄    1 9  ¿ œ – » À  2 0 1 3
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 3  ¡ – Œ …  9 2  ( 6 4 9 6 )

Премиера Протест Тенис

Стр. 24

Писателката Елена Алекова
препълни салона на БАН

Стр. 4

Медицински сестри от ясли
и училища ще стачкуват

Стр. 31

Гришо влетя в Топ 30 в света,
на 1/4 финал срещу Надал днес

Стр. 11

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Огнен ад

Жертви и разрушения след
взрив в тексаски завод

Стр. 8

Признание

Документите за Флоров
били автентични

Стр. 3
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Милко Багдасаров за
политиката на БСП в Кърджали

ОПЕРАТИВНИТЕ ПРОГРАМИ ЗА ЕВРОПАРИ
ДО 2020 Г. ЗАЦИКЛИХА СЛУЖЕБНО

Стр. 21

За криза в дървообработва-
щия сектор сигнализира Ели-
ца Ненчева, изпълнителен ди-
ректор на Браншовата камара
на дървообработващата и ме-
белната промишленост. От на-
чалото на кризата от общо
около 1700 регистрирани фир-
ми над 300 предприятия от сек-
тора “Мебелна индустрия” са

За 3 години над 300 мебелни
предприятия са фалирали
Около 20-30% от производството е в сивия сектор

Студенти от Националната художествена
академия рисуват върху фасадата на клуб
на БСП в столичния кв. “Факултета”

преустановили дейността,
съобщи тя пред БТА. Спад се
наблюдава и по отношение на
заетостта - към момента анга-
жираните в производството
на мебели са около 20 000
души, а в дървообработване-
то - около 22 000 души. Сред-
ната работна заплата в сек-
тора е значително под сред-

ната за страната - около 450
лв. Секторът обхваща около
2% от индустриалното произ-
водство в страната и създава
също около 2% от добавена-
та стойност в индустрията,
посочи Ненчева. В сивия сек-
тор е около 20-30% от произ-
водството.

 През 2012 г. се наблюда- Стр. 6

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Лидерът на групата на
ЕНП в Европарламента
Жозеф Дол заяви вчера, че
е убеден, че с Бойко Бори-
сов и Цветан Цветанов
начело България е на прав
път, съобщиха от ГЕРБ
(стр. 3).

Нямаме представа дали
г-н Дол пие хапчета, но
горното му изявление ни
навежда на мисълта, че не
само пие, ами е и забравил
да си вземе дозата, пора-
ди което са настъпили про-
блеми в начина, по който
възприема реалността. С
други думи, човекът не
знае на кой свят е.

Ако е направил обаче
изявлението си на трезв
ум, излиза, че Дол призова-
ва българите да гласуват
за двама души, които
превърнаха държавата в
свое лично стопанство. И
Дол знае това от предста-
вителите на български
десни партии, които все
още имат разум и виждат
какво представляват Бо-
рисов и Цветанов. Жозеф
Дол знае, че тъмното ми-
нало на бившия премиер го
преследва по петите и
току-току, и изскочи от-
някъде поредният чужд до-
клад или български доку-
мент, които ни навеждат
на мисълта да свързваме
думите “криминален” и Бо-
рисов в едно словосъчета-
ние. Дол е вече запознат, че
Цветан Цветанов е в дъно-
то на скандала с незаконно-
то подслушване. Тъмното
настояще на Цветанов ще
изскача и занапред, но дали
всеки път Дол ще му лъска
реномето? Зависи от броя
на издънките на Цветанов,
защото при него е като
при Мечо Пух - колкото
повече, толкова повече.
Може и да му писне на Дол
в един момент, той едва
ли е зависим от Цветанов,
както е зависим Борисов.
Но в интерес на Жозеф
Дол е да слезе на земята,
защото тези двамата
може и него да закопат.
След като убиха цяла
държава, какво им дреме за
някакво евродепутатче.

Жозеф, на
кой свят си?

ва леко завишаване на реа-
лизираните обороти за целия
бранш. Като цяло за сектора
можем да говорим за около
7-8% ръст, които ще се запа-
зят и тази година заради
очаквания по-висок експорт,
прогнозира изпълнителният
директор на камарата.

Стр. 3

¿„ÂÌˆËˇÚ‡ Á‡ ËÌ‚ÂÒÚËˆËË
ÂÍÎ‡ÏË‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ò Óˇ-
Á‡Ì‡ Í‡Ú‡.

Снимка Анатолий СТАНКУЛОВ
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България

НЗ

ПРЕДИЗБОРНА
ХРОНИКА

ЧЕРВЕНИТЕ КАНДИДАТИ ОТ 23 МИР СО-
ФИЯ ПОСЕТИХА ДОМ ЗА ДЕЦА

Кандидатите за депутати от 23 МИР в Со-
фия Жельо Бойчев, Ирена Анастасова и
Райна Душкова посетиха вчера Дневния
център за младежи и девойки с трайни
физически и ментални увреждания в кв.
“Младост” 1. Държавата трябва да финан-
сира подобни центрове, като добри при-
мери, които решават редица проблеми
като социализацията на деца и младежи
в неравностойно положение, позволяват
на семействата и родителите им да рабо-
тят пълноценно и същевременно с това да
отглеждат децата си в семейна среда, за-
яви Жельо Бойчев. Кандидатите занесоха
на младежите и девойките лакомства,
хранителни продукти и подаръци и готви-
ха с тях. Кандидатите за депутати прове-
доха и предизборна среща с обществе-
ността в района в читалище “Младост”.
Друга част от кандидатите в листата -
Милка Христова, Георги Кадиев и Васил
Попов, се срещнаха с офицери от запаса
от клуб СОСЗР в “Младост” 3.

АНГЕЛ НАЙДЕНОВ: КРИЗАТА СИ ИМА
ИМЕ - ГЕРБ

Кризата има име и името е ГЕРБ. Това
заяви пред събралото се множество кан-
дидатът за народен представител от Коа-
лиция за България Ангел Найденов в
Перник. Коалицията откри своята предиз-
борна кампания с митинг в сряда вечерта.
Пред симпатизантите на партиите от коа-
лицията се представиха и останалите кан-
дидати, сред които има експерти с раз-
лични професии, с опит в политиката,
както и млади хора, приели принципите
на коалицията и предизборните й анга-
жименти за свои.

ЛАМБО ОТИВА В ЕВРОПЕЙСКИЯ КОЛЕЖ
ПО ИКОНОМИКА

С академичния състав на Европейския ко-
леж по икономика и администрация ще се
срещнат първите трима в пловдивската ли-
ста на Коалиция за България - Стефан Да-
наилов, Петър Чобанов, Илия Баташки и
Атанаска Тенева. Проблемите на висшето
образование, акредитационните процеду-
ри, финансирането на системата и зако-
нодателни мерки за качествено и
достъпно образование ще бъдат във фо-
куса на предстоящата среща, която е днес
от 10 ч. в заседателната зала на колежа,
ул. “Задруга” 18. От 13 ч. в Международен
панаир Пловдив Георги Гергов и кандида-
тите за народни представители от 16 и 17
МИР ще представят управленските поли-
тики на БСП.

БСП ОТКРИ КАМПАНИЯТА СИ В НОВА
ЗАГОРА

В Нова Загора бе открита предизборната
кампания на Коалиция за България. На
откриването присъстваха Валери Жабля-
нов, водач на листата за народни пред-
ставители на Коалиция за България за
област Сливен, Деян Дечев, втори в лис-
тата и председател на общинския съвет
на БСП-Сливен, д-р Димитър Динев пре-
подавател от Нова Загора и др. Членове,
симпатизанти и граждани посрещнаха с
бурни овации кандидатите за народни
представители от Нова Загора д-р Ди-
митър Динев и Юри Арнаудов. Пред
препълнената зала “Миньо Балкански”
Валери Жаблянов заяви, че сега, повече
от всякога, България се нуждае от стабил-
ност и разум в политическото управление,
особено след разразилия се скандал с
подслушването.

КАНДИДАТ ЗА ДЕПУТАТ ДАРИ КНИГИ
НА ЧИТАЛИЩА В ОБЩИНА ДЕВИН

Кандидатът за депутат от Коалиция за
България Цветка Такова направи дарение
на всички читалища в община Девин и
пенсионерския клуб в общинския център.
В библиотеката на културните институции
всеки може да намери книгата на Такова
- “Село Борино в миналото и настоящето
на Родопите”. Изданието представлява
първата историческа книга за миналото
на село Борино, неговите бит, култура, по-
минък и развитие през вековете.

Пенсионери:

Бате Бойко, не сме
канибали, а гладни

есетки пенсио-
нери излязоха
вчера на про-
тест пред Ми-
н и с т е р с к и я

На протест пред МС възрастните хора поискаха
да влязат в затвора, за да ги храни държавата

Д Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

По време на проявата се чуха призиви протестите да продължат, докато
управляващите не се сетят да направят нещо, с което да облекчат ситуацията,

в която живеят хиляди пенсионери

съвет, възмутени от изяв-
лението на Бойко Бори-
сов, че те са изяли фис-
калния резерв на държа-
вата. Той направи това из-
казване по време на от-
криването на предизбор-
ната кампания на ГЕРБ в
Пловдив, след което по-
следва лавина от критики
в политическите среди.

Протестиращите издиг-
наха плакат с надпис “Бате
Бойко, не сме канибали, а
сме много гладни и бед-
ни”. “Ние ли сме изяли
фискалния резерв?”, попи-
та един от протестиращи-
те и се провикна силно с
надеждата и някой от
“Дондуков” 1 да го чуе:
“Какво направиха ГЕРБ за
4 години? 250 000 пенсио-
нери умряха от глад през
последните години”.

Възрастните хора бяха
категорични, че единстве-
ното увеличение на пенси-
ите, което се случи по вре-
ме на кабинета “Борисов”,
е било подигравка с тях.
“Увеличиха ми пенсията
със 7 лева. По-добре да не
ни се бяха подигравали
така”, коментира една от
пенсионерките, дошли
пред сградата на Минис-
терския съвет. Възрастни-
те хора настояха да имат
достъп до медицински гри-
жи и лекарства, които да
могат да си позволят с

ниските си пенсии. Някои
от събралите се заявиха,
че е по-добре да влязат в
затвора, за да ги храни
държавата.

“Позицията на бившия
премиер е невярна, цинич-
на и разкрива антисоциал-
ната същност на правител-
ството на Борисов - първо-
то след 1989 г., което три
поредни години не индек-

сира пенсиите”, убедени
са пенсионерите. Те пори-
цаха и бездушното отно-
шение на служебния пре-
миер към искането им за
двумесечен мораториум
върху сметките на пенсио-
нерите за ток, парно и
вода. Затова те настояха
Марин Райков да разгле-
да искането им.

Протестът бе организи-

ран от Обединените пен-
сионерски съюзи, но към
него се присъединиха и
много работещи и млади
хора. “Дойдох да подкрепя
хората, които умират от
глад. Все повече ровят по
кофите, защото мизеруват.
Нужна е коренна промяна
и нови хора да ни управля-
ват”, заяви един от протес-
тиращите.

253 заявления са подадени за
ползване на услугата “Общест-
вена трапезария” в Добрич за
периода 7 май - 31 декември,
съобщи началникът на отдел
“Здравеопазване и социална по-
литика” в общината Иванка Тито-
ва. Местата обаче са 112 и няма
възможност за увеличаването
им, добави тя. Услугата се пре-

Двойно повече кандидати за
социалната трапезария в Добрич
Дана РУСЕВА

Здравната каса не бива да плаща за интензивните
грижи на болница, която е излъгала, че има повече таки-
ва пациенти от реално преминалите. Това заяви служеб-
ният министър на здравеопазването проф. Николай Пет-
ров след участието му в кръгла маса по повод европей-
ския Ден на пациента.

На кръглата маса във ВМА ръководители в здравео-
пазването, лекари и пациенти, представители на БЛС,
БЧК и др. дискутират по изготвения меморандум по при-
оритети в бранша в интерес на пациентите за 2013 г. и
следващите пет години. В меморандума се настоява да
бъде приета нова адекватна Национална здравна страте-
гия и т. г. да се приеме план за действие, да се повиши
финансирането от републиканския бюджет, като се отде-
лят 6% от БВП за здравеопазване до 2018 г., да се раз-
работи система за контрол и качество на медицинската
дейност, като се намали броят на контролиращите органи
и се оптимизира административно-наказателната отговор-
ност, предаде БГНЕС. В меморандума се посочва също
необходимостта от републиканския бюджет да се осигурят
в НЗОК до 8% от минималната заплата за хората без
трудови възнаграждения, да се изясни как да се намали
броят на здравно неосигурените лица, които сега са 1 200
000 души.

В меморандума е залегнала целта и за постепенно
намаляване на ДДС за лекарствата, реимбурсирани 100%
с публични средства.

Населението на България намалява и заста-
рява, а селата обезлюдяват, сочат данни на На-
ционалния статистически институт за демограф-
ското развитие на страната през 2012 г. Към
края на миналата година в страната е имало 7
282 041 души, с 45 183 човека, или 0,4%, по-
малко, отколкото в края на предходната. Ново-
родените са били 69 121, а починалите - 109 281,
с една трета повече. Почти всеки пети жител е
на 65 години или по-възрастен. Жените като
цяло са малко повече от мъжете, но пък пред-
ставителите на силния пол са мнозинство във
възрастовата група на по-младите. Причината е
в по-дългата продължителност на живот на
жените. Средната възраст у нас вече е 42,8
години при 40,4 години през 2001 г. и 41,2 годи-
ни през 2005 г.

България е сред петте страни в Европейския
съюз с най-много възрастни хора - 19,2%, като
в Германия и Италия те са 20,6%, а в Ирландия
- 11,9%. През миналата година за пръв път ста-
тистиците отчитат, че селското население е под
2 млн. души. В градовете живеят 5 306 233, или
72,9%, а в селата - 1 975 808, или 27,1%. През
2012 г. с решения на МС са закрити 24 населе-
ни места, като 20 от тях са се влели в други
селища. Други 172 са без население, предимно
в Габровско, Великотърновско и Кърджалийско.

доставя вече четвърта година.
Сред подалите документи преоб-
ладават пенсионерите с много
ниски доходи, самотно живеещи
или с увреждания, коментира
Титова. По традиция повечето
ползващи трапезария са мъже и
многодетни самотни майки. Пра-
ви впечатление, че броят на по-
далите заявка се увеличава в
сравнение с предишни години.

Комисия ще определи най-

нуждаещите се в срок до 29 ап-
рил. Право да вземат храна от
трапезариите имат хората на ме-
сечно социално подпомагане,
тези с доказана липса на дохо-
ди и близки, които да се грижат
за тях, самотно живеещи, полу-
чаващи минимални пенсии, ски-
тащи и бездомни, включително
деца. Хората ще получават
топъл обяд - супа, основно яс-
тие и хляб.

ЗДРАВНИЯТ МИНИСТЪР: НЗОК
ДА НЕ ПЛАЩА НА БОЛНИЦИ,
КОИТО ЗАБЛУЖДАВАТ

НАСЕЛЕНИЕТО У НАС
НАМАЛЯВА И ЗАСТАРЯВА

5
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Àêî ÁÑÏ âúðíàò âñè÷êè ïàðè,
êîèòî ñà îòêðàäíàëè, çàïëàòèòå
ùå ñòàíàò ïî 5000 ëâ.‘ ТИПИЧНИЯТ СТИЛ НА БИВШИЯ ПРЕМИЕР

Разработките за Станимир
Флоров са автентични, заяви в
интервю за агенция “ПИК” Бо-
гомил Бонев, вътрешен ми-
нистър в правителството на
Иван Костов. Документи с гриф
“Строго секретно” с разработ-
ка на Станимир Флоров “изте-
коха” в сряда в прокуратурата
и в медиите. От тях личи, че
специалните служби са следи-
ли и проверявали за нерегла-
ментирани контакти с лица от
криминалния контингент насто-
ящия шеф на ГДБОП през 1999
г. и през 2002 г. От автентични-
те документи става ясно, че

ДУМА отново пуска въпросите, които отправи официал-
но към МВР по Закона за достъп до обществена инфор-
мация. Те официално бяха депозирани в министерство-
то вчера. Ние обаче все още се надяваме чиновниците
в МВР да бъдат така добри и да не проточват процеду-
рата до законовите 30 дни и да дадат необходимата
информация много по-рано. Това нито са строго секрет-
ни данни, нито за тяхното събиране е необходимо
много време.

ДУМА пита:

 Какви човешки и механизирани ресурси се използват за
мероприятията, на които присъства ръководителят на предиз-
борния щаб на ГЕРБ Цветан Цветанов?

 Използвана ли е техника на вътрешното министерство по
време на обиколките на Цветан Цветанов из страната от
01.04.2013 г. насам? Ако е използвана каква точно?

 По време на предизборната обиколка на ГЕРБ в общин-
ски и областни градове посещава ли г-н Цветан Цветанов
районни полицейски управления и областни дирекции на
МВР? По чия инициатива и с чие разрешение бившият вътре-
шен министър е влизал в сградите?

 Колко полицаи са били ангажирани за мероприятието,
проведено в зала “Арена Армеец” в София на 07.04.2013 г.?

 Какви сили и от кои поделения са униформените, охра-
няващи предизборните мероприятия на ГЕРБ, в това число
проявата в зала “Арена Армеец”, откриването на кампанията
в Пловдив на 12.04 2013 г., както и това във Варна на
14.04.2013 г.?

Богомил Бонев: Документите
за Флоров са автентични
Ако една разработка трябва да достигне до успешен край,
не уведомявай НСБОП, смята бившият министър

Флоров е покровителствал
наркоразпространители.

Бонев помолил журналисти
да му препратят във вида, в
който са получили, разработ-
ките. “На разпечатките от СРС,
които са до декември 1999 г.,
докогато бях вътрешен ми-
нистър, виждам мои резолюции
и на Атанас Атанасов с указа-
ния да бъде обхванат целият
кръг от полицаи, за които е
имало данни, че са корумпира-
ни”, твърди Бонев.

И двете разработки срещу
Флоров обаче завършили с
мнение за прекратяване. Ин-

формацията към онзи момент
била достатъчна за дисципли-
нарно уволнение на Флоров,
но не и за осъдителна присъда
след това, смята ексми-
нистърът. В документите имало
данни за “кокошкарска дейност
като продажба на телефонче-
та, GSM и връзка с хора, които
тайно продават коли”. Не мога
да коментирам другите сведе-
ния за наркотици и т.н., но
първите информации са до-
статъчни за дисциплинарно
уволнение, категоричен е Бо-
нев. Според него не е пристъ-
пено веднага към уволнение,

за да се обхване целият кръг
от лица и да се достигне до
сериозно разкриване на по-
сериозна група. Затова Бонев
резюлирал използване на СРС
спрямо Флоров, без да уведо-
ми Кирил Радев. “Това е на-
чинът, по който се работи. Не
съм уведомил Радев не от не-
доверие към него и НСБОП, а
защото така се работи в МВР,
ако искаш една разработка да
достигне до успешен край”,
казва той.

През 1998-1999 г. Флоров е
бил в група в НСБОП, участва-
ла в разбиването на големи
контрабандни канали за спирт,
наградена след това за успеш-
на работа лично от Костов и
Бонев. На по-късен етап започ-

нали да постъпват информации
за контакти на Флоров с хора
от криминалния контингент, а
материалите са били изпраща-
ни чрез министър Бонев до
шефа на НСС Атанас Атанасов.
Материалите минавали през
СОТИ, а след това при министъ-
ра с указание да се разшири
обхватът на проверката.

“Случващото се е сериозно
дискредитиране на МВР и все-
ки, който има отношение към
това, говоря и за сегашното, и
за предишното ръководство на
МВР, трябва да си дава сметка
за последиците. Във всеки слу-
чай избори под знака на скан-
дали в МВР са най-лошият сиг-
нал към обществото”, категори-
чен е Богомил Бонев.

Агенцията за инвестиции рекламира Бълга-
рия в световните медии, но без част от Пирин-
ско. Във фейсбук страницата на Българската
агенция за инвестиции е публикуван един от
промоционалните клипове за страната ни, кои-
то се показват по CNBC и Bloomberg в Европа
и Азия, както и по CNN в САЩ. Клипът се харе-
сва, споделя и коментира, но по-наблюдателни-
те потребители на мрежата забелязаха съкра-
щаването на границите ни. В представяната
карта липсват Мелник и Сандански.

Явно географията не е най-силната област на
родната администрация, тъй като гафът се повта-
ря след този с новогодишната реч на президента
Плевнелиев, когато като красива българска при-
рода бяха показани Скалистите планини в Коло-
радо. Съветът към създателите на рекламни мате-

Председателският съвет на Европейския парламент е взел
решение в сряда темата за масовите незаконни подслушвания в
България да бъде разпределена за разглеждане на Комисията
по граждански права, правосъдие и вътрешен ред. В тази коми-
сия се разглеждат най-сериозните доклади по въпросите на
нарушенията на човешките права, функционирането на системи-
те за сигурност, годишните доклади на Европол и за Шенген.

Стартираната процедура дава възможност за изслушване на
отговорните лица пред комисията. Председателският съвет на
ЕП е преценил, че последният тежък за България проблем за-
служава много подробно анализиране в специализираната ко-
мисия, преди да бъде докладвано в пленарната зала.

Малко по-късно пресцентърът на ГЕРБ разпространи изявле-
ние на председателя на групата на ЕНП в ЕП Жозеф Дол в защи-
та на Борисов и Цветанов. “За разлика от реакциите на някои
социалисти и либерали, включително в Европейския парламент,
аз отправям призив европейските институции да не се превръщат
в сцена на вътрешнополитически дебати”, казва Дол в него.

Екипи на пожарната в
Омуртаг, която е на подчине-
ние към МВР и инспекцията по
труда, направиха опит да са-
ботират кампанията на БСП в
Омуртаг вчера.

Местната организация на со-
циалистите бе уведомила общи-
ната за откриване на кампани-
ята на 18 април в 11,30 мин.
Точно в часа на откриването
обаче пожарната служба в
Омуртаг реши да извършва про-
верка в клуба на БСП и осуети

Висшият съдебен съвет из-
бра Веселин Хаджиев за пред-
седател на Пловдивския окръ-
жен съд. Постът бе овакантен
в края на миналата година,
когато Сотир Цацаров бе из-
бран за главен прокурор. Ма-
гистратът стана известен с оп-
равдателната присъда по де-
лото на бившата шефка на
Съюза на съдиите в България
Мирослава Тодорова срещу
Цветан Цветанов. Бившият

ВСС повиши съдията, оправдал
Цветанов за клевета

вътрешен министър обвини
Тодорова, че като съдия е об-
служвала организираната
престъпност. Тя пък заведе
дело в Пловдивския съд срещу
Цветанов за клевета, но той бе
оправдан.

Освен Хаджиев, който взе
19 гласа, кандидат за поста бе
и Симеон Захариев, който по-
лучи едва 6 гласа в 25-член-
ния ВСС. Преди това двамата
предложиха концепции и отго-

варяха на въпроси в продълже-
ние на близо три часа. В полза
на Захариев се изказаха пред-
седателят на Върховния каса-
ционен съд Лазар Груев и Ка-
лин Калпакчиев, който е от
съдебната квота на ВСС. Глав-
ният прокурор Сотир Цацаров
показа незаинтересованост
към дебата като през цялото
време бе съсредоточен в ек-
рана на служебния лаптоп,
разположен пред него.

Пореден географски гаф с България
риали за България на стойност милиони левове е:
“Хей, учете я тази география, пък после качвайте
клипчета!”, казва потребител във фейсбук.

Веднага след коментарите за “поотхапаната
откъм Македония” карта на България изпълнител-
ният директор на Агенцията за инвестиции Бори-
слав Стефанов заяви, че рекламата ще бъде ко-
ригирана. Ще се търси вариант излъчването на
клипа в този вид да бъде спряно до неговата
промяна, каза той.

Въпросният рекламен клип е част от проек-
та за популяризиране на предимствата за ин-
вестиции у нас. По него през март представи-
тели на световно признати медии бяха в Со-
фия. Целият проект “Популяризиране на пре-
димствата за инвестиране в България” е на
стойност 21 408 304 лв.

Служби на МВР
саботират кампанията
на БСП в Търговище

участието на местните социали-
сти в откриването на кампания-
та. Едновременно с това в общи-
на Омуртаг пристигнаха и ин-
спектори от Инспекция по труда
- Търговище, за да проверят
дали служителите - членове на
БСП, са на работа. Според со-
циалистите от Омуртаг тези не-
случайни съвпадения водят до
извода, че в тази кампания ГЕРБ
ще използват натиска и запла-
хата като основен инструмент за
изборна борба.

СКАНДАЛЪТ С
ПОДСЛУШВАНИЯТА
ВЛЕЗЕ В КОМИСИЯ НА ЕП

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Симпатизанти на левицата се зарадваха на най-активния общински съветник
в СОС Борис Цветков, трети в листата на Коалиция за България в 24 МИР-София
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ревните предмети от зла-
то, сребро, стъкло, керами-
ка, които преди десетиле-
тия са открити в знамени-

БАН „съживява” с холограми
гробницата в Мезек

Снимки Мариета ТОМОВА

Д

ред медицинските специа-
листи в детските ясли, гра-
дини и училища в Пловдив
назряват протестни дейст-
вия. Синдикатите поискаха

Велиана ХРИСТОВА

тата тракийска куполна гробница
в Мезек край Свиленград, днес са
в музеите и посетителите на па-
метника няма как да ги видят на
място. Оригинален проект на уче-
ни от БАН и на община Свилен-
град позволява култовите дарове
от гробницата да се върнат в нея
чрез... холограми. Изложба на хо-

лограмите, представящи съкрови-
щата на Мезек, бе открита вчера
в БАН. Тя продължава до събота
включително. Холограмите ще
бъдат поставени в дромоса (кори-
дора) на самата гробница и ще
помогнат регионът да се развива
като туристическа дестинация.
Куполната тракийска гробница в
Мезек е с дромос и три камери и
е най-дългата сред откритите до-
сега подмогилни съоръжения на
Балканите. Датирана е към IV в.
пр.Хр., запазена е в автентичен
вид. Холограмите са дело на бив-

шата Централна лаборатория по
оптичен запис и обработка на ин-
формацията при БАН, която днес
е част от Института по оптични
материали и технологии “Акад.
Йордан Малиновски”. Пред гости-
те директорът на института проф.
Никола Малиновски посочи, че
изложбата представя постижени-
ята едновременно на две науки -
физико-химията и археологията, и
илюстрира на какво са способни

различните науки, когато работят
заедно в многостранен комплекс,
какъвто е БАН. Световно постиже-
ние на нашите учени е холограф-
ският метод, използван от тях (об-
разът се вижда при дневна свет-
лина и не е нужно да бъде осве-
тяван с лазер), както и създадени-
те в лабораторията сребърно-ха-
логенни емулсии с нанокристал-
чета, които са   признати в света
за най-качествените.

Кметът на Стара Загора
Живко Тодоров свиква на
22 април консултации с ме-
стните ръководства на
ГЕРБ, Коалиция за Бълга-
рия, ДПС, АТАКА, Синята
коалиция и НДСВ за опре-
деляне съставите на СИК
на територията на община-
та за произвеждане на ре-
ферендум с въпрос: “Да
бъде ли закрит Центра-
лен артилерийски техниче-
ски изпитателен полигон
“Змейово?”, насрочен за
26 май. Това съобщиха от
пресслужбата на община-
та.

ДУМА припомня, че на
17 април с писмо, подписа-
но от министъра на отбра-
ната Тодор Тагарев до
председателя на Общин-
ския съвет Емил Христов,
военното министерство по-
иска да бъде отменено ре-
шението за допитване за
полигона, тъй като това
било в прерогативите на
държавата. Междувремен-
но екоминистърът Юлиян
Попов подкрепи провежда-
нето на референдума. До-
питването ще струва около
200 000 лв., които ще бъдат
осигурени от резерва на
общинския бюджет. Пред-
ложението за провеждане-
то на референдума бе вне-
сено от група общински
съветници от различни по-
литически партии заради
обгазяванията, на които е
подложена Стара Загора.

КМЕТЪТ НА
СТАРА ЗАГОРА
СВИКВА
КОНСУЛТАЦИИ
ЗА  „ЗМЕЙОВО”

Медсестри от ясли и училища в
Пловдив се канят да стачкуват

С
Синдикатите преговарят
от 10 месеца с общината

повишение на възнагражденията и
изпълнение на браншовия колективен
трудов договор за здравеопазване,
подписан с Министерството на здра-

веопазването. Той предвижда пови-
шение на заплатите на медицински-
те специалисти на 520 лв. от 1 януа-
ри т.г. В момента в пловдивските дет-
ски градини и училища възнагражде-
нията са между 420 и 425 лв., а в
яслите - около 415 лв.

Предвиденото повишение от 3,8%,
гласувано на последната сесия на

Общинския съвет, е недостатъчно и
обидно, тъй като заплатите не са уве-
личавани от 5 години, твърдят меди-
цинските специалисти.

От КТ “Подкрепа” изтъкнаха, че
вече 10 месеца се водят преговори с
община Пловдив, но съществен ре-
зултат няма. Не е ясно и за какво се
използват държавните средства, кои-
то се отпускат за издръжката на дете
в яслите, и таксите, събирани от ро-
дители. Годишно държавата отпуска

по 2267 лв., уточниха от синдикатите.
Те са категорични, че община Плов-
див дава неточни списъци с броя на
децата в детските ясли. По стандарт
в група трябва да има 16 деца. В
голяма част от пловдивските ясли ре-
алният брой на децата надхвърля
стандарта.

Медицинските специалисти са го-
тови и на стачни действия, но след
изборите, за да не се политизират
исканията им, поясниха те.

България е на едно от
последните места в Евро-
па по отношение на доб-
роволното кръводарява-
не. Едва 23 души на 1000
стават кръводарители. За
това алармираха вчера
от Българската организа-
ция за доброволно кръво-
даряване, които предста-
виха официално своя нов
проект “Дари кръв”. Чрез

Около 45% от децата в детските гра-
дини и  учениците имат проблеми при
възприемането и възпроизвеждането на
учебния материал, сочат изследвания,
проведени в периода от 2009 г. до края
на 2012 г. Това съобщи председателят на
Синдиката на българските учители Янка
Такева на конференцията “Произход, пре-
венция и решаване на проблемите на
децата с различно възприятие и възпро-
изводство в образователната система”.

Тези деца нямат видими проблеми, не
се “таксуват” като деца със специални
образователни потребности и се обуча-
ват по общоприетата методика, обясни

Ямболският районен
съд върна делото за взри-
вовете край Петолъчката
миналата година заради
установени неясноти и
пропуски в обвинението,
които ограничават права-
та на защита на подсъди-
мите. В обвинителния акт
не са конкретизирани на-
несените материални
щети и според съдията
това е съществено проце-

В ДЪНОТО НА КЛАСАЦИЯТА СМЕ
ПО ДОБРОВОЛНО КРЪВОДАРЯВАНЕ

него желаещите да дарят
кръв или тези, които имат
необходимост от кръво-
дарители, могат да се
регистрират със специал-
но приложение за теле-
фони.

Целта на проекта е да
подобри информираност-
та на гражданите, тъй
като България е на едно
от последните места по

кръводаряване, обясни
председателят на органи-
зацията Стефка Попова.
Тя добави, че само учас-
тието в кръводарителни
акции не е достатъчно.
Важно е хората да ста-
нат регулярни добровол-
ни кръводарители, защо-
то във всеки един момент
има нужда от кръв, обяс-
ни Попова.

45% от децата се справят
трудно с учебния материал

Такева. В тази група се включват малчу-
гани с дислексия и с дисграфия. Те трудно
пишат и имат проблем с разказвателните
предмети, при които уроците са структу-
рирани, поясни тя. Такева твърди, че те
напускат рано образователната система,
защото не могат да се справят с учебния
материал. Необходимо е да се променят
изцяло методиката за преподаване на
деца и ученици със специални потребно-
сти и подходът на самите учители към тях,
смятат експертите. Студентите по педаго-
гика трябва да имат 4-месечен практиче-
ски стаж, а не, както е сега, едномесечен,
посочи Такева.

Магдалена ГЕОРГИЕВА
суално нарушение.

Окръжната прокурату-
ра ще протестира пред
окръжния съд разпореж-
дането с мотива, че това
е излишно формализира-
не и ненужно описване на
щетите. Обвинителният
акт е 70 страници с посо-
чени над 200 потърпевши
с подробно описание на
стойността на нанесените
им щети.

В началото на април
Окръжната прокуратура

внесе в съда обвините-
лен акт срещу обвиняе-
мите Десислав Делев,
собственик на “Берета
Трейдинг”, и изпълнител-
ния директор на фирмата
Иван Пеев. Според обви-
нението в качеството си
на длъжностни лица два-
мата са нарушили зако-
на и не са предприели не-
обходимите мерки за
осигуряване на безопас-
ност при работа с взрив-
ни вещества.

ДЕЛОТО ЗА ВЗРИВОВЕТЕ
КРАЙ ПЕТОЛЪЧКАТА ВЪРНАТО
ЗА НОВО РАЗСЛЕДВАНЕ

ДЕЛОТО ЗА ВЗРИВОВЕТЕ
КРАЙ ПЕТОЛЪЧКАТА ВЪРНАТО
ЗА НОВО РАЗСЛЕДВАНЕ

ДЕЛОТО ЗА ВЗРИВОВЕТЕ
КРАЙ ПЕТОЛЪЧКАТА ВЪРНАТО
ЗА НОВО РАЗСЛЕДВАНЕ

ДЕЛОТО ЗА ВЗРИВОВЕТЕ
КРАЙ ПЕТОЛЪЧКАТА ВЪРНАТО
ЗА НОВО РАЗСЛЕДВАНЕ

ДЕЛОТО ЗА ВЗРИВОВЕТЕ
КРАЙ ПЕТОЛЪЧКАТА ВЪРНАТО
ЗА НОВО РАЗСЛЕДВАНЕ

ДЕЛОТО ЗА ВЗРИВОВЕТЕ
КРАЙ ПЕТОЛЪЧКАТА ВЪРНАТО
ЗА НОВО РАЗСЛЕДВАНЕ

Председателят на БАН акад. Стефан Воденичаров откри изложбата

Фигурка
на сатир

Накит от
гробницата
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Разговор

Интервю на Мария НИНОВА

ЮРИЙ АСЛАНОВ е роден на 18 юли 1951 г. във Варна. Завършва икономика в
София и социология в Москва. Собственик е на социологическа агенция АФИС.
Секретар е на Института за социална интеграция. Член на НС на БСП.

Юрий Асланов:

Четири партии влизат
в следващия парламент
Нетипично висок дял на неориентирани и колебаещи
се избиратели се наблюдава за първи път толкова
близо до изборите - близо 1/4 не са взели решение,
а 1/5 не знаят как ще гласуват, смята социологът

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Ïðîáëåìúò íà îáùåñòâîòî å, ÷å
õëÿáúò å ïî-ñêúï îò ñâîáîäàòà‘

‘

‘Ïðîòåñòíèÿò äóõ
òëåå, íî å â çàòèøèå

‘

 Господин Асланов, ще
се отрази ли скандалът с
подслушванията на пред-
стоящите парламентарни
избори?

- Не може да няма ни-
какво отражение. При по-
следните проучвания
изтървахме този казус и раз-
мера на щетите от него. На
база на своята интуиция
мога да допусна, че този
скандал отблъсва избирате-
лите. Едва ли ще бъдат при-
влечени от която и да е пар-
тия. Разбира се, най-големи
щети от скандала ще поне-
се ГЕРБ, колко точно и в
каква посока не мога да
кажа.

Може да се каже, че го-
ляма част от хората дори
злорадстват за нещастието
на политици или богаташи,
които са засегнати от под-
слушванията. Те не смятат,
че проблемът допира до тях.
За хората далеч по-притес-
нителни са темите, които
опират пряко до бита. Напри-
мер предстоящото увеличе-
ние на тока, проблема, че
високите сметки останаха,
пък сега има ново увеличе-
ние. Друго нещо, което ги
вълнува, е страхът от безра-
ботицата и бедността. Тема-
та с подслушванията пряко
не засяга масовия човек.

 Адекватни ли са ре-
акциите, с които Бойко
Борисов и Цветан Цвета-
нов се опитват да свалят
вината си от скандала?

- Не. Напълно неадекват-
ни са.

 Подобен скандал,
свързан с нарушението на
демокрацията у нас, ще
доведе ли до консолидация
на протестен вот?

- Проблемът на състояни-
ето, в което се намира
българското общество, е, че
хлябът е по-скъп от свобо-
дата. Точно тази тема за
свободата не е на дневен
ред. Това наистина е ужас-
но.

 Как си обяснявате
това?

- Няма спор, че основни-
ят проблем на обществото
ни е бедността и производ-
ните от нея проблеми, които
пораждат слабия интерес
към политиката и отдалеча-
ването на хората от тази
сфера.

 Според вас партия-
та на бившите управлява-
щи запазва ли шанс да бъде
първа политическа сила?

- Засега да, но изобщо
не е ясен крайният резултат.
Всичко е възможно. В така-
ва непосредственост до из-
борите се наблюдава нети-
пично висок дял на неори-
ентирани и колебаещи се
избиратели. В предходни
периоди не сме имали таки-
ва резултати. Близо 1/4 от
избирателите твърдят, че
все още не са взели реше-
ние, а 1/5 от тях са сигурни,
че ще гласуват, но все още
не знаят как. Макар че сме
близко до парламентарните
избори прогнозите все още
са затруднени. Трябва да се
направят поне още едно, две

изследвания, защото има
много хора, които в послед-
ния момент ще решат какъв
избор да направят.

 На какво се дължи
нежеланието на социолози-
те да се ангажират с про-
гноза за изхода от избори-
те, при положение че ос-
тава по-малко от месец до
тях? Сякаш хората вяр-
ват на социологическите
проучвания.

- Нима вярват? Вие вяр-
вате ли след тези скандали
между социолозите? Аз уми-
шлено не участвах в тази
разправия, защото част от
колегите си въобразяват, че
публиката прави разлика
между техните имена и ос-
таналите. Мислят си, че раз-
личават кой работи почтено
и кой не. Истина е, че хора-
та казват “всички социолози
лъжат” след подобен скан-
дал.

 Да, но все има някои,
които остават заблудени
от такъв тип резултати.

- Има - факт, винаги е
имало. Подобен тип проуч-
вания наистина влияят.

 Скандалът за под-
слушванията тръгна от
сигнал на лидера на БСП
Сергей Станишев. Това
разобличение дава ли пре-
димство на левицата?

- Въпросът е дали ще
ощети противника на леви-
цата.

 Ще се случи ли?
- Може да се случи, но

не искам да гадая наизуст.
Би трябвало по някакъв на-
чин да се отрази, най-малко
защото това дезорганизира
ГЕРБ. Представям си в мо-
мента на която и да е пар-
тия да се случи подобно

нещо активистите по места
в какво положение са. Те
вероятно са намалили тем-
пото, с което работят за кам-
панията, и в момента се ос-
лушват и оглеждат откъде
може да им дойде удар.

 Може ли да има из-
ненадващ вот за някои от
партиите, които остават
извън светлината на меди-
ите?

- Не. Вече няма никакво
време за големи изненади.
Имаме четири абсолютно
сигурни партии, които ще
влязат в следващия парла-

на кампанията подсказва, че
разширяват подкрепата си и
може да има активизация да
избирателите им. Това са
РЗС на Яне Янев, ДСБ на
Иван Костов и НФСБ на
Валери Симеонов. Има два
сценария, които могат да се
развият. Единият е в парла-
мента да влязат 4-5 партии
и едно по-широко предста-
вителство до 8 партии.

 Кое ще е по-добре за
България?

- За България ще е доб-
ре, ако може да се състави
стабилно правителство. Спо-
ред мен това няма значение
от броя на субектите в него,
но, разбира се, колкото са
повече се намалява възмож-
ността за устоичиво и ста-
билно мнозинство. За Бълга-
рия е най-добре да има пра-
вителство.

 Според вас, възмож-
но ли е да се състави тако-
ва правителство?

- Това не се поддава на
прогнози. Така или иначе
извън този кръг, споменат от

мен, ако се появи още някой
кандидат за славата в по-
следния момент, успехът му
ще се дължи на извънсоци-
ологически факти, които не
можем да измерим с наши-
те инструменти. А именно -
пари, корпоративен натиск и
прочие. В анкети няма кой
да си признае такъв вот, така
че ние няма как да го реги-
стрираме.

 Тлее ли още проте-
стният дух у нас?

- Разбира се, засега е
стихнал. Положението при-
лича на тенджера, върху
която временно е затиснат
похлупак, но налягането в
нея не е изчерпано. След
изборите е напълно възмож-
но да се махне този капак с
нова сила.

 Колко кредит на до-
верие ще има следващото
правителство?

- Зависи от комбинация-
та на много неща. На първо
време ще има ли възмож-
ност да се състави стабилно
правителство, ще има ли
адекватна програма, която
да задоволи исканията на
хората. Много зависи и от
поведението на новите уп-
равляващи.

 Ако новите управля-
ващи са старите управля-
ващи ще има ли накакви
промени?

- Каква смяна може да
има, това ще бъде чист па-
радокс, ако правителство,
свалено от народа, остане
на власт.

мент. Това са ГЕРБ, БСП,
“Атака” и ДПС. Оттам-на-
татък в низходящ ред има
възможност за още четири
партии. Движение “България
на гражданите”, ако трябва
да бъда честен, много по-
вероятно е да е в парламен-
та, отколкото извън него. Ми-
нимална е вероятността до
края на кампанията да стес-
ни до такава степен подкре-
пата си, че да остане извън
играта.

Има още три партии, ко-
ито са заподозрени, те са
под чертата, но развитието
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Индустрията:

Правителството да
спре енергийния хаос

Б
езпокойството си от
дълго продължаващия
институционален, за-
конов, регулаторен,
корпоративен и уп-

Изходът е да стартира борсата за ток, цените
не трябва да се пипат, смята бизнесът

равленски хаос в българската
енергетика изразиха индустри-
алните консуматори на електро-
енергия. В писмо до президента
Росен Плевнелиев, служебния
премиер Марин Райков, служеб-
ния икономически министър
Асен Василев и председателя
на Държавната комисия за енер-
гийно и водно регулиране
(ДКЕВР) Евгения Харитонова те
ги призовават да положат мак-
симални усилия за намаляване
на хаоса и популизма и за успо-
кояване на страстите в българ-
ската енергетика.

Единственото лечение за
тресящия се от проблеми енер-
гиен сектор е да се ускори
стартът на борсата за ток и ли-

берализацията на пазара, която
да позволи свободни и конку-
рентни цени, коментира пред
Медиапул Константин Стаменов,
председател на УС на Българ-
ската федерация на индустри-
алните енергийни консуматори
(БФИЕК). Според него в момен-
та енергийната система трябва
да се оправи със сегашните

цени. След всичките
неразбории в отрасъ-
ла е неприемливо да
се вдигат тарифите по
веригата производст-
во-пренос-доставка на
ток, каквито са внесе-
ните заявления от
държавните и частни-
те дружества, смята
Стаменов.

Всички енергийни
фирми искат различно
поскъп-ване и ако то
бъде прието в заяве-

ния вид, ще доведе до 15-20 на
сто повишение на цените за
крайните потребители, преду-
преждават от БФИЕК. Шефът на
ДКЕВР Евгения Харитонова за-
яви, че такова увеличение няма
да бъде разрешено, но призна,
че все някакво ще има.

Трябва да се върви само на-
долу при енергийните цени и

предпоставка за това е един-
ствено създаването на условия
за пазарна конкуренция, посо-
чи представителят на БФИЕК.
Той даде за пример спорния
проект за строеж на АЕЦ “Бе-
лене”. Ако се реализира при
пазарни условия, бързо ще ста-
не ясно дали има инвеститор,
който да изгради ядрената цен-
трала и сам да решава къде и
за колко ще продава произве-
дената електроенергия.

Енергийната борса ще отсее
онези електроцентрали, които
са гъвкави и жизнеспособни, а
не им се създават изкуствени
условия за съществуване, смя-
тат енергийните експерти. Ней-
ният старт обаче продължава
да се отлага години наред,
макар да бе посочвана като
приоритет и от правителството
на тройната коалиция, и от това
на ГЕРБ.

Едрите консуматори на ток
допълват, че предвид предстоя-
щия избор на нов парламент и

правителство, БФИЕК има готов-
ност да участва със свои екс-
перти и други ресурси във фор-
мирането на нови и прозрачни
политики на енергийна и инду-
стриална стабилност, инвести-
ционен и бизнес климат, трудо-
ва заетост и икономически рас-
теж. Стаменов обаче посочи, че
от назначаването на служебно-
то правителството преди месец
не е имало срещи на работната
група с участието на представи-
телите на енергийния бизнес в
МИЕТ, която трябваше да раз-
работи предложения за реша-
ване на проблемите в енергети-
ката.

От федерацията на индустри-
алните консуматори на енергия
се надяват и на бързи резултати
от започналите в началото на
тази седмица проверки на ЕК и
Световната банка, на които пра-
вителството се надява да дадат
предложения за задържане на
цените на тока и успокояване
на положението в сектора.

За миналата година той е бил за
около 100 млн. евро. Очакването за на-
растването на износа на български ме-
бели е обвързано с насочването на бран-
ша към нови пазари - арабските, където
ще се търсят основно клиенти сред голе-
мите хотелски вериги, и преоткриването
на традиционните - бившите съветски
републики. Традиционно българските ме-
бели се търсят основно на европейския
пазар. Над 75 на сто от износа се реали-
зира за Германия, Франция, Гърция и др.
Около 15 на сто от продукцията се изна-
ся за Русия, Израел, САЩ, Грузия. Бога-
тите българи залагат на “умните” мебели

От стр. 1

реките чуждестранни инвести-
ции в България очаквано са най-
много в сектора на недвижимите
имоти. Това каза Юлиян Балчев

За три години над 300 мебелни
предприятия са фалирали

- със специални хитринки, които улесня-
ват живота на човека, както и лесно
поддържащи се мебели, а библиотеката
постепенно изчезва от дома на българи-
те, посочи още Елица Ненчева. Вкусът
на българина до голяма степен се опре-
деля от неговите финансови възможнос-
ти, показват наблюденията и няма осно-
вания да очакваме поскъпване на българ-
ските мебели през тази година, уточнява
специалистът. Според Елица Ненчева
вече няма разлика между представите
за естетиката по отношение на мебели-
те на собствениците на панелки, на ед-
нофамилни жилища или на тези от за-
творените комплекси.

П
ЧУЖДИТЕ ИНВЕСТИТОРИ НАЛИВАТ
НАЙ-МНОГО В НЕДВИЖИМИ ИМОТИ

от Българската агенция за инвестиции
на Българо-румънски бизнес форум в
Българската търговско-промишлена
палата (БТПП). Балчев представи дан-
ни от проучване на агенцията за ин-
вестиции, като посочи, че финансови-
ят сектор заема второ място в класа-
цията за чужди инвестиции у нас.

“За съжаление производството пе-
чели чак трето място, но България
дава нови стимули, които да улеснят
все повече компании с висока доба-
вена стойност и да ги накара да дой-
дат в страната”, отбеляза Балчев.

Според него основни преимущест-
ва на България по отношение на чуж-
дестранните компании са финансовата
стабилност на инвеститорите, конку-
рентността в областта на оперативни-
те разходи и качествените работници.

Балчев обясни още, че Българска-
та агенция за инвестиции подкрепя ин-
веститори в областта на производст-
вото, на обучение, на човешко здра-
веопазване, на високо технологични
услуги. Условието за издаване на сер-
тификат от агенцията за инвестиции
са проекти за най-малко 5 млн. евро,
като обаче тази граница може да
бъде намалена до 2 млн. лева, ако
проектът се изпълнява в район с висо-
ка безработица.

ългарите ще ядат полски яйца и италиан-
ски козунаци за Великден. За това сигна-
лизираха от съюз “Произведено в Бълга-
рия”. Мариана Кукушева от съюза обясни

С 1 лев за килограм може да поскъпне медът за-
ради лоша реколта и високата смъртност при пчелите.
Това съобщи вчера председателят на Столичния пче-
ларски съюз инж. Михаил Михайлов. Той коментира,
че са възможни по-слаби добиви тази година заради
дългата, студена и влажна пролет. Следващата сед-
мица, на 22 април, пчеларите ще излязат на национа-
лен протест пред Министерския съвет с искането си за
налагане на мораториум върху използването на опас-
ни за пчелите пестициди при пръскането в земедел-
ската дейност. Пчеларите настояват още да се създа-
де нов отдел в Министерството на земеделието и хра-
ните, който да работи по проблемите в сектора. Зимна-
та смъртност при пчелите през миналата и тази година
ще се отрази на цената на меда, смятат пчеларите.
Михайлов отчете, че през миналата година тя е била
около 50%, а тази година се говори за 80-85% на
места, като ако това се потвърди, ще рефлектира на
цената на продукта. Цената на меда се повишава
плавно и едва ли ръстът ще е повече от 50 стотинки до
лев на килограм. Ако цените на полифлорния мед
варират между 8, 9 и 10 лева/кг, монофлорните 9-11
лева/кг, то мановият мед е 11-12, даже вече стига и до
14 лева за килограм, обясни Михайлов. Очаква се, ако
пчелните семейства намалеят или добивите са ограни-
чени, то цената на меда да се повиши.

Б

ПОЛСКИ ЯЙЦА И ИТАЛИАНСКИ
КОЗУНАЦИ ЗА ВЕЛИКДЕН

то не отговарят на всички нови европейски изиск-
вания, а козунаците - въпреки че чуждите са по-
скъпи и некачествени, българите се лъжели зара-
ди хубавата опаковка.

Все повече намаляват българските хранителни
продукти по щандовете на големите търговски ве-
риги, категорична е Кукушева. Реалният среден про-
цент на храните родно производство, които ядем в
България, е между 7 и 9 на сто, каза тя, като се
позова на статистически данни за миналата година.
Тя обясни, че когато големите търговски вериги са
стъпили в България, този дял е бил 30 на сто.

Именно заради това за Великден много от нас
ще си купят полски яйца и италиански козунаци.
“Разликата в цената е в пъти. Италианският е
по-скъп, но с по-добра опаковка и с изключител-
но мащабна реклама. Човек е подвластен на рек-
ламата и тя затова съществува”, коментира Куку-
шева.

От съюза алармираха, че заради неравноправ-
ните клаузи в договорите на търговските вериги и
българските производители има множество фали-
ти на родни фирми.пред Дарик, че полските яйца са по-евтини, защо-

Пчеларите се заканиха да излязат национален
протест на 22 април
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Шест страни, сред които и България, може да загубят
част от предвидените за тях европейски средства, ако не
ускорят усвояването им, гласи представен днес страте-
гически доклад на Европейската комисия за кохезион-
ната политика.

Нивото на разплатените средства по европейски про-
екти е особено ниско в Румъния, България, Чехия, Унга-
рия, Малта и Италия, расте рискът при липса на подходя-
ща мобилизация, значителна част от средствата, предви-
дени за тези страни, да бъдат загубени, гласи докладът.
Включената в него графика показва, че изоставането е
най-голямо в Румъния - с едва около 15 на сто разпла-
тени разходи, следва България с под 30%.

От Еврокомисията уточняват, че данните за повечето
страни са до края на 2011 година, както и че сегашните
оперативни програми приключват през 2015-а и все още
има време да се ускори работата по проектите.

МЕДЪТ ПОСКЪПВА С 1 ЛВ.
ЗАРАДИ ВИСОКАТА
СМЪРТНОСТ ПРИ ПЧЕЛИТЕ

ЕК: БЪЛГАРИЯ И ОЩЕ ПЕТ
СТРАНИ МОЖЕ ДА ЗАГУБЯТ
ЕВРОСРЕДСТВА

През май ще бъде обявена процедура за
запълване на целия капацитет на все още из-
граждащата се връзка между газовите системи
на България и Румъния в участъка Русе-Гюргево.
Това обяви изпълнителният директор на “Булгар-
трансгаз” Кирил Темелков, цитиран от Mediapool.
Търсенето на доставчици на синьо гориво за
запълване на тръбата се очаква да започне с
откриването на т.нар. отворен сезон. Обявяването
му ще бъде предшествано от одобрение от стра-
на на ДКЕВР на правилата на “Булгартрансгаз”
за достъп до газовата ни мрежа и на вътрешните
правила за провеждането на “отворени сезони”. В
рамките на такава процедура през май ще бъдат
обявени условията за кандидатстване за капаци-
тети от 100% от тръбата и сроковете за заявяване
на интерес и разглеждане на заявленията.

ТЪРСЯТ ДОСТАВЧИЦИ
ЗА ГАЗОВАТА НИ
ВРЪЗКА С РУМЪНИЯ
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Топлинните счетоводители не приемат предложението
на Столична община абонатите на „Топлофикация” да се
самоотчитат, както и да сменят фирмите, без да подменят уредите

Н
е очакваме шокови
изравнителни сметки
за парно в края на
този сезон, заяви на
пресконференция

Нямало да има
шокови изравнителни
сметки за парно

Нямало да има
шокови изравнителни
сметки за парно

Нямало да има
шокови изравнителни
сметки за парно

Нямало да има
шокови изравнителни
сметки за парно

Нямало да има
шокови изравнителни
сметки за парно

Нямало да има
шокови изравнителни
сметки за парно

председателят на Асоциацията
на топлинните счетоводители
Ася Ангелова, предаде БТА. Тя
обясни, че на 1 април минала-
та година цената на мегават-
час топлинна енергия с ДДС в
София е била 87,30 лв., а сега
от 1 април е 80,12 лв. на мега-
ватачас. В същото време от 1
юли миналата година цените са
увеличени и парното през но-
ември и декември е било по-
скъпо в сравнение с предход-
ната година, ето защо според
Ангелова не може да се очак-
ва, че изравнителните сметки

ще са в полза на клиентите.
Преди намалението на цените
на топлинната енергия от 1 ап-
рил пък дружествата за топлин-
но счетоводство са извършили
в София извънреден безплатен
отчет на всички желаещи това
клиенти.

Централното отопление в
София вече е спряно, като про-
цесът е започнал от вторник,
тази седмица. До 5 юли трябва
да са готови изравнителните
сметки и да са предадени на
клиентите на топлинните сче-
товодители, след което започ-
ва да тече период за реклама-
ция. Всяка етажна собственост
си харесва най-много първата
изравнителна сметка, но има
сгради, в които се правят по

няколко последващи изравни-
телни отчета, защото не всички
клиенти осигуряват достъп до
жилищата си и това променя
потреблението на всички живе-
ещи в сградата, каза Ангелова.
На 5 август изравнителните
сметки се предават на “Топло-
фикация София” и към 15 август
те вече излизат като фактури и
са платими на касите на дру-
жеството.

Относно предложенията на
Столична община парното да се
отчита всеки месец, Ангелова
коментира, че чрез физически
отчет на отчетник всеки месец
това не може да се случи в сто-
лицата, а е възможно в градове
с по-малко клиенти на топлофи-
кациите. Обсъжда се вариант за

самоотчет от страна на гражда-
ните, но ние не сме привърже-
ници на тази идея, защото се
размива отговорността, комен-
тира Ангелова.

Според Ангелова трудно би
се осъществила и друга идея на
Столична община - да има пре-
носимост на данните от едни
уреди за отчет към други, така
че клиентите да могат да сменят
фирмите за топлинно счетовод-
ство, без да сменят уредите си.
В Закона за енергетиката в
момента е записано, че една
фирма може да работи или с
уреди, на които е производител,
или на които е упълномощен
представител, посочи Ангелова.
Тя добави, че законът може да
се промени.

Председателят на Асоциаци-
ята на топлинните счетоводите-
ли припомни, че в края на 2012
г. е изтекъл масово срокът на
10-годишния живот на батерии-
те на уредите за отчет, тъй като
по-голямата част от тях са мон-
тирани през 2001-2002 г. Спо-
ред разпоредбите на МИЕТ, ако
след изтичане експлоатацион-
ния срок на батериите уредите
за дялово разпределение изгас-
нат, топлинните счетоводители
ще изготвят сметка на база ми-
налогодишния дял на даден
клиент от общото потребление
в сградата. Ако обаче и на вто-
рата година от изтичане на
живота на уредите те не се под-
менят, то фирмите - топлинни
счетоводители, трябва да започ-
нат да начисляват сметки на
пълна мощност на уредите, пре-
дупреди Ангелова.

Пестим по 54 ст. за ток
от лятното часово време

ВВВВВ
ъвеждането на лятно часово вре-
ме с изместване на часовника с
един час напред през пролетта
спомага за реализиране на не-

значителни икономии на електрическа
енергия. Това съобщи доц. Радослав
Кючюков от Русенски университет “Ан-
гел Кънчев” на съвещание по темата,
организирано от Научно-техническия
съюз в София.

Хората все повече осъзнават недо-
статъците от въвеждането на лятното
часово време, мярката отдавна е загу-
била своето значение, смята Ани Алаш-
ка от Българската стопанска камара. По
изчисления на ЕСО пестенето на
ел.енергия през периода март - октом-
ври е 23 милиона киловат часа, или 54
стотинки на човек. Въпрос на нацио-
нално решение е отмяната на това вре-
ме, допълни Алашка.

Лятното часово време се въвежда
през последната неделя на март в 3 ч.
и продължава до 4 ч. на последната
неделя на октомври. Прилагането на
това време за пръв път е предложено
от Бенджамин Франклин с цел по-ефек-
тивно използване на дневната слънче-
ва светлина. Един от първите радетели
в България за въвеждането на лятното
часово време е контраадмирал Дичо
Узунов, с цел да подобри работоспо-
собността на корабните екипажи. За
пръв път у нас лятното часово време се

въвежда в периода април-септември
1979 г. с решение на Бюрото на Мини-
стерския съвет.

В Япония, Китай и още в 153 държа-
ви не се прилага лятното часово вре-
ме, то не се възприема и от определе-
ни религиозни общности. В Русия е
отменено през 2010 г. Според енер-
гийни експерти потребителите на еле-
ктрическа енергия за битови нужди
използват количество ел.енергия, ко-
ето зависи от качеството на живот, а
не от системата на лятното часово
време, като изключение прави освет-
лението. Стопанските нужди и разхо-
дите за външно/улично осветление
също не зависят от лятното часово
време. Незначителни разходи за еле-
ктроенергия има при работния процес
от 9,00 до 18,00 ч.

свой материал за американ-
ското списание “Уолстрийт
джърнъл” бившият мини-
стър на финансите Симеон

Дянков:

ВВВВВ

Липсата на икономии в
енергетиката и здравеопазването
свалиха правителството

Дян-ков защитава мерките за
икономии, наложени от правител-
ството на премиера Бойко Бори-
сов. Дянков посочва, че през
2009 г. бюджетният дефицит на
България е бил 4,4%, а след
съкращаване на правителствените
разходи и пенсионната реформа,
която увеличи възрастта за пенси-
ониране с две години, дефицитът
е намалял под 1% през 2012 г.
Българската икономика е регист-
рирала 12 последователни триме-
сечия на растеж, което са успели
да направят едва четири икономи-
ки в Европа. Мнозина анализатори
казват, че правителството на
премиера Бойко Борисов падна от
власт заради предприетите мерки
за икономии. Но истинската причи-
на е нашият неуспех да реформи-
раме ключови сектори като енер-
гетиката и здравеопазването и да
наложим и там икономии. Протес-
тите, които доведоха до оставката

на правителството, започнаха през
февруари заради високите цени
на тока. Те бяха станали наложи-
телни заради все по-увеличаваща-
та се неефективност на енергий-
ния сектор. Изборът беше между
това да се увеличават цените, за
да се спаси енергийната компания
от фалит или провеждането на
дълго отлагани реформи. Регула-
торът избра първото, пише Дянков.
Здравеопазването е друг нерефор-
миран сектор. Няколко последова-
телни правителства се поддадоха
на натиска на фармацевтични
компании, медицински асоциации
и профсъюзи и увеличиха публич-
ните разходи за здравеопазване.
В същото време качеството на
услугите се влоши - 93% от бълга-
рите смятат, че здравните услуги
са неадекватни. Всеки опит за
реформа по време на нашето
управление беше посрещнат с
призиви за оставката на министъ-
ра на здравеопазването. Четирима
министри дойдоха и си отидоха -
мисията не е изпълнена, посочва
Симеон Дянков.

урската телекомуникационна компания “Тюрк телеком” съобщи, че е
предложила оферти за закупуването на “Глобул” и “Германос телеком
България”, предаде агенция Ройтерс. “Тюрк телеком” обяви новината в
свое съобщение до Истанбулската фондова борса.

През първото тримесе-
чие на 2013 г. цените на
бензина са се увеличили в
24 държави в Европа.
България е на второ място
по ръст на цените, с 4,4%
увеличение на бензин А95.
Пред нас е само Кипър,
където горивото поскъпва
с 5,2%. На трета позиция е
Франция с 4,1% ръст, пре-
даде Прайм-ТАСС, позо-
вавайки се на данни, из-
готвени от експерти от
“РИА Рейтинг”.

Горивата са поевтине-
ли в шест европейски
страни, като най-много се
е понижила цената на бен-
зина в Унгария - с 1,3%.

Най-много бензин за
една средна работна за-
плата могат да закупят
гражданите на Люксем-
бург - 2300 литра на ме-
сец. Най-малко могат да

Втори сме по поскъпване
на бензина в Европа

купят българите - едва
213 литра.

Най-скъпото дизелово
гориво се продава в Нор-
вегия, Великобритания и
Италия.

Според енергийния
бюлетин на Европейската
комисия обаче, актуализи-
ран миналия понеделник,
цената на бензина в Бълга-

рия е втората най-ниска в
рамките на ЕС. Данните в
него показват, че у нас
най-масовият бензин е
струвал 1,34 евро за
литър, или 2,62 лв. към 8
април. По-евтин е бил бен-
зинът само в Румъния,
където автомобилистите са
зареждали за 1,30 евро за
литър, или 2,54 лв., преиз-
числено в български пари.

Средната цена на бен-
зина в рамките на Евро-
пейския съюз към минала-
та седмица е била 1,60
евро за литър, което се
равнява на 3,15 лв. в мест-
на валута.

За сравнение спрямо
март миналата година це-
ната на обикновения бен-
зин у нас се е понижила с
3%, при A98 спадът е с
3,2%, а при дизела има
поскъпване с 2,4%.

Т
„ТЮРК ТЕЛЕКОМ”
С ОФЕРТА ЗА „ГЛОБУЛ”

Съветът на директори-
те на “Албена” АД предла-
га брутен дивидент от 0,75
лв. на акция за 2012 г. Ако
предложението бъде при-
ето, това ще е рекордна
стойност за дивидент на
дружеството за последни-
те 10 години. Събранието
на акционерите е насро-
чено за 18 май. Диви-
дентът за 2011 г. беше 0,25
лв. на акция или тройно
по-малко от предложени-
ето за 2012 г.

Текущата цена на ак-
ция е 46 лв., като намаля-
ва с 4,17% за последните
12 месеца. Пазарната ка-

8% СПАД НА ТУРИСТИТЕ ПРИ 14%
РЪСТ В ЦЕНИТЕ ОТЧИТА “АЛБЕНА”

питализация достига 197
млн. лв.

Акционерите на “Албе-
на” ще гласуват и за кре-
дит от 3,2 млн. евро за из-
граждане на инсталация
за електрическа и топлин-
на енергия.

“Албена” отчете инте-
ресен туристически сезон,
като реализира 8% спад
на нощувките при 14%
ръст в цените.

През сезон 2012 са
направени значителни
промени в ценовата поли-
тика на дружеството и уп-
равлението на заетостта,
които са довели до увели-

чение на средния приход
от една нощувка - намале-
ни са сроковете за ползва-
не на отстъпки, увеличени
са цените на хотелите на
първа линия, имало е про-
мени в продължителност-
та на главния сезон.
Извършена е промяна на
ценовата политика за де-
цата - през последните две
години при резервация на
двама възрастни и две
деца до 12 г. в една стая и
двете деца се настаняваха
и изхранваха безплатно.
За 2012 г. второто дете за-
плащаше 30% от цената на
възрастния в двойна стая.
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20 нелегални бангладешки имигранти,
сезонни работници в Гърция, бяха

хоспитализирани заради огнестрелни
рани, получени при сблъсъци с

техните работодатели, съобщиха
полицейски източници. Работниците

са част от група от 200 имигранти,
които са се разбунтували срещу

своите работодатели в село
Манолада, настоявайки за

неизплатени от 6 месеца заплати

Снимки БГНЕС

Бундестагът одобри
помощта за Кипър

Германският Бундестаг одоб-
ри предоставянето на финансо-
ва помощ за Кипър чрез Европей-
ския механизъм за стабилност
(ЕМС), предаде РИА Новости. Ре-
шението беше подкрепено от
487 депутати, 102-ма гласуваха
против, 13 се въздържаха.

Лагард се явява пред
съда в края на май

Настоящият управител на
Международния валутен фонд
(МВФ) Кристин Лагард ще се яви
пред съда във Франция като
обвиняема по дело за злоупотре-
ба с власт. Лагард е обвинена в
това, че използва частен арби-
траж, за да разреши спор между
скандалния бивш президент на
“Олимпик Марсилия” Бернар Тапи
и банка Credit Lyonnais.

Лисабон обяви
нови бюджетни
съкращения

Португалското правителст-
во обяви бюджетни съкращения
в размер на 600 млн. евро в рам-
ките на усилията си да изпълни
целите за намаляване на дефици-
тите. Правителството реши да
постави бюджетни ограничения
на всяко министерство. Одобре-
ните мерки ще засегнат разхо-
дите за персонала, благата и
услугите, както и за текущите
разходи, заяви държавният сек-
ретар за бюджета.

Арест за
Первез Мушараф

Пакистански съд нареди аре-
стуването на бившия президент
Первез Мушараф, който се върна
неотдавна от изгнание с надеж-
дата да участва на парламен-
тарните избори. Причината е
отстраняването на съдии по
времето, докато беше на власт,
съобщи говорител на партията
му. Пенсионираният генерал, кой-
то присъстваше на съдебното
заседание, веднага напусна съда
в Исламабад под защитата на
охранители.

Опозицията в Египет
готова за избори

Най-влиятелната египетска
светска опозиция – Фронт за
национално спасение, изрази го-
товност да участва на предсто-
ящите парламентарни избори, но
при условие че те бъдат прове-
дени честно, предаде РИА Ново-
сти. Фронтът за национално
спасение остро критикува еги-
петските власти, възлагайки на
тях отговорността за полити-
ческата нестабилност и иконо-
мическата криза.

Германският канцлер Ан-
гела Меркел, която се
застъпва за минимална за-
плата, договаряна за всеки
отделен бранш, отново се
изказа твърдо срещу еднак-
вата минимална работна за-
плата. Меркел счита, че това
е причина за безработицата
в много страни в Европа.

В интервю за вестник
“Билд Цайтунг” германският
канцлер обясни защо според
нея безработицата е много
по-висока в редица европей-

Меркел търси причините
за безработицата

ски страни в сравнение с
тази в Германия. Тя счита, че
това се дължи на липсата на
съответствие между произ-
водителността и заплащане-
то. Меркел се противопоста-
вя твърдо на “налаганата от
политици обща минимална
работна заплата”.

В Германия минималната
работна заплата не е еднак-
ва за всички. Социалните
партньори обаче имат право
да я фиксират по региони и
по сектори в икономиката.

До края на годината не се очаква решение,
свързано с процеса на разширяването на Шен-
ген с България и Румъния. Това съобщи източ-
ник от дипломатическите среди в Съвета на ЕС,
пожелал анонимност. По неговите думи
въпросът се е превърнал в изцяло политически
и засега решение не се очертава. Той потвърди,
че сред държавите, които пречат на постигане-
то на единодушие, са Холандия, Германия и
Франция. Постигането на напредък няма да
бъде лесно, някои държави са скептични, отбе-
ляза дипломатът.

Според него това положение няма да се
промени, дори в края на годината докладите на
Европейската комисия по механизма за сътруд-
ничество и проверка да бъдат “положителни”.

Черна гора, Сърбия и Косово
могат да постигнат по-голям на-
предък по пътя си към присъеди-
няване към ЕС, ако се концентри-
рат върху добросъседските си от-
ношение и върху реформите, за-
явиха депутатите в три отделни ре-
золюции.

Реформите в тези страни тряб-
ва да бъдат фокусирани върху бор-
бата с корупцията и организирана-
та престъпност, налагането на
върховенство на закона, независи-
мостта на съдебната система и
медиите и защитата на основните
свободи.

Скоро не ни очаква
решение за Шенген

ЕП иска реформи от Сърбия,
Косово и Черна гора

Като една от основните преч-
ки за започване на преговорния
процес по пприсъединяване на
Сърбия към ЕС евродепутатите
изтъкнаха отношенията между
Белград и Прищина. В сряда ко-
совският министър-председател
Хашим Тачи прекъсна преговори-
те със своя сръбски колега Иви-
ца Дачич. Тачи предприел този
демарш заради несъгласието си
с предложения му от сърбите ва-
риант за урегулиране на ситуа-
цията около северно Косово.
Очаква се днес преговорите да
бъдат подновени.

ощна експлозия разтърси
завод за изкуствени торо-
ве близо до Уейко, щата
Тексас, като причини чо-
вешки жертви, сравни със
земята десетки жилища и
нанесе щети на другиМ

Жертви и разрушения
след мощен взрив в
завод край градчето
Уест

сгради, между които училище и хоспис.
Спасителни екипи разчистват развали-
ните, властите засега не посочват точ-
ния брой на загиналите, предаде Рой-
терс. Медиите дават противоречиви дан-
ни, като някои съобщават за най-малко
160 ранени и между 5 и 15 загинали.

Взривът станал в момент, когато по-
жарникарите гасили неголям пожар в
завода. Взривната вълна повредила де-
сетки съседни сгради, в това число едно
училище, дом за престарели и един мно-
гоетажен блок. Според очевидци взривът

бил толкова силен, че се усещал на раз-
стояние до 25 километра от завода.

Четири часа след експлозията гово-
рителят на службата за обществена
безопасност на щата Тексас Ди Ел
Уилсън съобщи, че има потвърдени
жертви от експлозията, но че броят им
не е окончателен. Служители казаха,
че огънят, който продължава да тлее
във вътрешността на завода, може да
доведе до експлозия на втори резерво-
ар за торове и до изхвърляне на опас-
ни газове в околността.

Уилсън съобщи, че почти половина-
та град вече е евакуиран. Може да се
наложи да бъде евакуирана и другата
половина, ако ветровете обърнат посо-
ката си, каквито са прогнозите.

За експлозията, по всяка вероятност
предшествана от пожар в завода, е
било съобщено в 1 часа по Гринуич (3
ч. българско време) в Уест, градче с
2700 жители на около 130 км южно от
Далас и на 32 км северно от Уейко.
Кметът на Уест Томи Мъска казал за
Ройтерс, че няма вести от петима или
шестима пожарникари доброволци,

които били между първите на мястото
на трагедията. Според кмета между 60
и 80 жилища са разрушени при експло-
зията, а Уилсън разказа, че жилищен
блок от 50 апартамента е бил сведен
до “стърчащо скеле”.

Властите все още не знаят причина-
та за експлозията. Конгресменът Бил
Флорес, чийто избирателен район
включва и Уест, заяви за Си Ен Ен, че
не вярва тя да е причинена умишлено.

Въздухът в Уест е напоен с дим
часове след взрива, а районът около
епицентъра му е засипан с дървени
отломки, тухли и счупени стъкла. Спо-
ред Геофизическия институт на САЩ
експлозията е разтърсила земята като
трус с магнитуд 2,1. Даласката телеви-
зия WFAA излъчи кадри от хеликоптер,
от които изглежда, че огромна част от
градчето Уест е сравнена със земята.

Експлозията става след кървавите
взривове на Бостънския маратон в по-
неделник, последвани от писма, отро-
вени с рицин, които бяха изпратени на
президента Барак Обама и на амери-
кански сенатор.

Огнен ад в ТексасОгнен ад в ТексасОгнен ад в ТексасОгнен ад в ТексасОгнен ад в Тексас
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а фона на разследването на
атентата в Бостън, което при-
ковава вниманието на амери-
канците, Сенатът се произне-

Това е срамен ден за Вашингтон,
подчерта видимо ядосаният Обама

ННННН

Само за два дни - на 12 и 13 април, в Мадрид
полицията е събрала от глоби за употреба на алко-
хол, в това число и бира, извън ресторанти и барове,
над 300 хил. евро, съобщи El Pais. От юли 2012 г. е
приет закон, който забранява употребата на алкохол,
включително бира, на улицата, извън ресторантите и
баровете. При това глобата, предвидена от законода-
телите, е сериозна - 600 евро, ако провинението е
първо, и 1100 евро, ако е повторено. Има и глоба за
ненавършилите пълнолетие - 500 евро.

Пиенето по испанските улици излиза скъпо

Саудитска Арабия депортира трима мъже поради
една-единствена причина - били “твърде красиви”. Мъжете
били в състава на делегация от Обединените арабски
емирства, дошла за фестивала на народната култура в
Рияд. Представители на шериатската гвардия нахлули в
шатрата на ОАЕ по информация, че там пребивава ху-
дожничка без акредитация. Заедно с нея били задържа-
ни и въпросните трима мъже.

По мнението на бойците тримата били “твърде краси-
ви” и посетителките на фестивала можели да се влюбят
в тях. Всички задържани впоследствие били депортира-
ни от Саудитска Арабия. Водачът на делегацията от ОАЕ
Саид ал-Каби пък се извинил на домакините за присъ-
ствието на художничката.

Делегацията от ОАЕ се оказа замесена и в още един
скандал по време на фестивала. Представител на шери-
атската гвардия, следящ за съблюдаване на ислямските
норми, счел за “немюсюлманска” танцова постановка на
участниците от ОАЕ и се опитал да я прекрати.

Снимка БГНЕС

В Машкел, Пакистан, много хора останаха без
домове в резултат на силното земетресение близо

до границата с Иран. Пакистанските власти
съобщиха за смъртта на най-малко 30 души в

провинция Балочистан

Властите на Южна
Корея смятат за абсурд-
ни обнародваните от
КНДР условия за подно-
вяване на диалога със
Сеул и Вашингтон, пре-
дадоха местните медии.
“Исканията на Северна
Корея са абсолютно не-
ясни и абсурдни”, цити-
рат медиите думите на

Сеул отхвърли
условията на Пхенян

Опасно е да си красив в
Саудитска Арабия

представител на МВнР
на Южна Корея.

По-рано стана извест-
но, че като главно усло-
вие за подновяване на
диалога на КНДР със
САЩ и Южна Корея Пхе-
нян издига отмяната на
санкциите на Съвета за
сигурност на ООН против
КНДР.

Нарушителите са били залавяни не само от
обикновени полицаи, но и от конни патрули и
даже от военни с кучета. Акцията се е провела
основно в туристическите обекти на столицата на
Испания. Освен местни любители на питието на
улицата, сред глобените има и много туристи,
съобщават още испанските медии. Ако глобеният
не си плати глобата, името му може да влезе в
черния Шенгенски списък и да не бъде допускан
повече в страната.

Сенатът на САЩ
гласува за оръжията
Сенатът на САЩ
гласува за оръжията
Сенатът на САЩ
гласува за оръжията
Сенатът на САЩ
гласува за оръжията
Сенатът на САЩ
гласува за оръжията

Алберт АВРАМОВ

На пресконференция
в СБЖ временно управ-
ляващият посолството на
Сирия в нашата страна
Башар Сафие представи
основните акценти от
програмата на президен-
та на Сирия Башар Асад
за разрешаване на кри-
зата. Дипломатът обстой-
но се спря на причините,
довели до продължава-
щата над 2 г. граждан-

Асад залага на диалога
ска война. Той запозна
присъстващите и със
страните, участващи в
кървавия конфликт. От
едната страна стои за-
конно избраното сирий-
ско правителство, изпра-
вено срещу все по-нара-
стващите сили на исля-
мистки организации като
“Мюсюлмански братя”,
фронтът “Ал-насра”, как-
то и Свободната сирий-
ска армия.

В обширната програ-

ма на правителството се
предвижда поетапно до-
стигане на реалното
умиротворяване, започ-
ващо с прекратяване на
насилието и от двете
страни в конфликта.
Важно място в програма-
та е отделено на свик-
ването на всенародна
конференция за равно-
поставен национален
диалог, референдум за
нова конституция, пар-
ламентарни избори, во-

дещи до съставянето на
ново, подкрепяно от
всички страни правител-
ство.

Междувременно на
паралелна пресконфе-
ренция в София предста-
вители на сирийската
опозиция обявиха, че
Башар Сафие бил изпра-
тен в България с “теро-
ристична мисия” - да
подстрекава и настрой-
ва сирийците един сре-
щу друг.

се по един друг въпрос, който силно
вълнува гражданите на САЩ - продаж-
бата на оръжие.

Сенатът на САЩ отхвърли поправ-
ката в законодателството, която пре-
движдаше проверка на личността на
купувачите при продажбата на стрел-
ково оръжие. За законопроекта гласу-
ваха 54 срещу 46 сенатори, като за
одобряването на мярката бяха необхо-
дими 60 гласа.

Няколко демократи се обявиха про-

тив поправките в законодателството
заради предстоящи тежки кампании за
преизбиране или заради факта, че са
от щати, които подкрепят свободната
продажба на оръжие.

Оръжейното лоби е едно от най-
могъщите  във Вашингтон. По данни на
вестник “Вашингтон пост” в кампания-
та за междинните избори за Конгрес
през 2010 г. Асоциацията на притежа-
телите на огнестрелно оръжие инвес-
тира 7 200 000 долара, за да агитира
“за” или “против” определени кандида-
ти. През същата година е похарчила с
240 милиона повече от най-активната
организация, бореща се за строг кон-

трол върху оръжията. Асоциацията
твърди, че по-малко оръжия не значи
по-малко убийства и настоява да се
работи за подобряване психичното
здраве на хората.

Президентът на САЩ Барак Обама,
който е инициатор на затягането на
контрола, веднага разкритикува “мал-
цинството” в Сената на страната, кое-
то блокира законопроекта. Обама об-
вини влиятелното оръжейно лоби в
САЩ, което “преднамерено” е лъгало,
твърдейки, че законопроектът наруша-
ва правото за носене на оръжие. Вто-
рата поправка на Американската кон-
ституция от 1791 г. гласи, че всеки има
право да притежава и носи оръжие.
Много американци са убедени, че по-
вече лични оръжия ще гарантират по-
голяма сигурност.

Предложението бе “умерено и бла-

горазумно”, заяви пред журналисти ви-
димо ядосаният Обама, като до него
бяха застанали жертви на насилие с
използване на огнестрелно оръжие,
сред които родители на децата, заги-
нали при масовото убийство в Нютаун.
“Това е срамен ден за Вашингтон”, под-
черта държавният глава.

“90% от демократите в Сената гла-
суваха за тази идея. Това обаче няма
да се случи, защото 90% от републи-
канците току-що гласуваха против”,
каза президентът демократ. “Тази бит-
ка още не е приключила. Рано или
късно ще се справим с това. Това го
изисква паметта на (загиналите) деца”,
заяви той.

Президентът даде да се разбере,
че отново ще повдигне въпроса по
време на подготовката за междинните
избори за Конгреса през 2014 година.
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Свят

Модерното робство
в Германия

исер Русев агонизира в хостел за бездом-
ни във Франкфурт. 36-годишният мъж от
България спешно се нуждае от операция
на разкъсана при авария уретра. Но той е
в Германия като “самонает предприемач”

Роман МАРКЕЛОВ

Държавните чиновници ще трябва
да разкажат за яхтите си

P уснаците, претендиращи за
длъжност ръководител на феде-
рално учреждение, ще трябва
според новите правила да пре-

доставят данни за своите доходи.
Освен заплатите, те ще трябва да

обявяват дали имат коли, яхти и само-
лети. При това данните ще са не само
за самите ръководители, но и за техни-
те съпруги и непълнолетни деца.

Правилата за предоставяне на та-
кива данни и проверката им са утвърде-
ни от премиера на Руската федерация
Дмитрий Медведев и са публикувани на
сайта на руското правителство. Доку-
ментът е разработен от Министерство-
то на труда с цел реализирането на
федералния закон от 29 декември 2012
година.

Утвърдените правила ще засегнат
не само хората, кандидатстващи за
работа като ръководители на федерал-
но държавно ведомство, но и онези,
които вече заемат такива длъжности.
Всички те ще трябва да подписват дек-
ларации за доходите, получавани от
най-различни източници. Става въпрос
не само за заплати, но и за пенсии,
помощи и други доходи за календарна
година. Същото засяга и доходите и
имуществото на съпругите и непълно-
летните деца.

Данните за доходите, уточнява се в
документа, ще трябва да се подават в
упълномощеното структурно подразде-
ление на работодателя не по-късно от
30 април.

Ще отбележим, че такива данни ще

са с конфиденциален характер, тях ще
могат да ги прочетат хората, които имат
пълномощията да назначават и да
уволняват от длъжност ръководител на
федерално държавно ведомство.

Също така може да бъде взето ре-
шение за проверка на дадените сведе-
ния. Тя се осъществява в срок, ненадви-
шаващ 60 дни от датата на вземането
на решение за провеждането й. Този
срок обаче може да бъде удължен до
90 дни.

Ако имотите и доходите са много, то
над попълването на декларацията ще
се наложи да се поработи. Трябва да
се дават сведения за доходите от за-
плата на основната месторабота, а
също така от педагогическа, научна,

творческа дейност. Трябва да се дават
сведения и за доходи от банкови депо-
зити и ценни книжа.

Листата с предполагаемите имоти,
за които трябва да се подава деклара-
ция, е още по-голяма. Първо, това са
всякакъв вид недвижими имоти, в това
число дори гаражи. Второ, транспорт. В
този списък фигурират не само автомо-
били и мотори, но и ремаркета, селско-
стопанска техника, воден и въздушен
транспорт. Така че, ако кандидата за
поста ръководител в държавно ведом-
ство някъде то чака яхта или самолет,
той ще трябва да напише това в декла-
рацията си.

По принцип такъв списък от имоти и
доходи е достатъчен, смятат експерти-

те на “Российская газета”.
“Теоретично там могат да се доба-

вят и скъпи антикварни вещи или скъпо-
ценности”, разсъждава доцентът от ка-
тедрата по теория и практика на
държавното управление “Висша школа
по икономика” Павел Кудюкин. Про-
блемът е в това, че луксозните предме-
ти, за разлика от имотите и колите, не
се регистрират, те трудно могат да
бъдат проверени. Затова, смята екс-
пертът, включването им в тези списъци
е безсмислено.

Според Кудюкин, само контролът
върху доходите и имотите на чиновни-
ците няма да реши проблема с коруп-
цията. “В най-добрия случай той ще
помогне да я открием - това е така. Но
трябва да се отиде още по-напред.
Може би дори и радикално: ако чинов-
никът не може да докаже законността
на доходите си, той трябва доброволно
да напуска длъжността си. Най-малко-
то”, убеден е експертът на “Российская
газета”.

Засега нивото на рушветчийството в
Русия, според международните анали-
затори, е много високо. В миналогодиш-
ния индекс на възприемането на коруп-
цията на “Transparency International”
страната ни е на 133-о място от 176
възможни, рамо до рамо с Хондурас и
Гвиана.

По думите на Кудюкин, за подобря-
ване на положението на Русия в рей-
тинга просто трябва да се повиши про-
зрачността на всички нива на държав-
ната власт и да се задължат държавни-
те органи да реагират и при най-малко-
то съмнение за чиновническа корупция.

Б

За „сивите зони” на местния
трудов пазар, съобщава
в своя поучителна статия
списанието

и фирмите, за които е работил като строител, не само
не са му плащали осигуровки, но и изобщо не са
съобщили за инцидента от януари.

Това разказва германското списание “Шпигел” в
обширна статия, поучителна за всички, тръгнали да
търсят късмета си в Европа, както и за германските
власти, опитващи да се борят с нелегалното наемане
на чужденци и със “сивите зони” на местния трудов
пазар.

Русев е козар от Ветово в Североизточна Бълга-
рия и селяните били доволни от работата му. Само че
му плащали с ракия, картофи или хляб и само някои
му давали пари. Много хора от Ветово потеглили на
Запад, предимно към Германия, и когато се връщали,
карали германски коли, ремонтирали къщите си, ку-
пували земя и носели злато. “Много злато”, казва
Бисер. В късното лято на 2011 г. и той се заинтригу-
вал каква пък е тази страна, където парите растат по
дърветата, разказва “Шпигел”, и така се родила гер-
манската му мечта.

Днес, 18 месеца по-късно, мечтата е сведена до
легло в стая щ35 с 8 кв. м германска земя в олющена
изоставена болница, разтърсвана от преминаващите
влакове, а от телевизионния екран усмихната руса
говорителка разказва нещо, но той нищо не разбира.
“Вече не мечтая за германско злато, просто искам да
се отърва от тази тръбичка”, казва мъжът с тъмни
кръгове под очите и опит за усмивка.

“Шпигел” обяснява, че Бисер Русев е само един от
т.нар. псевдосамонаети - десетки хиляди чужденци,
които са регистрирани законно като собственици на
дребен бизнес, но в действителност са роби. Примам-
ват ги в Германия с обещания да забогатеят, експло-
атирани са да вършат мръсна работа и след това са
изоставяни, а регулациите не дават отговор как да се
постъпва с такива “работници номади”.

Списанието разказва, че трафикантите на хора са
си поделили селата в района, от който идва Русев и
микробуси потеглят за Германия три пъти седмично,
като “билет” също се купува от трафикантите.

След като пристигнал в Германия, той разбрал
какъв е режимът за български граждани до 2014 г. и
че не може да остане в Германия повече от 3 месеца,

Много от имигрантите късно осъзнават, че дори и в по-заможните страни парите не
растат по дърветата. Освен това често в търсене на по-добро бъдеще

провалят живота си...

освен ако не регист-
рира бизнес. На 8
октомври общината
регистрира Русев
като самонает “рабо-
тещ в строителство-
то”. Централните
власти смятат, че
само в района на
Франкфурт има над
10 000 такива псев-
досамонаети от
България и Румъния,
работещи по строе-
жи, предприятия и
ресторанти. Офици-
ално те се водят
като независими
изпълнители с пове-
че от един служител,
но регулациите в
този сектор са
оскъдни и контролът
е малко.

Бисер живее на
различни места,
едно от които е
кола, която купува
за 250 евро, но два
месеца след покуп-
ката тя “отива на
боклука”. След като
и пренаселеният
апартамент на не-
гов приятел бълга-
рин бил опразнен
от полицията, Русев
пак се оказал на

защитното облекло и установил, че кърви. Айдън
лично го откарал в болницата с изрична инструкция
да каже, че се е наранил вкъщи. Диагнозата на ле-
карите е кръвоизлив и разкъсване на уретрата с пре-
поръка за операция до 4-6 седмици. Нищо обаче не
се случва в следващите 10 седмици. Никоя от фирми-
те не поема отговорност за инцидента и твърдят, че
Бисер не е техен служител.

Понеже едва се движи, той не може и да работи
и скоро е изгонен от квартирата. Италианец му пома-
га да се настани в профсъюзен хостел за бездомни,
където му дават легло и купони за храна, дрехи и
лекарства, завеждат го на преглед в медицински
център на благотворителната организация Caritas.
Уредена му е и спешна операция, но болницата от-
казва да го приеме, докато не се изясни кой ще плати
- 15 000 евро и в аванс. И Бисер чака своя спасител,
агонизирайки в хостела...

улицата, прехвърлил се във Франкфурт, където спял
под мостовете и в изоставена сграда до гарата с
още 40 българи, докато не попаднал на “царя на
българите” - 43-годишният Айдън. Елегантно обле-
ченият собственик на Cam 58 - комбинация от ин-
тернет кафе, магазин за мобилни телефони, имотна
агенция, фирма за внос и износ и банка за хора
като бездомния козар.

Подобни посредници печелят, като поробват
подобни имигранти, не плащат осигуровките им,
не им дават задължителната минимална заплата
и това едва ли ще се промени след 2014 г.,
допълва “Шпигел”.

Инцидентът, в който пострадал, става в 2:30 през
нощта, когато се подхлъзва и пада от висока 3 метра
платформа. Бързо го извели през неохраняван изход
и с такси го откарали в “офиса” на фирмата, където го
пратили да се прибере у дома. Чак там Русев съблякъл
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Интервю
МИЛКО БАГДАСАРОВ е роден в Пловдив на 21
октомври 1957 г. Завършил е математика в Плов-
дивския университет, информатика в Софийския
университет, има и магистратура по икономика
във Великотърновския университет и по право,
бизнес и държавна администрация в УНСС. Той е
директор на най-голямото училище в Южна Бълга-
рия - СОУ “Петко Р. Славейков” в Кърджали. И е
най-дългогодишният областен председател на БСП
в страната. Семеен е, има двама синове и внук.

 Районът на Кърджали
е сложен в политическо от-
ношение, като имаме пред-
вид влиянието на ДПС. На
какво залага БСП там?

- Спецификата на района е
такава, че трябваше да заложа
на нещо нестандартно. То идва
на първо място от състава на
листата ни. Мисля, че в това отно-
шение постигнахме нещо опти-
мално - ние сме най-младата ли-
ста, средната възраст на членове-
те й е 35 години. Като изключим моя
милост, останалите 9 души са млади
хора, досега не са се занимавали ак-
тивно с политика. На второ място е едно
момче от гражданската квота - финан-
сист, специалист по кредити, сега ра-
боти в банка, то представлява втората
по големина община в Кърджалийска
област - Кирково, и това присъствие е
един знак. На трето място имаме пак
млад човек, младо момиче от турския
етнос, което пък е другият знак. И още
едно туркинче имаме - на 6-о място, тя
е юрист, завършила е право и е само
на 24 години. Когато попитах за нея
хора, които я познават отдавна, казаха:
много точно попадение, тя и в гимнази-
ята винаги имаше позиция по всеки
един въпрос и всички знаеха това”.
Четвъртият ни човек е една много лъче-
зарна, пак млада жена, която има ча-
стен бизнес, но професионално е ин-
женер, металург, завършла е и банко-
во дело. На пето място е бившият мла-
дежки лидер на БСП, най-добрият ек-
скурзовод на Перперикон. В листата
имаме и човек от протестиращите - той
е от работниците в ОЦК.

 Значи си доволен от екипа, с
който тръгвате на избори?

- Много е хубав екипът. Според мен
силното е, че всички си имаме профе-
сиите, реализирали сме се всеки в сво-
ята област и в голяма степен искаме
чрез политиката да помогнем на про-
фесиите си, а не обратното - да търсим
политиката, за да ни устрои на добра
работа. Всички сме професионално
добре изявени. По принцип аз лично от
самото начало - преди 18 години, вля-
зох в политиката, за да помогна на
образованието, което ми е професия.

 Освен общите послания на
БСП към хората за една политика,
насочена към тях, към човека, кое
е специфичното, с което смяташ,
че ще привлечете хората и ще ви
повярват?

- Мисля, че даваме ясни знаци и
към двата етноса в областта. При нас
нещата са доста различни и по отно-
шение на присъствието на досегашни-
те управляващи. ГЕРБ и ДПС на прак-
тика ни превърнаха нас, БСП, в боксо-
ва круша. Бяхме между двете сили.
Едните, от една страна - монополисти
на местната власт, другите - монополи-
сти на държавната власт. Най-потърпев-
ши бяха нашите хора навсякъде. В
същото време твърдя, че най-добре
квалифицирани и най-добре професи-
онално подготвени са хората от БСП.
Заради това притискане започна една
миграция към другите части на Бълга-
рия и към чужбина, започна обезбълга-
ряване. Защото ние казваме, че ни е
кауза да защитаваме хората, които са
извън ДПС, но идва ГЕРБ и за какво се
бори? Те се борят да не дават на
върхушката на ДПС на място възмож-
ност да управлява. Само че това нещо
рефлектира пряко върху всички хора,
това е лошото при нас.

 Имам впечатления от смесени-
те райони и смея да твърдя, че хора-
та живеят добре заедно и е вредно
политиката да ги разделя по етнос.

- Да, разбира се. Това, което ни
отличава, е, че всички наши хора уме-
ят да правят разлика между ДПС и
населението от турския етнос. Но като
дойдат избори, започват да се търсят
разделителните линии всеки за своя
изгода. Ей ги сега ДПС, намериха още

преди няколко месеца повода с ген.
Делов да поставят разделителна ли-
ния, да си втвърдят електората. ГЕРБ
пък тръгнаха да чертаят разделител-
на линия между останалите хора, за
да покажат, че и те в крайна сметка
могат да представляват някого. Лошо-
то е, че там бъркат тотално.

 Дали пък агресивното зала-
гане на разделителни линии не
хваща повече декиш и не увлича
хората повече, отколкото когато
се залага на общото, на спокойно-
то съжителство?

- На общото трябва да се заложи.
Хората вътрешно го искат това спокой-
ствие. Защото в обикновения делник
всички сме заедно. Лошото е, когато
дойдат избори и започнем да търсим
разделителните линии, за да вадим
дивиденти от цялата работа. Завчера
присъствах на нещо, което в някаква
степен ме втрещи, което е също голям
минус за ГЕРБ и за местната водачка
на листата им. Ние имаме 4 черкви и аз
примерно съм настоятел в едно малко
манастирче. Сега имаме нов свещеник
в една нова черква и ГЕРБ се опитват
чрез този нов поп да натрапят разде-
ление спрямо другите свщеници и хо-
рата, те на практика разделят вярва-
щите. Този поп бил за една партия,
другият  бил за друга партия.

 Това е чудовищно.
- Това е най-чудовищното. Казвам

й на водачката на ГЕРБ, че аз мога
да си позволя да отида при всеки от
свещениците и да вляза вътре просто
като православен християнин, но тя
не може да го направи заради разде-
лението, което сама насажда.

 Но това означава въвличане
на религията в политиката или
правене на политика в лоното на
религията!

- Това е, което и ДПС правят. Ето с
това писмо от главния мюфтия до мест-
ните имами, с което той апелира да се
гласува не за ДПС, а за Касим Дал и
за ГЕРБ, за да можел Борисов с Дал да
направи правителство. Мюфтийството
отрича, че е писало такова писмо, но
хората се разбунват. Някой просто иска
да противопостави дори хората, които
са от една вяра. В момента ДПС беле-
жат загуба на немалка част от досе-
гашния си електорат и те това го
осъзнават. При всички случаи един от
мандатите ще го загубят. Въпросът е
кой ще го спечели - ще видим дали ще
сме ние, дали ще е ГЕРБ.

 Очакваш ли манипулации от
страна на ГЕРБ за изборите?

- Очаквам. При положение, че

ГЕРБ направиха 7 предизборни щаба,
във всеки квартал на Кърджали, от-
делно в общините. Аз не виждам как-
во могат да правят в седем щаба.

 А как може да се противо-
действа на манипулиране в изби-
рателните секции?

- На предишните избори имахме
много интересна ситуация. Тогава со-
циологията показваше, че имам 7%
преднина пред кандидата на ГЕРБ. В
един момент, след като минаха избо-
рите, се оказа, че кандидатът на ГЕРБ
ме е изпреварил със 150 гласа. Хасан
Азис спечели с 51% - много малко над
необходимите на първи тур гласове, и
ГЕРБ обжалваха неговия избор и избо-
ра за общински съветници. Съдът реши
да се броят бюлетините наново. Брои-
ха цяла седмица, но още на третия ден
бяха намерени около 300 мои бюлети-
ни в купчинката на гербаджиите. И те
веднага си отеглиха жалбата за съвет-
ници. Защото се видя, че аз съм втори,
и то с много пред човека на ГЕРБ.

 Как може да се противодейст-
ва, за да не се случи същото сега?

- Манипулациите тогава са пра-
вени на практика при броенето.
Сега имаме повечко застъпници, за-
ложили сме повече неща, да видим
какво ще излезе.

 Няма как да не говорим с теб
за образованието. Какво смяташ,
че трябва много спешно да се на-
прави, за да се спре сривът на учи-
лището и в знанията на децата?

- Още докато бяхме на власт, имах
теория, дори я бях споделил със Сер-
гей Станишев - в стратегическите цели
на БСП освен равния старт и качестве-
ното образование трябва да вкараме
още една думичка - мотивацията. За-
щото според мен мотивацията играе
много важна роля. Говоря за мотивация
не само при учениците, но и при учи-
телите, при родителите, мотивация в
цялото общество. Тази думичка изиск-
ва цялостна разработка на съвсем нов
тип мислене за образованието. Видя
се, че ние при нашето управление
нормализирахме образованието - имам
предвид и финансирането, и вкарване-

то на делегираните бюджети. Няма да
проявя скромност и ще кажа, че деле-
гираните бюджети тръгнаха от моето
училище - през 1992 г. бяхме първото
общинско училище, второстепен раз-
поредител на бюджета. Около 400
души от цяла Южна България минаха
при нас на квалификация, ние бяхме
домакини. През 1999 г. 4 общини на-
правихме пилотен проект по програ-
мата “Делегирани бюджети”, тогава из-
карах една магистратура по икономика
към Великотърновския университет и
дипломната ми работа беше на тема
“Необходимост и бъдеще на делегира-
ните бюджети в България”. Когато през
2008 г. ги въведохме, в личен план за
мен беше удовлетворение, че нещо
сме направили. Делегираните бюдже-
ти в огромна степен доведоха до спо-
койствие в училището.

 За твоето училище съм чу-
вала само супер бляскави оценки...

- В основата на всичко беше
фактът, че имаше средства, с които
разполага директорът на училище-
то, т.е. директорът е водеща фигура
в българското образование.

 Системата на делегираните
бюджети създава обаче проблеми
за малките училища.

- Има го този проблем, много пъти
сме говорили за него и сме спорили. Аз
знам негативите, но те могат да бъдат
отстранени. Това, че ги има, означава,
че делегираните бюджети са прераз-
пределени не по най-добрия начин.
Философията на делегирания бюджет
е в това, че директорът сам управлява

парите, а не е в начина, по който сме
ги разпределили, за да стигнат до него.
Грешката, ако я има някъде, тя е във
формулите, по които са разделени тези
пари. Но е важно и парите да ги има.
Защото се оказа, че стандартът за
издръжка на един ученик, оставен пре-
ди 4 години, бе силно намален след
това и едва сега е почти достигнат
отново. В това време обаче ръстът на
разходите е много сериозен и по отно-
шение на издръжката, и по отношение
на учителските заплати.

 Как приемаш идеята на ГЕРБ
в предучилищната подготовка да
влязат задължително и 4-годишни-
те деца?

- Нямаме готовност за тази работа.
При сериозен анализ се вижда, че и ХII
клас въведохме без готовност да го
направим. И въпреки че много смело
въведохме и матурите, и всичко, когато
нямаме традиции в този вид образова-
ние, сега имаме пропуски.

 Какво ще кажеш за овладява-
нето на българския език от деца-
та, за които той не е майчин?
Проблем отвсякъде?

- Специално в нашия район това
е най-големият проблем. Огромен
проблем.

 Имаш ли виждане какво да се
прави?

- Аз много разчитам на моите учи-
тели, защото те са много добри. Няма
друго училище в България, което две
години поред да печели наградата на
фондация “Кирил и Методий” за най-
добър учител и по математика, и по
български език. Всяка година има и
сесия на ученическия институт по ма-
тематика при БАН и винаги битката е
била между СМГ и НПМГ. Тази година
има 7 първи награди за ученци - една-
та е във Враца, другата в Пловдив, две
са в СМГ и 3 са в моето училище. При
нас направихме специален съвет за
българския език и сме разписали поне
30 мерки. Само че те не зависят само
от мен и от нашето училище. Това тряб-
ва да бъде програма за областта като
цяло, пък и не само за нашата област.

В смесените райони трябва да се заложи
на общото, не на разделителните линии,
казва водачът на листата на БСП в Кърджали

Интервю на
Велиана ХРИСТОВА
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Луд на шарено
се радва

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Безсрамието
на един безродник

1775 - ЗАПОЧВА АМЕРИКАНСКАТА ВОЙ-
НА ЗА НЕЗАВИСИМОСТ. В началото е бит-

ка между
Кралство Ве-
л и к о б р и т а -
ния и трина-
десетте бив-
ши британски
колонии на
а м е р и к а н -
ския конти-
нент, а в края
- война, за-
владяла аме-
риканския и европейския континент. Има зна-
чими последствия. Появява се независима
нация, основана от европейски колонисти
извън Европа. През 1787 г. тринадесетте щата
приемат конституция, чрез която влизат в сила
принципите в Декларацията за независимост-
та. Първият президент е Джордж Вашингтон -
от 1782 до 1789 г.

1863 - В СВИЩОВ СЕ РАЖДА ЦВЕТАН
РАДОСЛАВОВ, АВТОР НА НАЦИОНАЛНИЯ
НИ ХИМН (УМИРА 1931 Г.). Интелектуалец,

общественик, просветен
деец. Доктор по филосо-
фия и магистър на изящ-
ните изкуства. През 1885
г., по пътя към бойното
поле на Сръбско-българ-
ската война, в която уча-
ства като доброволец, ком-
позира песента “Горда Ста-
ра планина”, която през
1905 г. е обработена от
композитора Добри Хрис-
тов, а през 1964 г. се превръща в химн на
България. Смята се, че за написване на мело-
дията Радославов използва известното в род-
ния му край Свищовско хоро.

1881 - УМИРА БЕНДЖАМИН ДИЗРАЕЛИ,
АНГЛИЙСКИ ДЪРЖАВНИК (Р. 1804 Г.). Два

пъти министър-председател на
Великобритания, един от най-
видните идеолози и ръководи-
тели на Консервативната пар-
тия за времето си. Политичес-
ките му виждания имат важно
значение за българите в сре-
дата на ХIХ в. - Дизраели се
стреми да затвърди влиянието
на империята в Цариград. По-
литиката му е да защитава
целостта на Османската империя и да се обя-
вява срещу националноосвободителните дви-
жения на балканските народи. Затова и оп-
равдава жестокостите на турците при потуша-
ването на Априлското въстание през 1876 г.
Един от главните инициатори за свикването
на Берлинския конгрес през 1878 г. и за ре-
визията на Санстефанския мирен договор.

1894 - УМИРА САВА ДОБРОПЛОДНИ, КНИ-
ЖОВНИК, ТЕАТРАЛЕН ДЕЕЦ, ОБЩЕСТВЕ-
НИК И УЧИТЕЛ (Р. 1820

Г.). Получава образование в
Цариград, учителства в Ко-
тел и Шумен. Той е сред
първите и най-изтъкнати
учебникари от този период.
На 15 юли 1856 г. осъщест-
вява представянето на първа-
та драматургична творба в
България - побългарената
комедия (по гръцкия писател
Хурмузис) “Михал Мишкоед”, с която поставя
началото на българския театър.

1906 - УМИРА ПИЕР КЮРИ, ФРЕНСКИ
ФИЗИК (Р. 1859 Г.). Нобелов

лауреат през 1903 г. заедно със
съпругата си Мария Кюри. Два-
мата изследват съвместно яв-
лението радиоактивност, откри-
то от Анри Бекерел. Сред науч-
ните му достижения са открива-
нето на пиезоелектричния
ефект, както и на новите химич-
ни елементи полоний и радий.
Загива при нелеп инцидент - пресичайки ули-
цата, се подхлъзва и попада под конски впряг.

1971 - СССР ИЗСТРЕЛВА „САЛЮТ-1” -
ПЪРВАТА В СВЕТА КОСМИЧЕСКА СТАН-
ЦИЯ. Първият й

екипаж е изстрелян
със “Союз-10”, но не
успява да се скачи
заради проблем със
скачващия меха-
низъм. Вторият еки-
паж е изстрелян със
“Союз-11” и остава на
борда на станцията 23 денонощия. “Салют-1”
навлиза обратно в атмосферата на Земята на
11 октомври 1971 г. и е потопена в Тихия океан.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Твърде цинично и
твърде безсрамно. Така
накратко може да се оп-
редели писанието на Си-
меон Дянков във вчераш-
ния “Уолстрийт джърнъл”,
където проваленият от-
всякъде бивш финансов
министър на ГЕРБ отново
дава рецепти и акъл как-
во трябвало и какво не
трябвало да се прави.
Тази му поява в чужда
медия всъщност е разби-
раема и дори очаквана
донякъде. Защото в
България, която съсипа с
политиката си за послед-
ните 4 години, той вече е
персона нонграта. А ар-
хаичните му съвети зву-
чат по-скоро като публи-
чен отчет за пред чужди-
те му господари и спон-

сори, отколкото като оп-
равдание на собствената
му некомпетентност.

“Ни срама, ни очи”,
както казва народът.
Въпреки че точно негови-
те прословути мерки за
непрекъснати икономии и
стягане на коланите до-
ведоха в крайна сметка
до масовата безизходица
на стотици хиляди семей-
ства, до серията от само-
убийства и самозапалва-
ния, превърнали се в ем-
блема на цялостното уп-
равление на ГЕРБ.

Струва си обаче да
припомняме отново и от-
ново страшната истина -
че благодарение на
въпросното лице за около
36 месеца България си
направи финансово хара-
кири. Индустрията бе по-
метена, като 300 000 мал-
ки и средни фирми хлоп-

наха кепенци, над 450 000
души загубиха работните
си места, закрити бяха
маса болници и училища.
И всичко това на фона на
замразени заплати и пен-
сии, арогантно бавене на
различни плащания и ре-
кет от страна на държава-
та към бизнеса, свиващо
се потребление, повиша-
ване на цените и обслуж-
ване на монополите.

Затова паднаха от
власт Борисов и ГЕРБ,
уважаеми Дянков! А да се
говори с днешна дата, че
целият този апокалипсис
е станал в резултат от
“липса на реформи”, е
като да слушаш как един
комендант в концлагер с
нежност говори за газо-
вата си камера. Та Дян-
ков да говори за несъсто-
яли се реформи е все
едно Менгеле да напише

критична статия, че капа-
цитетът на газовите каме-
ри не е бил използван
докрай, както образно се
изрази един приятел от
форумите.

Знам, че мнозина ще
определят написаното от
Дянков като неадекват-
ност, вид патология и кли-
ничен случай. И ще бъдат
прави. Но продъл-жение-
то на неговите разсъжде-
ния за това какво не било
сторено и трябвало да се
случи звучат буквално
като подигравка към соб-
ствения му народ. Защо-
то според Дянков изне-
могващото ни здравео-
пазване страдало от лип-
са на икономии, каквито
следвало да бъдат нало-
жени. Ха поспри малко!
Ако всеки разбираше ре-
формата само като иконо-
мия, най-добре да закри-

ваме държавата.
Не знам дали госпо-

динът си дава сметка, че
ако правителствата в Ев-
ропа последват “ястреба”
България, както той оп-
риличава собственото си
икономическо творение,
народите им ще ги убият
с камъни. Видя се, че из-
мислената му финансова
стабилност, както той я
разбира, е нищо повече
от гарантиране на вън-
шните задължения на
страната към чужди ико-
номически центрове и
никакво развитие, ни-
какъв растеж, само из-
цеждане на последните
стотинки на българина и
довеждането му до мизе-
рия, глад и смърт. Зато-
ва, Дянков, по-добре си
стой в Америка, защото
тук най би ти отивал ра-
иран костюм.

Констатация, че по
Великден българинът
масово ще предпочете
да купи по-евтините, ма-
кар и по-некачествени
полски яйца, направиха
български производите-
ли. За поредна година.

Всъщност едни доста
многозначителни инфор-
мации в този смисъл се
появиха още покрай ка-
толическия Великден.
Тогава ни предупрежда-
ваха за опасността по
нашия си празник да
ядем “пренасочени” за-

лежали евтини полски
яйца. Оказва се обаче,
че и да са, дето се вика,
току що снесени, пол-
ските яйца пак ще са по-
евтини от българските. И
не само заради по-голе-
мите субсидии, които по-
лучават производители-
те там, а най-вече зара-
ди монопола им в Евро-
па! Което означава, че
дори и в България
българските яйца не са
конкурентни на полски-
те. И как иначе, след
като кокошките на само
един от тримата най-го-
леми производители в
Полша снасят двойно
повече яйца от носачки-
те на всички стопани в
България! Впрочем, ако
се върнем назад във
времето и се поразро-
вим в статистиката, ще
открием прелюбопитни и
недотам лицеприятни за
днешното ни положение
факти. Например, през

1988 г. кокошките в
България са близо 40
млн. и всяка от тях е сна-
сяла по 168 яйца, което
прави над 6,7 млрд. яйца.
Тогава изнасяхме на по-
разия и дори глезехме
чужденеца, който преди
да купи, можеше да си
избере цвят на жълтъка
- на Запад много вървя-
ха яйцата с почти бели
жълтъци. Така беше през
1988-ма. През 2011 г., по
данни на Министерство-
то на земеделието и хра-
ните, кокошките са 6,263
млн., а яйцата, които те
са снесли са 1,178 млрд.

Ей по тази причина
днес полските кокошки
диктуват цените в Бълга-
рия. По тази причина ня-
мат стойност и призиви-
те да избираме българ-
ския продукт, защото
така ще стимулираме
икономиката и ще сме
сигурни, че купуваме
пресни яйца. Стойност

има единствено цената.
Колкото по-ниска е тя,
толкова повече привли-
ча като с магнит обедне-
лия български потреби-
тел. Колкото повече ко-
кошки имаш и колкото
повече снасят те, толко-
ва по-евтина ще ти е
стоката. Поне за яйцата
е така - в сравнение с
полските, нашите са като
снесени от златна ко-
кошка.

Обаче. Нещо нети-
пично и, меко казано,
странно се случва с
българина, когато купу-
ва козунак. Оказва се, че
най-силната му мотива-
ция при този избор е...
шаренията. Колкото по-
шаренко, толкова по-же-
лано. Налитал на по-
скъпите италиански ко-
зунаци, защото имали
атрактивни опаковки!
При тоя сив живот шаре-
ното радва, а цената
няма значение.
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960 млрд. евро. При договаря-
нето на средствата от ЕС за
България за следващия бюдже-
тен период 2014-2020 г. пре-
дишното българско правителст-
во на партия ГЕРБ се отнесе
повърхностно и фриволно към
преговорите за евроресурса за
България. То договори сума, ко-
ято не надхвърли това, което
беше договорено през 2006 г.
за настоящата многогодишна
финансова рамка (МФР). Пари-
те за политиката на сближава-
не за България остават почти
същите и далеч не са очаквани-
те от ексминистър Томислав
Дончев над 8 млрд. евро. Сред-
ствата за развитие на селските
райони дори ще бъдат по-мал-
ко след 2014 г. в сравнение с
отпуснатите за периода 2007-
2013 г. Единствено бяха увели-
чени парите от бюджета на ЕС
за директните плащания по Об-
щата селскостопанска полити-
ка, но това увеличение е зало-
жено в договора за присъеди-
няване на България към ЕС и
не е постижение на предходно-
то популистко правителство.

Неуспех на екипа на ГЕРБ е
и фактът, че България няма да
получи исканата и крайно необ-
ходима сума за демонтиране на
двата реактора на АЕЦ “Козло-
дуй”, за което имаме ангажимент
към ЕС. И

вместо 450 млн. евро
страната ни

ще получи едва
260 млн. евро.

Значително по-сериозен про-
вал е пропускът от страна на
кабинета Борисов да договори
допълнителни средства от струк-
турните фондове за най-бедните
региони в страната. Нито един
български регион не е в списъка
за допълнителна помощ, при
положение че страната ни е най-
бедната в ЕС и че у нас са 5 от
най-бедните региони в ЕС, а Се-
верозапдният ни регион заема
последното място в общността.
Същевременно в този списък
попадат региони на държави,
които в пъти са по-развити от
България. Например Европей-
ският съвет се договори на 8
февруари да отпусне след 2014
г. специални суми: на Унгария -
1,4 млрд. евро, на Гърция - 1,3
млрд., на Португалия - 1 млрд.,
на Испания - 1,8 млрд, на Ита-
лия - 1,3 млрд, на Кипър и Малта
- по 200 млн., на Белгия - 100
млн., на Германия - 710 млн., на
Чехия - 400 млн., на Словения -
75 млн. евро. Едва ли е възмож-
но да се разчита на чувствител-
но повишение на средствата от
ЕС за България в бюджета, кой-
то евентуално ще приеме ЕП?
Първоначално се считаше, че
най-късно до края на юли 2013 г.
следва да приключат преговори-
те с ЕК за мерките и условията
по тях по отделните ОП, но засе-
га не е ясно кога ще стане това,
предвид факта, че преговорите

Финансират хазарта
вместо научни
разработки

Служебният
кабинет се
оплита в новите
оперативни
програми за
еврофинансиране
до 2020 г.

Йосиф
АВРАМОВ

вече се водят в ЕП. Налице е
вероятност преговорите да се
финализират през есента на
2013 г. Но дотогава не трябва да
се изчаква.

Ръководството на 41-ото НС,
доминирано от ГЕРБ, не прояви
далновидност и воля и не прие
готовия проектозакон за управ-
ление на средствата от ЕС, кой-
то бе представен на експерти
още на 17.12.2012 г.

Това обрича
на значителни
затруднения

служебното и първите месеци
на следващото правителство.
Служебното правителство, на-
значено от президента на 13.03
т.г., в досегашната си работа по-
казва неглижиране на подго-
товката на България за следва-
щия програмен период, неза-
висимо че в него има отделен
вицепремиер, който отговаря за
управлението на средствата от
ЕС. Засега обаче не се забе-
лязва някакво по-забележимо

ускоряване на и без това зане-
марената подготовка на отдел-
ните министерства, които са уп-
равляващи органи на отделни-
те ОП. Новата вицепремиерка,
с ресор средствата от ЕС, ос-
вен че даде няколко интервюта
с акцент върху досегашната й
кариера в ЕБВР, не е посочила
своята визия за управлението
на евроресурса за България
през програмен период 2014-
2020 г. по следните ОП:

1. Оперативна програма “До-
бро управление” 2014-2020

2. Оперативна програма
“Транспорт” 2014-2020

3. Оперативна програма “Ре-
гиони в растеж” 2014-2020

4. Оперативна програма
“Развитие на човешките ресур-
си” 2014-2020

5. Оперативна програма
“Иновации и конкурентоспособ-
ност” 2014-2020

6. Оперативна програма
“Околна среда” 2014-2020

7. Оперативна програма “На-
ука и образование за интели-
гентен растеж” 2014 2020 - нова
ОП, която ще се управлява от
МОМН

8. Програма за развитие на
селските райони 2014-2020

9. Програма за морско дело
и рибарство 2014-2020

10. Програми по Европейско
териториално сътрудничество
2014-2020 в т.ч.:

 - Програми за ТГС, трансна-
ционално и междурегионално
сътрудничество

 - Програма за ТГС между
Румъния и България

 - Програма за ТГС между
Гърция и България

 - Съвместна оперативна
програма Черноморски басейн

 - Транснационална програ-
ма Дунав

 - ИНТЕРРЕГ IV C,
 - Програми за ТГС по ИПП.

И т.н.
  Сравнително по-добра е

работата по отношение на про-

грамирането на период 2014-
2020  на екипа на МРРБ. Той е
провел консултации със социал-
ните и икономически партньори,
НПО сектор, академичната общ-
ност и граждански организации
и  е определило членовете на
тематичните работни групи за
разработване на програмите, за
които отговаря. Процедурата за
разработване на програмите е
приключила през януари 2013 г.
с избор на консултант и е разра-
ботено е Техническото задание
за Предварителна оценка на
програмите. България определи
и своите представители в Работ-
ните групи, свързани с подготов-
ката на програмите с Румъния,
Гърция, ИНТЕРРЕГ IVС, ЕСПОН,
СОП Черноморски басейн, УР-
БАКТ, ИНТЕРАКТ и Дунав. При-
ета е и Рамкова позиция по
Предложение за регламент на
Европейския парламент и на

Съвета за определяне на общо-
приложими разпоредби за Евро-
пейския фонд за регионално
развитие и пр.

 В Министерството на финан-
сите, след като Симеон Дянков
напусна поста на министър, те-
матичната работна група за раз-
работване на ОП “Добро управ-
ление” започна периодично да
заседава работната група. Не е
ясно каква е ролята в нея на
политолога от НБУ доц. Антоний
Гълъбов, но обяснение има -
приближен до ГЕРБ!?

 Изостава сериозно дейност-
та по разработката на новата
ПРСР, което е предимно по вина
на предишния министър и вече
обвиняем по три дела - М. Най-
денов. В сайта земеделското
министерство е налице единст-
вено покана за участие на НПО
в избора на представители в
работната група за разработва-
не на Програмата за развитие
на селските райони. Не е ясно
по кои мерки ще се кандидатст-
ва занапред?

 По отношение на ОП “На-
ука и образование за интели-
гентен растеж” на провелото се
в Русе на 04 април т.г. заседа-
ние на Съвета на ректорите бе
отчетено, че нейното разработ-
ване в сравнение с останалите
ОП е най-добро. За съжаление
тази констатация изобщо не е
вярна и трудностите при нейно-
то разработване тепърва пред-
стоят. Искането на ректорите бе
около 10% от общото финанси-
ране, договорено за България,
да бъде насочено за наука и
образование, а средствата да се
управляват от МОМН. В сайта на
самото министерство обаче бе
посочено, че се чакат мнения и
коментари по тази ОП до 14
април. Ако такава ОП бъде одо-
брена от ЕС, най-големият про-
блем ще е още в началото на
2014 г., предвид липсата на под-
готвени кадри за администрира-
нето и управлението й. Дирек-
цията в МОМН, която досега бе
междиннно звено по ОП “Човеш-
ки ресурси”, няма достатъчен
капацитет да управлява новата
ОП, а пари за назначаване и
обучение на нови служители
бившият министър Сергей Игна-
тов не е предвидил за 2013 г.
Засега обаче съвсем не е ясно
как МОМН ще раздели дейнос-
тите, които в тази ОП дублират
части от другите оперативни
програми - на МИЕТ и на соци-
алното министерство.

  Управляващият орган на
ОП “Конкурентоспособност”,
който е в състава на МИЕТ, също
засега е сред изоставащите. Ек-
спертите от МИЕТ досега са раз-
работили единствено една крат-
ка презентация за новата ОП
“Иновации и конкурентоспособ-
ност” за предварителен обхват
и индикативни приоритети. Ра-
ботна група по тази ОП засега
няма. Това е показателно за
отношението на новото ръковод-
ство на МИЕТ към въпросите на
недостатъчното финансиране на
индустрията и в частност на
малкия и средния бизнес, който
е пред колапс. В новото ръко-
водство има двама нови зам.-
министри, които имат отношение
към евросредствата - единият е
с ресор “Индустрия и еврофон-
дове”, а другият с ресор - “Мал-
ки и средни предприятия”. Досе-
га те не са осъществили срещи
с работодателски и браншови
организации конкретно по бъде-
щите мерки на оперативната
програма. На практика ръково-

ството на МИЕТ бездейства.
 Новият екип в МИЕТ няма

диалог с бизнеса и по отноше-
ние на инициативата “Джереми”,
която също е част от ОП “Конку-
рентосопособност”. За нея са
заделени 200 млн. евро. Дали
“Джереми” ще продължи да
функционира през следващия
програмен период и дали ще
продължи да е част от ОП “Ино-
вации и конкурентоспособност”,
не е ясно. Ръководството на
МИЕТ дължи отговор на бизнеса
защо двата действащи фонда
Ланчхъп и Илевън финансират

приоритетно проекти
от хазартния и от

развлекателния бизнес

а не от реалната ни индустрия!?
Към досега финансираните око-
ло 30 проекта от двата фонда са
такива в областта на: геймингин-
дустрията, електронните залага-
ния уж с учебна цел, изготвяне-
то на апликации за мобилни те-
лефони, които помагат за търсе-
не на билети за концерти, пар-
тита на ди джеи и т.н., вместо
иновационни научни разработ-
ки за българската индустрия на
учени от БАН и водещите ни
университети! Последните са
отхвърлени предвид по-бавната
възвръщаемост на парите, вло-
жени от фондовете в проектите.
До края на този програмен пе-
риод има още 8 месеца, а все
още не са започнали да функ-
ционират останалите три по-го-
леми фондове по инициативата
“Джеръми”, които са одобрени
от Европейския инвестиционен
фонд (ЕИФ). Те са Невек, за
който са отделени 21 млн. евро,
а той следва да осигури 9 млн.
евро. Рослайн Кепитъл Парт-
нерс, който ще осигури на биз-
неса т.нар. мецанин или смесен
тип финансиране и АКЦЕС ке-
питъл, който ще оперира като
фонд за дялово финансиране и
следва да осигурят от финансо-
вите пазари съответно по 30
млн. евро, а за тях стоят блоки-
рани по 30 млн. евро от парите
за България за ОП “Конкурен-
тоспособност”. Ръководството на
МИЕТ спешно следва да дого-
вори с представителите на ЕИФ
трите по-големи фонда по
“Джеръми”, за които има заде-
лени 81 млн. евро и засега не
функцинират. Те следва да за-
почнат да предоставят финан-
сиране на българския бизнес
предимно за иновационни про-
екти с наличния ресурс. На тях
може да им се предостави две-
годишен нов срок, през който
да набавят посочения свеж ре-
сурс със средства от ЕБВР и др.
Ако трите фонда не започнат да
предоставят финансиране за
българската индустрия до края
на 2013 г.,

тези 81 млн. евро
ще бъдат загубени

безвъзвратно
за България

и няма да достигнат до българ-
ските предприятия, в т.ч. и до
МСП?

Служебното правителство
спешно следва да започне да
преговаря с ЕК и за възмож-
ността, която някои страни от
ЕС като Словакия вече догово-
риха - неусвоените финансови
средства от периода 2007-2013
да могат да се разходват от
България през следващия про-
грамен период до 2020.

Е
вропейският парла-
мент (ЕП) блокира
Бюджета на ЕК за
програмния период
2014-2020 г., който
бе одобрен и от
съвета, на сума от
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На фокус

П
Пламен ЛАЗАРОВ
Даниела ЗАХАРИЕВА

Парадоксално, но факт - част
от политиците в България не
могат ясно да определят (с из-
вестни изключения) къде точно
се намират в политическия
спектър. Те не могат да форму-
лират програми с ясно изразе-
на идеология, нито предлагат
алтернативи за избор. В същото
време съвременната политика
придобива все по-персонифици-
ран характер. Това се наблюда-
ва вече у нас благодарение на
някой доста “харизматични” по-
литически фигури. Необходимо
е обаче образът на лидера да
бъде разграничен на базата на
неговите личностни характери-
стики: външен вид, специфичен
говор, маниерите му, поведение
и жестикулация. Така на преден
план излизат външните харак-
теристики на политиката.

Проблемът в българската
политика е, че родните полити-
ци обвързват изцяло имиджа,
който изграждат, с политичес-
ката си партия и рядко наблягат
на личностните си качества.
Вярно е и това, че в България
избирателите гласуват на пар-
тийна основа, без да се интере-
суват кой участва в партията.
Това поставя българските поли-
тици пред различна публика,
което утежнява тяхната роля и
дейност.

Медиите, от своя страна,
бързо се нагласяват към новите
политически персони и също
така бързо зачеркват довче-
рашните си любимци. За бивши-
те е прието да се говори повече
в негативен план, техните ме-
дийни изяви рязко намаляват.

Фигурите на действащи по-
литици,

особено ако са
на власт

доминират в електронните ме-
дии и по страниците на всички
вестници, включително там,
където са рубриките за клюки,
спортни събития, криминални и
други скандални новини. До го-
ляма степен това явление се
обяснява с т.нар. глад за личен
разказ, изместил мълчанието от
годините на социализма, особе-
но в сферата на частното битие.
Реабилитира се личното гово-
рене и личната история. Разби-
ра се, и ние, както и много дру-
ги страни, имаме политици, ко-
ито се вписват идеално в тази
нова медийна ситуация. Такива
държавници сами и с удоволст-
вие излизат вън от протокола,
описват своето битие от години-
те, когато са обичали да се бият,
да четат “индиански” романи, да
бягат от часовете по английски
и пр. Те до такава степен се
вживяват в личното говорене, че
неволно го пренасят в междуна-
родните си прояви, където оба-
че трудно се приема грубото
фамилиарничене и описването
на сложни политически явления
с битовизми и автентични диа-
лектни словосъчетания.

Словото, както е известно,
принадлежи към основните дей-
ствия на политиците. От ритори-
ческа гледна точка “невероят-
ният успех” на някои наши уп-
равляващи е много интересен.
Явно способността да се иден-
тифицираш и да се сливаш с
народа е гаранция за публичен
успех. Ако към това добавим и
точното улавяне на настоящото
всеобщо отвращение на наро-
да от политиците и от политика-
та като цяло преекспонираното

Политическа реторика
или празнодумство
Много наши политици обичат да изтъкват собственото си превъзходство, като
безпроблемно се отричат от предишни свои позиции и със същата ярост защитават нови

в стил: “аз направих това, аз ще
ви направя пътища, аз ви на-
правих метро като слънце” и пр.,
също се ползват с успех в пуб-
личното пространство.

Неслучайно обаче подобно
поведение буди страхове. Обик-
новено зад хипертрофиралия
популизъм се долавят признаци
на абсолютната тоталитарност.
По-интересното е, че аудитори-
ята е склонна да прости подоб-
но поведение, защото тя самата
е готова на всякакви компроми-
си в името на своето оцеляване.

Народното събрание, парти-
ите, лидерите и обществените
институции на свой ред се над-
преварват да творят

поведенчески
и словесни гафове

В тях властва реториката на
стълкновението и надприказва-
нето за сметка на конкретните
социални и експертни дела.
Всичко това става, разбира се,
за сметка на политическата ко-
ректност и на културата в поли-
тическата комуникация. Затова
вече е рядкост да се поставят
истинските проблеми и да се
предлагат истинските решения.
Над всичко е концентрираната
злоба, стремежът да се уязви,
осмее и отстрани опонента. Нека
да го кажем направо. Докато ня-
кои политици са почти изцяло
медиен продукт, други се
превърнаха в необходимия
грешник главно поради собст-
веното си неумение да общуват
с медиите. А медиите, както зна-
ем, са власт, която все повече
манипулира хората.

В парламента винаги има
празнодумни бърборковци, ко-
ито обаче на пръв поглед из-
глеждат компетентни и знаещи.
Големите оратори и държавни-
те лидери не говорят много, а
само тогава и това, което е не-
обходимо. В това отношение
често се сочи за пример (ма-
кар и не винаги с положителен
знак) Силвио Берлускони. Днес
берлусконизъм е ораторски и
поведенчески модел, емблема-
тичен за съвременната история
на полуострова, който променя
съдържанието и формата на
политическия език и налага те-
левизията като политическо
средство на превъзходството.
Ловкото боравене с думите и

способността за убеждаване
при този модел са неоспорими
качества. Това поставя прила-
гащия го в позиция на предим-
ство спрямо политическите
опоненти. Най-важната особе-
ност е “новият политически
език”, семплостта и разбирае-
мостта му за широката публи-
ка. Берлусконизмът е харесван
точно защото се различава от
старата школа, която си служи
с дипломатичен, семантично
претоварен и донякъде без-
смислен език. Реториката при

берлусконизма е приложима с
еднакъв успех както за образа
на министър-председател, така
и на опозиционен лидер. Най-
често използваните думи са: со-
лидарност, диалог, предложе-
ние, въпрос и маневра, което
говори за гъвкава политика, за
умения да се дискутира и за
готовност да се търси компро-
мис. Ключови са и думите: сво-
бода, граждани, власт, данъци
и закони.

В търсене на „новото”

се щурмуват всички сфери на
социалния живот, говори се за
нов тип избиратели, за рево-
люция и поврат в технологиите
и информацията. В центъра на
реториката са поставени чув-
ствителни точки от  народоп-
сихологията - регионалния шо-
винизъм, футбола, фамилиар-
ната близост със световни ли-
дери и др. Всички тези харак-
терни особености, допълнени
с музикална оформеност и ин-
тонационна ритмика, правят
живи и завладяващи изявлени-
ята на говорещия.

Много от българските поли-
тици обичат да изтъкват собст-
веното си превъзходство, упо-
требяват утвърдителни изрази
и също така безпроблемно се
отричат от предишни позиции
и със същата ярост защитават
новите. Често те използват оп-
ределения и квалификации,
както и фолклорни изрази с
ясно назидателно послание.
Във всички политически диску-
сии присъстват неизменно ня-
колко думи и изрази, които из-
глежда са станали любими на
нашите политици. Съществува
обаче мнение в лингвистиката,
че най-често употребяваните
думи в политическото прост-

ранство (пък и в други публич-
ни и в частни пространства) са
тези, чието съответствие в дей-
ствителността все още отсъства.
Например: “Поемам отговор-
ността за загубата в изборите!”
(често от това не произтичат
никакви последствия за даде-
ната личност); “Малките и сред-
ни предприятия са приоритет за
лявото/дясното политическо
пространство” (границата меж-
ду “ляво” и “дясно” е доста раз-
мита); “Това изказване е доста
популистко” (в предизборна об-

становка почти всички партии
правят популистки обещания) и
т.н. Други характерни думи от
политическия “жаргон”, или
както можем да го наречем нов
говор (терминът е измислен и
използван от Джордж Оруел в
книгата му “1984”), са: старти-
рам, финализирам, конкретика,
дискурс, прозрачност (въпреки
че често липсва такава), коали-
ционна култура, двуполюсен
модел (като нещо отрицателно,
сякаш в САЩ и Великобрита-
ния го няма), чуваемост, поли-
тическо пространство. Успехът
на политическото говорене в
България обикновено се дължи
на това кой говори, а не как
говори. Политическият живот
все още произвежда предимно
огромни количества листовки,
шапки, значки, концерти и про-
чие, но не и качествена кому-
никация.

Най-печелившата стратегия
в политическото общуване спо-
ред специалистите е да се

поемат конкретни
ангажименти

и да се удовлетворява интереса
на медиите, като се контроли-
рат терминологично послания-
та. Важно е ситуацията да бъде
правилно разбрана, което в
политиката означава по-скоро
да се създаде “правилна” пред-
става за нея. Политическите
журналисти обикновено имат
добри отношения с властниците
уж в името на по-добрата си
информираност. Но това ги
превръща в клакьори на власт-
та, защото са доволни, ползват
се от редица облаги и се чувст-
ват важни. Затова не може да е
изненадващ фактът, че цяло
поколение журналисти с голя-
ма полза за себе си периодич-

но сменя възгледите си и се
преориентира от крайна лява
позиция в центъра и вдясно,
според “вятъра на промяната”,
който пренасочва и редица “не-
зависими” медии.

Днес за журналистически
успех се смята да поканиш из-
вестен политик, който да каже
колкото и каквото иска. И това
е всеобщото правило, като се
изключат няколко партийни из-
дания и една две кабелни те-
левизии, които не се умилкват
на властта по толкова очеви-
ден начин.

Има обаче и друго. Журна-
листите обикновено повтарят
една и съща агенционна инфор-
мация или една и съща новина,
но без да вникват в дълбочина
или да я доразвият от собствен
ъгъл. По този начин те стесня-
ват информацията и съответно
разширяват общоприетата
мисъл. В името на конкуренция-
та всеки копира от другия. Ед-
нообразни, еднотипни програми
и схеми стават нещо естествено.
В същото време интересът към
дадена тема се изгражда чрез
мястото, което й е отредено в
йерархията на информацията.
Затова се отделя толкова време
и място на сплетните, похожде-
нията и “подвизите” на различ-
ни миски, чалгаджийки и “биз-
несмени”, за които вече знаем
повече, отколкото за собствени-
те си близки. Вероятно за това
криминалната и жълтата тема-
тика се отразява в медиите мно-
гократно повече от заетостта,
безработицата и бедността. Ин-
тересът е гарантиран, цената на
изработката е ниска.

Европейските договори, при-
ватизацията, размерът на пен-
сионните вноски и социалните
осигуровки - по всички тези
теми, изискващи

сблъсък на гледни
точки

почти всички повтарят аргумен-
ти в служба на партиите, на
търговията и на кабинета. Тъй
като рядко се срещат комента-
тори, които да разбират от ико-
номика, повечето от тях свеж-
дат нещата до политически
сблъсък, което е много по-лес-
но за обясняване. Въпреки това
внимателно се заобикаля соци-
алният контекст за сметка на
насилие, семейство, религия,
партийни слухове, пикантерии и
пр. Политиците от своя страна
приемат с охота тази пародия и
пренасят сблъсъка си върху
странични въпроси. В името на
постигане на целите си медии-
те и политиците са готови да из-
ползват най-различни средства.
Още повече, че връзката между
впечатляващите доходи на ня-
кои журналисти и предаността
им към идеологията на управля-
ващите класи вече не буди
съмнение и често е повод за
скандал. Просто всекидневният
им живот ги прави по-чувстви-
телни към проблемите на има-
щите, отколкото към съдбата на
наемните работници.

Ситуацията в страната, както
отбелязват някои сериозни на-
блюдатели, е такава, че перио-
дично се налага да избираме
между няколко злини. Преходът
овласти хора от сивата полити-
ка и икономика, дори извади на
преден план лица от криминал-
ното му измерение. Като доба-
вим и свръхопиянението от
властта и жаждата да се харе-
саш на всички, става очевидно,
че и този път ще се разминем с
очакванията на народа.
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

Ê Ò‚ËÍÌ‡ıÏÂ Ò Ô‡‡‰ÓÍ-
Ò‡ÎÌËÚÂ ËÌÙÓÏ‡ˆËË
(ÎÓ¯Ë, ‰Ó·Ë ËÎË ÔÓ-
ÒÚÓ ÌÂ‚ÂÓˇÚÌË), ÍÓËÚÓ

˜ÂÒÚÓ ÒÂ ÔÓˇ‚ˇ‚‡Ú ‚ ÔÓÒÚ‡Ì-
ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ÌË
ÓÒ‚Â‰ÓÏˇ‚‡ÌÂ, ‡ Ô‡Í ÔÓ ‰ÂÚ-
ÒÍË ÒÂ ËÁÌÂÌ‡‰‚‡Ï Ì‡ ÌˇÍÓË
Ò˙Ó·˘ÂÌËˇ. ≈ÚÓ ÚË ÓÚ Úˇı Ì‡
Ó·˘‡ ÚÂÏ‡: ì¿ÚËÌ‡ ŒÌ‡ÒËÒ
ÔÓ‰‡‚‡ ÓÒÚÓ‚ Ì‡ ‰ˇ‰Ó ÒËî,
ì–ÛÒÍË ÏËÎË‡‰Â ÍÛÔË ÓÒÚ-
Ó‚Ë Ì‡ ŒÌ‡ÒËÒî, ì–Ó‰ÌËÌ‡ Ì‡

У

От дума на дума, та в... ДУМА

ŒÌ‡ÒËÒ Ó‚Ë ‚ ÍÓÙËÚÂ Á‡ ·ÓÍÎÛÍ ‚ √˙ˆËˇî.
«‡ Ì‡È-ÏÎ‡‰ËÚÂ ˘Â ÔËÔÓÏÌˇ, ˜Â ÔÂ‰Ë „Ó‰ËÌË

Ò‚ÂÚÓ‚ÌËÚÂ ·Ó„‡Ú‡¯Ë ÌÂ ·ˇı‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÏÌÓ„Ó, ÍÓÎÍÓÚÓ
ÒÂ„‡ Ë ·ÓˇÚ ËÏ ÌÂ ÒÂ Û‚ÂÎË˜‡‚‡¯Â ÚÓÎÍÓ‚‡ ·˙ÁÓ,
Í‡ÍÚÓ ÔË ÒÂ„‡¯Ì‡Ú‡ ÍËÁ‡. ÕÓ ËÏÂÚÓ Ì‡ Â‰ËÌ ÓÚ Úˇı
·Â¯Â ‚ÒÂËÁ‚ÂÒÚÌÓ. “Ó Â Ì‡ „˙ˆÍËˇ ÍÓ‡·ÂÌ Ï‡„Ì‡Ú
¿ËÒÚÓÚÂÎ ŒÌ‡ÒËÒ, ‚ÚÓË Ò˙ÔÛ„ Ì‡ ÌˇÍÓ„‡¯Ì‡Ú‡ Ô˙‚‡
‰‡Ï‡ Ì‡ —¿Ÿ Δ‡ÍÎËÌ  ÂÌÂ‰Ë, ‚‰Ó‚Ëˆ‡ Ì‡ Û·ËÚËˇ ÔË
Â‰Ì‡ ÓÚ Ó·ËÍÓÎÍËÚÂ ÏÛ ËÁ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍË ÔÂ-
ÁË‰ÂÌÚ ƒÊÓÌ  ÂÌÂ‰Ë.

“ˇ ÒÚ‡‚‡ „ÓÒÔÓÊ‡ ŒÌ‡ÒËÒ ÒÎÂ‰ ‚ÚÓÓÚÓ ÒË ·‡ÍÓÒ˙-
˜ÂÚ‡ÌËÂ, Ò˙ÒÚÓˇÎÓ ÒÂ ÚÓ˜ÌÓ Ì‡ ÔÓ‰‡‰ÂÌËˇ ÒÂ„‡ ÓÒÚÓ‚
—ÍÓÔËÓÒ.  ‡Í‚Ó ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡ ÚÓÁË ÓÒÚÓ‚? ÕÂ Ò˙Ï „Ó
ÔÓÒÂ˘‡‚‡Î, ÌËÚÓ Ò˙Ï „ÎÂ‰‡Î ÙËÎÏ˜Â Á‡ ÌÂ„Ó, ÌÓ ÒË
Ò˙ÒÚ‡‚ˇÏ ÔÂ‰ÒÚ‡‚‡ ÓÚ ÔÓ˜ÂÚÂÌË Ò‚Â‰ÂÌËˇ, ÒÔÓÂ‰
ÍÓËÚÓ Ú‡Ï ËÏ‡ ÚË ÂÁË‰ÂÌˆËË, Ô‡‡ÍÎËÒ˜Â, ıÂÎËÍÓÔ-
ÚÂÌ‡ ÔÎÓ˘‡‰Í‡, ÔËÒÚ‡Ì Ì‡ ˇıÚË... «‡ ‰Û„Ëˇ ÓÒÚÓ‚
(—Ô‡ÚË) ÌÂ ÔÓÔ‡‰Ì‡ı Ì‡ Ò‚Â‰ÂÌËˇ, ‡ Ë Í‡ÍÚÓ ÒÔÓÏÂ-
Ì‡‚‡Ï ‚ Á‡„Î‡‚ËÂÚÓ, ÌÂ Ò˙Ï Í‡Ì‰Ë‰‡Ú ‰‡ „Ó ÍÛÔˇ ÌËÚÓ
ÌÂ„Ó, ÌËÚÓ ÌˇÍÓÈ ÔÓ‰Ó·ÂÌ. œÓÒÚÓ ÌÂ ÏË Úˇ·‚‡.

≈‰‚‡ ÎË ÏÛ Úˇ·‚‡ Ë Ì‡ ÍÛÔÛ‚‡˜‡ - ÛÒÍËˇ ÏËÎË-
‡‰Â ƒÏËÚËÈ –Ë·ÓÎÓ‚ÎÂ‚, ÌÓ Í‡Í‚Ó ‰‡ ÒË „Ë Ô‡‚Ë
ÚÂÁË Ì‡‰ ‰Â‚ÂÚ ÏËÎË‡‰‡, ÍÓËÚÓ ÏÛ ÓÚÂÊ‰‡Ú ÚËÌ‡È-
ÒÂÚÓ ÏˇÒÚÓ ÒÂ‰ ·Ó„‡Ú‡¯ËÚÂ ÔÓ Ò‚ÂÚ‡. ƒ‚‡ Ò‡ ˜Ó·‡‰-
ÊËÈÒÍËÚÂ ÂÍÓ‰Ë Ì‡ ‚˙ÔÓÒÌËˇ –Ë·ÓÎÓ‚ÎÂ‚: ÚÓÈ Â
Û˜‡ÒÚÌËÍ ‚ Ì‡È-ÒÍ˙ÔËˇ ‡Á‚Ó‰ (Ò˙Ò ÊÂÌ‡ ÒË), ÔÓÚÓ˜ËÎ
ÒÂ ÌˇÍÓÎÍÓ „Ó‰ËÌË Ë Ì‡ Ì‡È-ÒÍ˙ÔÓ ÍÛÔÂÌËˇ ‡Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ
‚ Ã‡Ìı‡Ú˙Ì (Õ˛ …ÓÍ), Á‡ ÍÓÈÚÓ Ò‡ ·ÓÂÌË ÓÒÂÏ‰ÂÒÂÚ
Ë ÓÒÂÏ ÏËÎËÓÌ‡ ‰ÓÎ‡‡. Õ‡‚ˇÌÓ ˘Â Ò˙·Û‰ˇ ÒÏÂ¯Ì‡
Â‚ÌÓÒÚ Û Ì‡¯ËÚÂ ÍÓÍÓ¯Í‡ÒÍË ·Ó„‡Ú‡¯Ë, Í‡ÚÓ
ÔÓ‰˙ÎÊ‡ ÒÔËÒ˙Í‡ Ò ‰‚ÂÚÂ ‚ËÎË ‚ ¯‚ÂÈˆ‡ÒÍËˇ ÍÛÓÚ
√˘ÂÂ‰ Ì‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ ‰‚ÂÒÚ‡ Ë Â‰ËÌ‡ÈÒÂÚ ÏËÎËÓÌ‡ ‰ÓÎ‡‡,
Í˙˘‡Ú‡ ‚ ˆÂÌÚ˙‡ Ì‡ œ‡ËÊ Á‡ ‰‚‡ÈÒÂÚ Ë ˜ÂÚËË ÏË-
ÎËÓÌ‡ ‰ÓÎ‡‡, ÙÛÚ·ÓÎÌËˇ ÍÎÛ· ìÃÓÌ‡ÍÓî, ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ
‡ÍÚË‚Ë ‚˙‚ ¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ, —¿Ÿ, —ËÌ„‡ÔÛ, ¡ËÚ‡Ì-
ÒÍËÚÂ ¬Ë‰ÊËÌÒÍË ÓÒÚÓ‚Ë,  ËÔ˙...

ÃÌÓ„Ó ‰Ó·Â ËÁ„ÎÂÊ‰‡ Ì‡ ÒÌËÏÍ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ‚Ë‰ˇı,
ÏËÎË‡‰Â˙Ú ƒÏËÚËÈ –Ë·ÓÎÓ‚ÎÂ‚ - Ò ÓÚÍËÚÓ ÎËˆÂ Ë
ÏÎ‡‰, ‰‡ÎÂ˜Â ÓÚ ÏËÒÎËÚÂ Á‡ ÓÚ‚˙‰ÌÓÚÓ. » ‚ÒÂ Ô‡Í Á‡
ÚÓÎÍÓ‚‡ Á‡ÏÓÊÌË ıÓ‡ Ì‡¯ËˇÚ Ì‡Ó‰ (Â‰‚‡ ÎË Ò‡ÏÓ
ÚÓÈ) ÌÂ‚ÓÎÌÓ Á‡ÍÎ˛˜‡‚‡, ˜Â Ì‡Í‡ˇ ˘Â Ò‡ ÏÛ ‰Ó-
ÒÚ‡Ú˙˜ÌË ÌÂ ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ ÏÂÚ˙ Ì‡ ‰‚‡. “ÂÁË ÌÂ ÓÒÓ·ÂÌÓ
ÔËˇÚÌË ÏËÒÎË ÏÂ ‚˙˘‡Ú Í˙Ï ÛÒÂÚËÎ‡Ú‡ ‚ÍÛÒ‡ Ì‡
·Ó„‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ë ÒÎ‡‚‡Ú‡ Δ‡ÍÎËÌ  ÂÌÂ‰Ë, ÍÓˇÚÓ Â ÔÂÍ‡-
‡Î‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÒË „Ó‰ËÌË Á‡ÌËÏ‡‚‡ÈÍË ÒÂ Ò ËÁ‰‡ÚÂÎ-
ÒÍ‡ Ë Â‰‡ÍÚÓÒÍ‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ. “ˇ Â ÔÓ˜ËÌ‡Î‡, Á‡Ó·ËÍÓÎÂ-
Ì‡ ÓÚ ÔËˇÚÂÎËÚÂ ÒË, ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, ÍÌË„ËÚÂ, ÌÂ˘‡Ú‡ Ë
ıÓ‡Ú‡, ÍÓËÚÓ Â Ó·Ë˜‡Î‡. ì“Ó‚‡ ÒÂ ‰Û„ËÚÂ ÏË Ì‡È-
‰Ó·Ë ÔËˇÚÂÎËî - Í‡Á‚‡ Úˇ Á‡ ÍÌË„ËÚÂ ‚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÒË
‰ÌË Ì‡ Ò‚ÓË ÍÓÎÂ„Ë. œËˇÚÌÓ Â Á‡ Ì‡Ò ÔË¯Â˘ËÚÂ ‰‡
ÔÓ˜ÂÚÂÏ ÔÓ‰Ó·ÌË ‰ÛÏË.

«‡˘Ó ÎË ‚ÔÓ˜ÂÏ „Ë ÔË¯‡ ÚÂÁË Â‰Ó‚Â? Õ‡‚ˇÌÓ
Á‡‡‰Ë Ó‰ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡ ŒÌ‡ÒËÒ, ÍÓˇÚÓ Â ÒÚË„Ì‡Î‡ ‰Ó
ÍÓÙËÚÂ Á‡ ·ÓÍÎÛÍ ËÎË Á‡‡‰Ë ıËÎˇ‰ËÚÂ ÔÓÚÂÒÚË‡˘Ë
ÒÂ˘Û ÌÂÁ‡ÒÎÛÊÂÌ‡Ú‡ ÒË ·Â‰ÌÓÒÚ ·˙Î„‡Ë, Ó„‡·‚‡ÌË
ÓÚ Ó‰ÌË ˜ËÌÓ‚ÌËˆË ‚ ÚÓÔÎÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ ËÎË ÓÚ ˜ÛÊ-
‰ÂÒÚ‡ÌÌË ÔÓÒÂ‰ÌËˆË ‚ ÂÎÂÍÚÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ, ÔÓ‰‡-
‚‡˘Ë ÌË ÒÍ˙ÔÓ Ë ÔÂÒÍ˙ÔÓ ÌÂ˘Ó, ÍÓÂÚÓ ÒË Â Ì‡¯Â.

ΔË‚ÂÂÏ ‚ Í‡ÔËÚ‡ÎËÒÚË˜ÂÒÍË Ó·˘ÂÒÚ‚Ó. ¬ ÍÓÂÚÓ ËÏ‡
ÏÌÓ„Ó ·Â‰ÌË Ë ÏÌÓ„Ó ·Ó„‡ÚË. —Ë„ÛÌÓ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ·Ó„‡-
ÚËÚÂ Ò‡ ÒË ÒÔÂ˜ÂÎËÎË ËÏ‡ÌÂÚÓ ÔÓ ˜ÂÒÚÂÌ ËÎË ÔÓ˜ÚË
˜ÂÒÚÂÌ Ì‡˜ËÌ. ÕÂ „Ë Ò˙‰ˇ, ÌËÚÓ ËÏ Á‡‚ËÊ‰‡Ï. «‡˘Ó
Ó·‡˜Â ÚÓ‚‡ ‡ÁÒÎÓÂÌËÂ ÌÂ ÒÚ‡‚‡ ÔÓ Ï‡ÎÍÓ ÔÓ-ıÛÏ‡ÌÂÌ
Ì‡˜ËÌ? «‡˘Ó ‰˙Ê‡‚‡Ú‡, Ô‡ ·ËÎ‡ Úˇ Ë ÍÓÏ‡Ì‰‚‡Ì‡ ÓÚ
˜Ó·‡‰ÊËË ËÎË ÏÂ‡ÍÎËË ‰‡ ÒÚ‡‚‡Ú ˜Ó·‡‰ÊËË, ÌÂ ÒÂ
„ËÊË Á‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ ÌË ‰Ó·Û‚‡ÌÂ? «‡˘Ó „ÎÂ‰‡ÏÂ
‰‡ ı‡ËÊÂÏ ‚ÒË˜ÍÓ ·˙Î„‡ÒÍÓ, ‚ÒË˜ÍÓ Ì‡¯Â ÔÂ˜ÂÎË‚¯Ó
Ì‡ ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌË ÙËÏË Ë ˜Ó·‡‰ÊËË? «‡ ÏÂÌ, ÔÓ-
ÒÚËˇ ÔËÒ‡ÚÂÎ, ‡ Ì‡‚ˇÌÓ Ë Á‡ ÌÂÏ‡ÎÍÓ ÌÂÔÂ‰Û·Â‰ÂÌË
ıÓ‡ ÓÚ ‰Û„Ë ÔÓÙÂÒËË, ÌÂ Â ˇÒÌÓ - ÚÂÁË ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡Ì-
ÌË ËÌ‚ÂÒÚËÚÓË, ‰ÂÚÓ „Ë ˜‡Í‡ÏÂ Ò ‡ÁÚ‚ÓÂÌË Ó·ˇÚËˇ
‰‡ ‰ÓÈ‰‡Ú, Á‡ ˜ÂÌËÚÂ ÌË Ó˜Ë ÎË ˘Â Ë‰‚‡Ú, ËÎË ÔÓÒÚÓ
Á‡ ‰‡ ÔÂ˜ÂÎˇÚ ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÓÒÚ‡Ú˙ˆË Ì‡ Ì‡¯ËÚÂ ÔË-
Ó‰ÌË Ë ‰Û„Ë ·Ó„‡ÚÒÚ‚‡?

—Ú‡Ì‡ ˇÒÌÓ, ˜Â ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ˜ÂÁ ÂÎÂÍÚÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ë ÚÓÔÎÓÙËÍ‡ˆËˇ ÌË Ó„‡·‚‡, Ô‡‰ÓÌ, ÔÓ-ÎÓ¯Ó Â: ÔÓÁ-
‚ÓÎˇ‚‡ Ì‡ ‰Û„Ë ‰‡ ÌË Ó„‡·‚‡Ú, ‰‡ Ì‡Ô‡‚ˇÚ Á‡ ÏÌÓ-
ÁËÌ‡ ·˙Î„‡Ë ÌÂÔÓÒËÎÌË ÔÎ‡˘‡ÌËˇÚ‡ Á‡ ÂÎÂÏÂÌÚ‡ÌËÚÂ
·ËÚÓ‚Ë ÛÒÎÛ„Ë. » ÒÂ Á‡ÂÊ‰‡Ú ‚˙‚ ‚ÒÂ ÔÓ-ÚÛ‰ÌÓ Ì‡-
ÏË‡˘‡Ú‡ ÓÚ„Ó‚ÓË ÏÓˇ „Î‡‚‡ ‚˙ÔÓÒ ÒÎÂ‰ ‚˙ÔÓÒ.

 ‡Í ‰ÓÔÛÒÌ‡ıÏÂ Í‡ÒË‚‡Ú‡ ÌË Ë ÔËÓ‰ÌÓ ·Ó„‡Ú‡
‰˙Ê‡‚‡ ‰‡ ÒÚË„ÌÂ ‰Ó ÔÓÒÂ¯Í‡ ÚÓˇ„‡? «‡˘Ó Â Ì‡ Ô˙‚Ó
ÏˇÒÚÓ ‚ ÍÎ‡Ò‡ˆËËÚÂ Á‡ ·Â‰ÌÓÒÚ, ÒÚË„‡˘‡ ÏËÁÂËˇ Ë Ì‡
ÔÓÒÎÂ‰ÌÓ ‚ ÒÔËÒ˙Í‡ Á‡ ÌÓÏ‡ÎÌÓÚÓ ˜Ó‚Â¯ÍÓ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û-
‚‡ÌÂ? »‰‚‡Ú ËÁ·ÓË. œ‡Í ÎË ˘Â ËÁ·ÂÂÏ ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ
ÌÂÓÚ‰‡‚Ì‡ ÔËÁÌ‡ı‡, ˜Â ÌË˘Ó ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ËÁÏËÒÎˇÚ ‚
Ì‡¯‡ ÔÓÎÁ‡?  ‡Í ˘Â „Ó ËÁÏËÒÎˇÚ ÒÂ„‡?

Не искам да си
купя остров
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рез 80-те години бях гла-
вен редактор на софий-
ския окръжен вестник,
който излизаше 3 пъти
седмично. В него освен за

Наглост с
цената на тока

Доц.
Йордан
СЪЕВ,
д-р по
икономика

И досегашните такси за доставка са завишени
с цел свръхпечалби, сега искат ново повишаване!

П
успехите във всички области, което
беше задължително, публикувахме
материали за нарушения, безсто-
панственост, злоупотреби и за не-
законно обогатяване. При всеки
такъв случай прокуратурата, финан-
совите контролни органи и тези на
Комитета за държавен и народен
контрол се самосезираха, обстойно
го проверяваха и разследваха.

Поне от началото на 2000 г.
публикувам материали, в които раз-
кривам сериозни нарушения в дей-
ността на ДКЕВР, ЕРП-та, “Софий-
ска вода” и други снабдители. След
такива публикации много хора -
познати и непознати, ми се обаж-
дат да изразят одобрение за напи-
саното. Но няма никава реакция от
страна на прокуратурата, финансо-
вите и другите контролни държавни
органи. Едва сега, след протестите,
започнаха да обръщат внимание.
Изплуваха драстични факти от по-
следните някоко години. Най-съще-
ствени са неправомерните разходи
на дружествата, които се включват
в себестойността на доставките и
формират цената за потребителите.
В това отношение се действа с
методи за колониала експлоатация,
при които целта е да се фомират
свръхпечалби, които се изнасят от
страната. Използва се подобие на
колниална администрация за
допълнителното ограбване на  “за-
владените територии”. В тях се на-
значават определени “свои хора”,
главно с цел да получават високи
заплати и други привилегии. Чист
колониализъм - през ХIХ в. чинов-
ниците на Ост-Индийската компа-
ния в колониите са получавали

2000 паунда, докато колегите им в
Англия на  същото равнище са взе-
мали по 450.

Сега вече е доказан факт, че
чуждестранните топ мениджъри,
които са ръководители на дружест-
вата-доставчици у нас, получават
заплати от порядъка на 50-60 хил.
лв. и имат допълнителни материал-
но-финансови привилегии. Това
обаче  е само малкото заиграване.
Големият гешефт се получава от
прехвърлянето на дейности към
подизпълнители, за което им се
плащат произволно някакви суми,
но в разходите на дружеството, те
са 30-40 пъти завишени и именно
като такива се включват в себес-
тойността.

Следващата голяма далавера
са консултантските услуги. За от-

белязване е, че като консултанти
не се използват всепризнати
български специалисти в областта
на енергетиката, а никому неизве-
стни чуждестранни и български
политици и висши чиновници от
държавното управление. Хонорари-
те за тази цел са огромни и в ре-
дица случаи надхвърлят 1 млн. лв.,
като и те се включват в разходната
част! Трудно обяснимо е как хем
имаш управляващ мениджър с 50-
60 хил. лв. заплата, който би тряб-
вало да бъде висококвалифициран
специалист в областта си, хем му е
небходима консултантска помощ.

Оказва се, че във времето
ДКЕВР все пак понякога е разкри-

вала подобни несъответствия, кои-
то при това се назаконни, и е из-
пращала материали за тях до про-
куратурата, финансовите и други
контролни органи. Всичките те оба-
че са оставени без последствие. Но
се оказва, че не е изтекъл срокът
за давност, така че всичко подлежи
на обективна повторна ревизия, за
да се установи действителното по-
ложение. Цените за доставките са
били нереално и неоснователно за-
вишени и вследствие на това дру-
жествата са прибирали неправо-
мерно и незаконно много високи
печалби. Освен това не са изплате-
ни дивидентите за държавата в
размер на около 230 млн. лв. и те
са дължими. Служебното правител-
ство е в правото си да поиска тях-
ното изплащане, ако не наведнъж,

на части. Основателно е първата
вноска за бъде поне 50 млн. лв. С
това би се създала възможност за
даването на великденски добавки
на пенсионерите по 25 лв. После
новото правителство да получи
следващата част, която да използа
за даване на коледни добавки.

Но вместо да се върви по този
път, ЕРП-та искат нови, по-високи
цени за таксите за доставка. Труд-
но е да се определи дали това е
просто наглост, след като вече е
доказано, че и сегашните са зави-
шени. Може би пробват дали нови-
ят състав на ДКЕВР е в състояние
да решн, че подобни претенции са
неоснователни и да ги отхвърли.

Не искам да си
купя остров

Не искам да си
купя остров

Не искам да си
купя остров

Не искам да си
купя остров

Не искам да си
купя остров

 Би ли описал основното в тази програма?
- Като се започне с всякакви форми, още от най-

ранна детска възраст децата трябва да имат относител-
на езикова култура. Големият проблем при нас е, че те
нямат в средата си носители на езика. Оттам идва про-
блемът. Преди аз бях доста краен срещу учители, които
си позволяват на турски да казват някои неща. Сега
влизам в положение на колегите по селата, че за да
научи детето все пак нещо по математика, по биология,
по история, учителят им говори на турски. Защото иначе
детето просто не разбира, идва в VIII клас и не разбира
езика. В това отношение консумираме минусите и от
политиката на функционерите на ДПС. Защото много
неща се стопираха. В нашата партия имаме политика за
малкото училище, но в един момент трябва да видим
кое е по-социално - да ограмотим детето, или да оста-
вим знамето върху училището, пък какво ще да става с
детето. Това е голям проблем. Този въпрос е много
дискусионен и за мен е първи по важност. Децата тряб-
ва да знаят български език. Имам ученичка, туркинче,
която е номер едно в рефератите по математика, но
самите професори идват и ми казват: трябва нещо да се
направи, защото тя застава, защитава прекрасен проект
по математика, обаче като започне да говори на нейния
български език, става ужас в залата. Разговарял съм с
много родители от този етнос, защото и за да учи де-
тето, и за да се развива след това, то трябва да знае
български език. И сега имаме доста спорове с депеса-
рите на място и с някои от турците, които са в БСП.
Майчиният език трябва да се учи, всяко дете, което
иска, има пълната възможност да го изучава като изби-
раем предмет. Но още през 1991 г. въведох индивиду-

Хората искат сигурност...
алния учебен план в прогимназията. Сега го правим
вече законно, но тогава имахме много трудности. На-
правихме специални паралелки - учат по 3 часа повече
български език в прогимназията, в V, VI и VII клас. И
докато навсякъде средният успех е от 3,20 до 4,10,
децата от тези наши паралелки показаха успех 5,60. А
те просто учеха 3 часа повече български език.

 Т.е. проблемът не е в майчиния език, а е в българ-
ския?

- Мои колежки от нашето училище бяха авторки на
програмите за допълнителна свободноизбираема подго-
товка по български език. Сега вече влезе като модел да
има 3 часа задължително избираем предмет. Като искат
- да учат турски, ама те не искат. През 1991 г. в учили-
щето имах 5 учители по турски език, около 400 деца
учеха майчин език в различни групи. През 1993-1994 г.
останаха четирима учители, след още две години - три-
ма, през 1999 г. беше вече само една учителка, а от 8
години нямам нито една. Просто защото нито един уче-
ник не желае да учи майчин език. В същото време имам
7 групи по религия, вътре има и 2-3 турчета във всяка
група от 15 човека. Всичко зависи от интереса на децата.

 Смяташ ли, че може всичко това да се доведе
до хората? Мисля, че понякога те не знаят какво им
се предлага.

- Може да се доведе, просто трябва много търчане,
много апостолска работа. И това промиване, което ДПС
го правят в крайна сметка чисто политически, според
мен цели хората да са малко по-ограничени. Така че -
ще имаме интересен сблъсък с Лютви Местан, който е
водач на листата им. Ние с него сме били колеги дълги
години, заедно учихме и право в УНСС, уважаваме се
много. Макар че той обикновено пропуска да спомене,
че единственият пълен отличник бях аз...
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Култура
очаквайте

П

Две опери
на Монтеверди
представят в
Музикалната академия

Две опери на Клаудио Монте-
верди ще бъдат представени за
първи път в България в сценичен
вариант - “Битката на Танкреди
и Клоринда” и “Балът на неблаго-
дарните жени”. Премиерата е на
20 април от 18 ч. в Национална-
та музикална академия “Проф.
Панчо Владигеров”. Входът е
безплатен, съобщават организа-
торите. Продукцията на Музи-
калната академия, Музикалната
къща “Бонев” и Малък оперен
театър е осъществена с финан-
совата подкрепа на Национал-
ния фонд “Култура”. Диригент е
Ивайло Кринчев, режисьор - Пет-
ко Бонев. Хореографията е на
Мирела Бешева, сценографията
- на Пенка Казанджиева. Участ-
ват Аделина Галова, Зорница
Митева, Георги Димитров. Ба-
лет и пантомима - Николина Ка-
рагеоргиева, Иван Недялков,
Ивана Албрехт, Лилия Здравко-
ва, Стефан Димитров, Теодори-
на Веселинова, Петя Димитрова.

Божана Апостолова
с поучителни
приказки за деца

Премиерата на новата поетична кни-
га на Елена Алекова “Сънища и скрижа-
ли” препълни големия салон на БАН.
Дошлите да почетат известната родоп-
ска поетеса и нейния младенчески юби-
лей, бяха толкова много, че мнозина от
тях трябваше да стоят правостоящи по
време на събитието.

Поетесата Надежда Захариева от-
кри поредната вечер на “Литературна
гостоприемница” към Народно читали-
ще “Петър Берон”, като прочете при-
ветствено писмо от Сергей Станишев
до Елена Алекова по повод на преми-
ерата и нейната 50-годишнина. “Елена
ни направи този подарък за рождения
си ден със своята нова книга, която
илюстрира нейния невероятен талант,
поетическа мъдрост и красота”, отбеля-
за Н. Захариева. Литературният критик
Никола Иванов представи стихосбирка-
та, като подчерта нейната полифонич-
ност и пантеистична дълбочина. “Това
е една духовна книга, чиито стихове
отпращат в зоната на високото изкуст-
во”, подчерта литераторът.

Със своя поетически талант и граж-
данско поведение Елена Алекова
изпълнява една особена мисия в българ-
ската литература. Нейната поезия, пуб-
лицистика и мемоаристика са най-силни-

Един интересен поглед към
това що е боклук ви предлага
Божана Апостолова в “Малката
Божана в деня на боклуците”,
втората й книга от поредицата
за деца “Малката Божана” (изд.
“Жанет 45”). “Малката Божана в
деня на боклуците” е уникална
книга с шокиращо заглавие. От
всяко боклуче, посочено от нейна-
та внучка - малката Божана, го-
лямата Божана Апостолова прави
интересна приказка за децата. От
изхвърлените червени черупки на
яйцето - приказка за бабата и
дядото, от скъсаната обувка -
закачлив разказ за пловдивските
кокони, от агнешките кокали -
приказка за приятелството меж-
ду малкото вълче и агънцето...

Конкурс
„Виж България
през моите очи”

Български туристически форум
- pohod.eu, организира конкурс за
пътепис на тема “Виж България
през моите очи”. В него могат да
участват всички, които искат да
разкажат за свое интересно пъту-
ване из красивите кътчета на
България. За най-добрите са пред-
видени награди, предоставени от
нашите партньори от Списание 8.
Авторът на най-добрия пътепис
ще получи едногодишен абонамент
за Списание 8, а класираните на
второ и трето място - комплект
от 12-те броя, издадени през
2012 г. Всеки може да участва с
неограничен брой авторски пъте-
писи, стига досега да не са публи-
кувани в друга медия и да не се
обвързани с авторски права към
трети страни. Пътеписите тряб-
ва да са от минимум 300 думи и да
описват преживяване, свързано с
обект/и от България - град, мест-
ност, забележителност, музей и
др. Крайният срок за изпращане на
пътеписите е 6 май 2013 г.

Матей Матеев обрисува приятелството
като спасение в галерия „Възраждане”
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Елена Алекова препълни
салона на БАН
Бисер Киров и Илия Луков пяха
за известната родопска поетеса по
време на нейната литературна вечер

ят и ясен отговор на фалшификаторите
на българската история и морал - изтъкна
поетът Никола Инджов, визирайки вче-
рашните и днешни безродници, заигра-
ващи с  “родопската карта”.

Радвам се, че съдбата е един
вълшебник, който непрекъснато ни под-
нася необикновени изненади и срещи. В
миналото не съм се срещал с Елена,
макар да сме от две съседни села, но и
двамата като московски възпитаници
имаме обща и сходна съдба, отбеляза
Бисер Киров, който първо взриви залата
с “Подмосковные вечера”, а след това с
присъщата си артистичност изпълни за
поетесата родопската песен “Да не бе,
Гано, ходила в Чокманово...”

От своя страна народният певец Илия
Луков повиши емоционалния градус със
своята “Песен за Кара Али”, с която по-
здрави “виновницата” за тържеството.

По време на вечерта артистът Весе-
лин Калановски изнесе рецитал по сти-
хове на Елена Алекова, а проф. Благо-
веста Константинова изпълни музикал-
на класика от Моцарт.

Благодаря ви, че сте тук, че сме за-
едно. Без вас - моите читатели и моите
приятели, нямаше да се родят тези сти-
хове, нямаше да я има тази книга,
обърна се Елена Алекова към присъ-

стващите. Вълнуващи думи на благодар-
ност тя отправи към Калинка Згурова,
проф. Милена Цанева и Донка Петка-
нова, към Никола Инджов и издателя
Павел Славянски, към поета Велин Ге-
оргиев и председателя на Тракийските
дружества в България - Красимир Пре-
мянов, към всички, дошли да почетат
нейния празник. Честито, Елена!

Йорданка Христова и Бисер Киров
отново припомниха своята пламенна
обич към Куба с участието си в благо-
творителен концерт за събиране на
средства за преодоляване на щетите,
нанесени миналата есен от урагана
“Санди” на Острова на свободата. В
стихията загинаха 11 кубинци и бяха
причинени много разрушения. В огне-
ните южни ритми, изпълнили концертна-
та зала на Висшето училище по застра-
ховане и финанси в София, се включи
със свои хитове и посетилата наскоро
Куба и очарована от нея Силвия Каца-
рова, както и шоколадовите перли от
далечната карибска земя, пуснали
корени в България - Долорес де ла
Каридад (солистка на групата “Тумбаи-
то”) и танцьорът-магьосник Алфредо
Торес. Концертът бе организиран от
Асоциацията за приятелство “България-
Куба” и от кубинското посолство. По
инициатива на посланичката на Куба
Тересита Капоте спектакълът завърши с
прожекция на клип с песен, съчинена в
Куба в памет на покойния венецуелски
президент Уго Чавес. В клипа песента
звучи по време на откриване на ново
училище в Хавана с участието на
Фидел Кастро, който се просълзява от
сърцатото изпълнение и от прочувстве-
ния текст за непрежалимия му венецу-
елски приятел.

Салонът на изкуствата ще
зарадва феновете на киното
с богата филмова програма,
включваща няколко предпре-
миерни заглавия, обединени
под името “Киномания” пред-
ставя”, както и корейско, ис-
панско, иберо-американско и
българско кино.

Изборът на “Киномания”
се фокусира върху три ленти,
които зрителите ще могат да
гледат днес, утре и на
21 април в кино “Люмиер”.

“360” е първото заглавие
от поредицата, което комби-
нира модерен и динамичен
рефрен от истории за един-
ни, свързани характери от
различни градове и държа-
ви, в ярка и напрегната исто-
рия за любовта от ХХI век.
Филмът е с участието на
Антъни Хопкинс, Джуд Лоу,
Рейчъл Уайз и Бен Фостър.

“7 дни в Хавана” обеди-

Кино от цял свят в
Салона на изкуствата

нява усилията на 7 режисьо-
ри, които представят уникал-
ния си поглед към познато (и
не толкова) място, разказвай-
ки истории, които изпълват с
живот туптящото сърце на
Хавана. Във филма участва
Емир Костурица, Даниел
Брюл и др., а режисьорският
състав включва Бенисио дел
Торо, Лоран Канте, Гаспар
Ное, Пабло Траперо, Елиа
Сюлейман, Хулио Медем и
Хуан Карлос Табио.

На любовна тематика пък
е френско-италианската про-
дукция “Това лято”, заснета в
Париж и Рим. Филмът про-
следява връзката между ху-
дожник и актриса. В ролята
на актрисата е италианската
икона Моника Белучи, а в
художника се превъплъщава
французинът Луи Гарел, син
на режисьора на филма -
Филип Гарел.

Представяне на броя на “Моята вяра”, посветен на 1150 години от
създаването на славянската азбука, и новата поема на Лъчезар Еленков

“Звездно писмо” организират Федерацията на лявата художествено-творческа
интелигенция, Националният литературен салон “Старинният файтон”, клуб

“Театър” при БСП и в. “Моята вяра”. Събитието ще се състои на 23 април
(вторник) от 18 ч. в клуба на БСП на ул. “Позитано” 20. Входът е свободен
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ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ
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И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”
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БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ
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Николай Малинов
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ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Ива Костадинова
- 221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975
в. 112; Печат: „Нюзпринт” ЕООД, 1113 София, ул. „Тин-
тява” 100;  “Национална агенция разпространение -
АД” - 02/962-23-23; “Национална дистрибуция” ООД
- 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова - 208, 203; abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;

ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

Управител Павел Бебов
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нес от югоизток отново ще се заоблачи. Об-
лачността ще е разкъсана, значителна около и
след обяд. На места ще превали слаб дъжд. В
източните райони ще духа до умерен северо-

източен вятър. В западната част на Дунавската равни-
на вятърът ще е слаб от северозапад, по-късно и там
ще се ориентира от изток - североизток. Максималните
температури ще са между 14 и 19 градуса, в София -
14. Над Черноморието ще има разкъсана облачност,
по-значителна през първата половина на деня. На ме-
ста, главно в южната част, е възможно да превали. Ще
духа слаб до умерен вятър - север-североизток. Мак-
симални температури - 13-14 градуса.
Вълнението на морето ще бъде 2-3 бала. Температура-
та на морската вода е 10 градуса. Над планините ще
има разкъсана облачност, значителна след обяд, кога-
то на места ще превали. Вятърът ще е от североизток
- умерен, по високите открити части - до силен. Макси-
малната температура на височина 1200 метра ще бъде
около 7, на 2000 метра - около 1 градус.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.49929

GBP
2.28806

CHF
1.60788

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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“≈À≈÷
–‡Á˜ËÒÚ‚‡ÌÂ Ì‡
ÒÚ‡Ë ÒÏÂÚÍË. œÓ-
ÚÂ„ÎˇÚÂ Ì‡ Ô˙Ú,
ËÁÌÂÌ‡‰‚‡ÚÂ ÒÚ‡-

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ Â ‰ÂÌ Á‡ ‚˙Á-
ÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡
ÔÓÁËˆËËÚÂ. ÃÓÊÂ-
ÚÂ ‰‡ ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Õ‡˜‡ÎÓ.  ‡Í‚ÓÚÓ
ÔÓ‰ı‚‡ÌÂÚÂ, ˘Â ÒÂ
ÔÓÎÛ˜Ë. ƒÌÂÒ ÒÂ
ÓÔËÚ‡ÈÚÂ ‰‡ ‡Á-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ˘Â Úˇ·‚‡
‰‡ ÒÂ Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡-
ÚÂ Ò ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇÚ‡
Ì‡ ÍÓÎÂÍÚË‚‡. ¡Â-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
Œ·˙ÌÂÚÂ ‚ÌËÏ‡-
ÌËÂ Ì‡ Á‰‡‚ÂÚÓ
ÒË. Œ·ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ë
Á‡ÔÓÁÌ‡ÌÒÚ‚‡ Ò

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ÌÂÔË-
ˇÚÌÓÒÚË Ò ÌÂËÁ-
Ô‡‚Ì‡ ÚÂıÌËÍ‡ Ë
Ì‡ÔÎ‡ÚÂÌË ÒÏÂÚÍË.

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂ ÒË ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡È-
ÚÂ ‰‡ ËÁÎËÁ‡ÚÂ ÓÚ
‡ÏÍËÚÂ Ì‡ Ó·˘Ó-
ÔËÂÚÓÚÓ. ƒÂÌˇÚ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
–‡‰‚‡ÚÂ ÒÂ Ì‡ ÒÂ-
ÏÂÈÌËˇ Û˛Ú. ¬˙Á-
ÏÓÊÌÓÒÚË ‰‡ ÒÂ
ÛÒ‡ÏÓÚËÚÂ. Õ‡‚‡Í-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ Í‡Í‚ÓÚÓ Ò‡·ˇ
ÔÓÍ‡ÊÂ. —ÚË„‡ÚÂ
Ú‡Ï, Á‡Í˙‰ÂÚÓ ÒÂ
·ˇıÚÂ Á‡Ô˙ÚËÎË

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
—Â˘‡ÚÂ ÏËÒÚË˜-
ÌË Ò˙˘ÂÒÚ‚‡,
Ò·˙‰‚‡Ú ‚Ë ÒÂ
ÏÂ˜ÚËÚÂ ÓÚ Ò˙ÌË-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ÌÂ ‚Ë ÒÂ ÓÚ‰‡‚‡¯Â
Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í.

ÂÚÂ ÔÎÓ‰Ó‚ÂÚÂ Ì‡ ÛÒËÎËˇÚ‡
ÒË. ’Û·‡‚Ë ÌÓ‚ËÌË.

ıÓ‡ ÓÚ ‰‡ÎÂ˜ÌË ÏÂÒÚ‡ Ë ‡Á-
ÎË˜ÂÌ Ï‡ÌÚ‡ÎËÚÂÚ.

ÒË Â Ò‡ÏÓ ‚‡¯. Œ˜‡Í‚‡ ‚Ë
ÔÂÍ‡ÒÌ‡ ‚Â˜Â.

Ò‚‡ÚÂ Ë Ì‡ÏË‡ÚÂ ‡ÁÍÓ‚ÌË˜Â-
ÚÓ Ì‡ ÛÒÔÂı‡ ÒË.

·ÂÂÚÂ Í‡Í‚Ó ÏËÒÎË ÔÓÚË‚ÌË-
ÍÓ‚‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡.

ƒ‡‚‡ÈÚÂ ‚ÓÎˇ Ì‡ ‚˙Ó·˙ÊÂÌË-
ÂÚÓ ÒË. œ‡Ë.

‚˜Â‡. œËÍÎ˛˜‚‡ÚÂ Ò Ï˙˜ËÚÂ-
ÎÂÌ ÂÚ‡Ô ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË.

˘‡Ú‡. ŒÚÎË˜ÂÌ ‰ÂÌ Á‡ ·ËÁÌÂÒ
‰ÂÎ‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÓ·˙ ‰ÂÌ Á‡ ‚‡Ò.
ŸÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ
ÔÓÒ‚ÂÚËÚÂ Ì‡ ‰Û-
¯‡Ú‡ ÒË. ŸÂ ÒÚË„-

ÌÂÚÂ ‰ÓÚ‡Ï, ‰ÓÍ˙‰ÂÚÓ ÌÂ ÒÚÂ
ÏÂ˜Ú‡ÎË. œ˙Ú.

 Œ«»–Œ√
»ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ‡-
ˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ Û ÒÂ·Â
ÒË. »Ï‡ÚÂ ÌÛÊ‰‡
ÓÚ Î˛·Ó‚ Ë ÒÔÓ-

ÍÓÈÒÚ‚ËÂ. —ÚË„‡ÚÂ ‰Ó ËÒÚËÌ‡Ú‡
ÒÎÂ‰ ‡ÁÏË¯ÎÂÌËˇ.

Ë ÔËˇÚÂÎË. ÕÓ‚Ë ıÓËÁÓÌÚË
ÔÂ‰ ‚‡Ò.  ˙ÒÏÂÚ.
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�����

�����

�����
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Транс

Филмите до 25 април

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

7 дни в Хавана
—‡ÈÏ˙Ì ‡·ÓÚË ‚ ÔÂÒÚËÊÌ‡ Á‡ÎÓÊÌ‡

Í˙˘‡ Ë ‚ÒÂÍË ‰ÂÌ ÔÂÁ ˙ˆÂÚÂ ÏÛ ÏËÌ‡‚‡Ú
‡‰ÒÍË ÒÍ˙ÔË ÔÓËÁ‚Â‰ÂÌËˇ Ì‡ ËÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ.
œÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂÚÓ Á‡ Í‡ÚËÌ‡ Ì‡
√Óˇ ·‡Ì‰‡Ú‡ Ì‡ ‘‡ÌÍ Ì‡ıÎÛ‚‡ ‚ Ò„‡‰‡Ú‡
Ë ˇ ÓÚÍ‡‰‚‡... »ÎË ÔÓÌÂ Ú‡Í‡ ÒË ÏËÒÎË,
Á‡˘ÓÚÓ —‡ÈÏ˙Ì ıËÚÓ ˇ Â ÒÍËÎ ÌˇÍ˙‰Â ‚
ÔÓÒÎÂ‰ÌËˇ ÏË„. “ÛÍ Ë‰‚‡ Ë Ô˙‚‡Ú‡ ËÁÌÂ-
Ì‡‰‡ ‚˙‚ ÙËÎÏ‡: —‡ÈÏ˙Ì ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ Â ‚˙ÚÂ-
¯ÂÌ ˜Ó‚ÂÍ Ì‡ ‘‡ÌÍ Ë Ï‡È ÔÓ·‚‡ ‰‡
ÔÂˆ‡Í‡ ÔÂÒÚ˙ÔÌËÚÂ ÒË ‰Û„‡˜ÂÚ‡, Á‡
ÍÓÂÚÓ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ Û‰‡Ë ‚ „Î‡‚‡Ú‡ Ë Â ÏËÌÛÒ
ÌˇÍÓÎÍÓ ÌÓÍ˙Úˇ...

 ËÚÍ‡ ÍÛ·ËÌÒÍË Ì‡‚Ë Ë ÒÚ‡ÒÚË ÌÓÒË
ı‡‡ÍÚÂÌËˇ ÍËÌÂÏ‡ÚÓ„‡ÙË˜ÂÌ ÍÓ‰ Ì‡
‚ÒÂÍË ÓÚ ÒÂ‰ÂÏÚÂ ÂÊËÒ¸ÓË, ‰ÓÔËÌÂÒÎË
Á‡ Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÚÓÁË ÛÌËÍ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ Ò
ÌÂÔÓÍ˙ÚÌ‡ÚÓ ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡ ‰‡Ï‡ÚË˜ÌÓ Â‰ËÌ-
ÒÚ‚Ó. –ÓÏ, ÔÛË Ë ·Â‰ÌË, ÌÓ ÔÂ‰Ó‚ÓÎÌË
ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ ıÓ‡ ˘Â ‚Ë‰ˇÚ ÁËÚÂÎËÚÂ Ì‡ Ú‡ÁË
ÍËÌÓÚ‚Ó·‡, Ò˙Á‰‡‰ÂÌ‡ ÔÓ ËÒÚÓËË Ì‡
ÔËÒ‡ÚÂÎˇ ÀÂÓÌ‡‰Ó œ‡‰Û‡ ì7 ‰ÌË ‚ ’‡‚‡-
Ì‡î. — ‚ÒÂÍË ‰ÂÌ ÓÚ ÒÂ‰ÏËˆ‡Ú‡, ‡ÁÍ‡Á‡Ì ‚
ÂÍËÔÌ‡Ú‡ ÔÓ‰ÛÍˆËˇ, Ô‡‰‡ ÔÓ Â‰ÌÓ ÍÎË¯Â.

Свалки в
облаците

Cinema City 13:20, 15:20, 17:20,
19:20, 21:20; Арена Запад 13:20,
15:30, 17:45, 20:10, 22:20; Арена
Младост 13:20, 15:30, 17:45, 20:10,
22:20; Дом на киното 19 април -
21:30, 20 април - 21:00, 21 април -
19:00, 22 април - 22:00, 23 април -
21:00, 24 април - 19:15, 25 април -
21:15

Cinema City 13:20, 15:30, 17:40, 19:50,
22:00; Арена Deluxe 11:30, 13:40,
15:50, 18:00, 20:10, 22:20; Арена The
Mall 12:45, 15:00, 17:20, 19:30, 21:45;
Арена Запад 11:40, 14:00, 16:10,
18:20, 20:30, 22:45; Арена Младост
11:40, 14:00, 16:10, 18:30, 20:40, 22:50

Euro Cinema 19 април - 14:00, 18:00,
20 април - 12:45, 21:45, 21 април -
16:00, 22 април - 14:30, 21:15, 23 ап-
рил - 19:45, 24 април - 14:45, 21:30,
25 април - 14:15, 18:00, Арена Запад
13:00, 15:40, 18:30, 21:15; Арена Мла-
дост 13:00, 15:50, 18:50, 21:30; Лю-
миер 19 април - 20:30, 20 април -
16:30, 21 април - 18:00

ПРЕМИЕРИ

— ÌÓ‚‡Ú‡ ÒË ÍÓÏÂ‰Ëˇ ¿ÎÏÓ‰Ó‚‡ ÒÂ
Á‡‚˙˘‡ Í˙Ï ÍÓÂÌËÚÂ ÒË, Ú˙·ˇÚ ÊËÁÌÂÌÓ
ÏÂ‰ËËÚÂ, ÌÓ Ë ÔÎ‡ıÓ ÔÂ‰ÛÔÂÊ‰‡‚‡Ú ‰‡ ÌÂ
Ú˙ÒËÏ ÌÂ·Ë‚‡ÎË ‰˙Î·Ó˜ËÌË Ì‡ ıÛÏÓ‡ Ë
Á‡ÔÎÂÚÂÌË Ò˛ÊÂÚÌË ÎËÌËË. ¡Ó‰˙Ú Ì‡ Ò‡-
ÏÓÎÂÚ Ì‡ ‡‚ËÓÍÓÏÔ‡ÌËˇ œÂÌËÌÒÛÎ‡ Ò ‰ÂÒ-
ÚËÌ‡ˆËˇ ÃÂÍÒËÍÓ —ËÚË ÔË˛Úˇ‚‡ ÌÂÓ·Ë-
˜‡ÈÌÓ ‡ÁÌÓÓ‰Ì‡ Ï‡Ò‡ ÓÚ Ô‡Ò‡ÊÂË, ‚ÒÂ-
ÍË ÓÚ ÍÓËÚÓ Ò˙Ò Ò‚ÓÈ ‡„ÛÏÂÌÚ, ˆÂÎ Ì‡
Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂÚÓ Ë Ï˙ÚÌ‡ Ú‡ÈÌ‡.
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Култура

Дарина Малеева:

Съвременната музика
съчетава всички традиции

ДАРИНА МАЛЕЕВА е родена в София. Завършва НМА “Проф. Панчо Владигеров” в
класа на проф. Гинка Гичкова. Продължава обучението си в Париж (в класа на
световноизвестния цигулар Деви Ерли) в Екол нормал де мюзик де Пари, където
единодушно й е присъдена диплома за концертиращ артист. Същевременно специ-
ализира барокова камерна музика в Университета за музика и театър в Берн-
Биен (Швейцария). Продължава обучението си във Висшата консерватория в
Париж в класа по цигулка на Роланд Догарей и камерна музика в класа на квар-
тет “Изаи”. Получава степен Магистър от Университета Париж VIII. Има образо-
вателна степен “доктор”. Преподава камерна музика в НМА. Удостоена е с
престижната награда Шарл Олмонт де ла фондасион де Франс. Носителка е на
награди от международни конкурси, изнася концерти в престижни зали по цял
свят. Удостоена е с медал от Министерството на външните работи на Франция
за заслуги към френската култура. Артистична директорка е на международния
конкурс за съвременна австрийска музика в България.

Една от главните цели на конкурса
„Музиката и Земята” е да събуди
приспаната екологична съвест
на хората и да ги приобщи към
световния процес на устойчиво
развитие, заявява известната
цигуларка и педагожка

Интервю на
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

 Дарина, предстои ХХI
издание на конкурса “Музика-
та и земята” - един от пре-
стижните и авторитетни
форуми, които събират у нас
млади таланти от близки и
далечни страни. Какво ще раз-
криете за новото издание?

- Новото за 21-вото изда-
ние е, че по инициатива на
асоциация “Филомус” с артис-
тична директорка Шантал Сти-
лияни (член на журито на кон-
курса) ще дойде от Франция
екип, който да заснеме филм
за конкурса. Този филм ще се
излъчи по телевизия Mezzo и
ще покаже пред френската
общественост една друга ду-
ховна България, противопо-
ложна на ширещата се днес
негативна представа за наша-
та страна. Интересът към кон-
курса продължава да е изклю-
чително голям и сред участ-
ниците. На тазгодишното,
21-во издание ще се предста-
вят над 100 млади музиканти
от Швейцария, Русия, Репуб-
лика Македония, Япония, Ко-
рея, Гърция, Франция и, раз-
бира се, от България. Увели-
чават се и композиторите от
чужбина. Наградените компо-
зиции изпращаме в издател-
ство “Анри Лемоан” в Париж,
което преценява кои да се
публикуват. Имаме вече две
публикувани творби. Нестан-
дартното за конкурса “Музи-
ката и Земята” е, че журито,

съставено от изтъкнати
изпълнители и композитори,
преди всичко оценява ТАЛАН-
ТА, а не степента на професи-
онална изработеност. А твор-
бите, посветени на природа-
та, са много във всички стило-
ве (от барок до съвременност).

 За ХVIII издание беше
отпечатана специална
книжка, отразяваща пълния
летопис на тази проява, от
която вероятно мнозина
изпълнители са тръгнали по
пътя на своята световна
кариера.

- Да, наистина много от
лауреатите на конкурса за 21
години от неговото създава-
не се радват на голяма арти-
стична кариера. Това са не
само чужденци, но и бълга-
ри - Мартин Пантелеев, Ди-
ляна Момчилова, Мартин Ге-
оргиев, Василена Серафимо-
ва, Елина Христова, Дание-
ла Минева и други.

 За подобно мащабно
ежегодно начинание има ог-
ромно значение и мястото,
където се изнасят концерти-
те, както и финансовото спо-
моществувателство. В този
смисъл как преценявате до-
макинството на музея “Земя-

та и хората” с неговите пре-
красни зали и участието на
едноименната фондация?

- Разбира се, най-подходя-
щото място за провеждане на
конкурса е залата на Гигант-
ските кристали. Тя е уникално
място, изпълнено с много по-
зитивни енергии на кристали-
те. Тези енергии въздействат
както на изпълнителите, така
и на слушателите, създавайки
неповторима атмосфера, в ко-
ято човек се слива с природа-
та. В такава обстановка човек
по-добре осъзнава великата
истина за Земята и хората - че
Земята не е собственост на
хората, а те самите са божест-
веният резултат на еволюция-
та на природата. За съжале-
ние, не всички разбират това и
не живеят в хармония с приро-
дата, разсипвайки нея и своя-
та жизнена среда. Това отно-
шение води до самоунищоже-
ние. Една от главните цели на
конкурса “Музиката и Земята”
е да събуди приспаната еко-
логична съвест на хората и да
ги приобщи към световния про-
цес на устойчиво развитие.
Финансова подкрепа на кон-
курса оказват Министерството
на околната среда и водите,

Министерството на културата,
Столичната община, Минно-
добивните компании, както и
членове на журито и частни
лица. Истината обаче е, че
всяко издание на конкурса се
обезпечава финансово с мно-
го усилия и унижения и ние
мечтаем за един мощен фи-
нансов спомоществувател -
генерален спонсор, който да
гарантира избягване на провал
по финансови причини.

 Вие самата като
изпълнителка ще се пред-
ставите ли на заключител-
ните концерти, които
обикновено изнасят члено-
ве на журито и други изве-
стни музиканти? Ще имаме
ли възможност да ви видим
отново в дуо с вашия
съпруг - пианиста Ксавие
Льоконт дьо ла Бретонери?

- Успоредно с конкурса в
музея “Земята и хората” се
провежда фестивалът “Изкуст-
вата за Земята”, в който участ-
ват членовете на журито и
лауреати на конкурса. Досега
на фестивала са били пред-
ставени редица премиерни
творби от Жан-Мишел Дамас,
Давид Лампел, Франсоа Се-
рет и др. Заедно със съпруга
ми ще изнесем рецитал на
30 април. Програмата ни е
много разнообразна и включ-
ва премиерни изпълнения на
творби от Оливие Греф (Фран-

ция) и Масаюки Нагатоми
(Япония), рядко изпълнявана-
та Соната за цигулка и пиано
от Франсис Пуленк (посвете-
на на Федерико Гарсия Лор-
ка), както и творби от Хайдн,
Шопен и Стравински.

 Впрочем как се развива
вашият творчески тандем?
Известно е, че имате прист-
растие да откривате за пуб-
ликата непознати или не-
изпълнявани произведения на
световни майстори. Какво
ново в тази посока?

- Да, наистина ние активно
се борим срещу рутината в
музиката! Стараем се програ-
мите, които представяме, да
включват, освен известни на
публиката творби, така и ряд-
ко изпълнявани произведения
от композитори от различни
епохи. Съвременната музика
заема значително място в на-
шите програми. Съвместната
работа с композитора, преди
творбата да бъде представе-
на пред публика, е изключи-
телно интересна. Съвременна-
та музика е много разнообраз-
на, в нея няма стилистични ог-
раничения и бариери. Тя
съчетава всички традиции,
даже и фолклор и джаз, което
я прави достъпна и близка до
нас. За съжаление обаче,
няма достатъчно медийна
подкрепа и затова изпълните-
лите трябва сами да търсят и
откриват стойностни творби,
както и да ги популяризират,
вярвайки, че това ще бъдат
творбите, които в бъдеще ще
характеризират нашата епоха.

 Преподавате камерна
музика в Националната му-

зикална академия. Има ли и
днес много автори, които
създават интересни твор-
би, а също и млади инстру-
менталисти, които са гото-
ви да се отдадат на камер-
ното изкуство?

- Да, има - например кон-
курсът за австрийска камерна
музика в София, на който съм
инициаторка и артистична ди-
ректорка. Той се провежда от
2008 г. на всеки две години в
Националната музикална ака-
демия със съдействието на
австрийското посолство и има
за цел да представи на българ-
ската публика съвременни ав-
стрийски композитори, както и
да стимулира нашите ученици
и студенти да я изпълняват.
Впечатляващ е и каталогът от
камерни произведения на гер-
манския композитор Волфганг
Рим (роден 1952 г.), който
съдържа поне 20 произведе-
ния за струнен квартет. Има и
редица съвременни камерни
творби от български компози-
тори, които и аз, и студентите
често изпълняваме.

 Доста пътувате, сви-
рите пред чуждестранна
публика и критици. Какви са
впечатленията ви - българ-
ското музикално изкуство
продължава ли да поддържа
интереса и високия си ав-
торитет по света, завою-
ван от предишни поколения

изпълнители и автори?
- Да, продължава, но не

се знае докога. Истината е,
че студентите намаляват дра-
стично, защото не виждат ре-
ализация в страната си. По-
зорно е да се споменават за-
платите на музикантите,
изпълняващи класическа му-
зика, в сравнение с развле-
кателните фолк и чалга.

 Френското Министер-
ство на външните работи ви
удостои с медал за заслуги
към френската култура. Смя-
тате ли, че и у нас така се
ценят усилията и постиже-
нията на творците?

- Поради генетичната дар-
ба на българите, у нас имаме
твърде много върхови пости-
жения в изкуството и награди-
те никога не стигат!

 Във вашето семейство
почти всички сте отдадени
на музикалното изкуство.
Замисляте ли нови съвмест-
ни изяви със сестра си Нина,
която е арфистка, а може би
двете заедно с майка ви -
изтъкнатата пианистка
проф. Жени Захариева?

- Предстоят ни индивидуал-
ни изяви. Майка ми Жени За-
хариева ще изнесе концерт на
21 април в рамките на Салона
на изкуствата в НДК. На 30
април, както вече споменах,
свирим заедно със съпруга ми
в рамките на фестивала “Изку-
ствата за Земята”, а сестра ми
Нина Малеева ще представи
“Седем слова на Христос” от
Хайдн (аранжиментът е напра-
вен от нея за соло арфа) на
3 май от 19 ч. в камерна зала
“България”.

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ
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На 24 април 2013 г.
се навършва

1 година
откакто ни напусна

милата ни
съпруга, майка,
баба и прабаба
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14.08.1932 -
24.04.2012 г.

Споменът за милата ни Иринка,
за нейната добрина, отзивчивост
и любов към семейството, близки,

приятели и другари ще остане
завинаги в нашите сърца!

Поклонението ще се състои на 20 април
2013 г. от 12.00 ч.в гробищен парк -

с. Симеоново, Ямболско.

Поклон пред светлата й памет!

“Ñïàñåíè êóëòóðíè
öåííîñòè”
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Велин ГЕОРГИЕВ

Уж бях престанал да се изненадвам... Така, де... Но...
Преди три седмици в салона, който ръководя вече 18
години, най-неочаквано се появи една библейска лич-
ност, която, назовавайки името си, ме изненада... Поло-
вин век не бяхме се виждали... И тъй като е доста по-
възрастен, мислех си, грях ми на душата, че вече не е
между живите... А той се появи във Файтона, готов да
приседне на капрата. Подаде ми дебела книга. Загла-
вието й “Живот ли бе - да го опишеш?” - Иван Цирков.
Това е моята Библия, каза ми библейският посетител и
погледна към капрата, но тя бе заета. И разбрах, че му
се сяда по-скоро, че няма време за чакане... Най-нео-
чаквано Валери Петров реши да не правим неговия
рожден ден на 22 април във Файтона и разгеле негов
акран вече се гласеше да му вземе мястото.

Иван Цирков е роден на 25
юли 1921 г. в с. Тешово, Гоце-
Делчевско. Минал през ратайлъ-
ка. Последното му ратайско лято
било през 1937 г., след което
участвал в изграждането на во-
допровода от Попови ливади до
улиците на Неврокоп. После на-
рамва кирката и прокарва гор-
ски пътища по течението на
река Туфча над с. Брезтица.
Подкарва гимназиалното си об-
разование, но го изключват от
всички средни учебни заведе-
ния заради ремсовата му при-
надлежност. И от петричката
полиция пътят му е към затво-
ри и концлагери, чак до лагера в Демир Хисар... След
Девети септември 1944 г. няколко години е ремсов
работник-инструктор и, завършвайки филологическото
си образование в Софийския университет, е на работа
в Радио София, впоследствие и в Министерския съвет...
И в никое време, след половинвековно прекъсване на
контактите ни, Иван Цирков ми носи своята Библия,
книгата на неговия живот... И от тази Библия разбрах
как той си е намерил лагер на всичките му лагери -
край Драгалевци му дали една скалиста местност.
Нещо като собственик на парцел, камък върху камък.
Хубаво, рекъл си, и се захванал да кърти тази каменна
кариера. Чудят му се хората, поспират и го гледат, а
той с лоста - кърти ли, кърти... Този човек се е само-
осъдил на каторжен труд, споделят минувачите. Той ги
чува, казват си нещо и продължава да кърти... И не-
скончаемите усилия протичат с надписа на това място:
“Лабор омниа винцит” - трудът побеждава всичко.

Победител е и Иван Цирков. Цялата негова Библия
прилича поразително на непреклонния му характер,
на Човек, който знае, че е роден за последен път и
там, където е попаднал, там е неговото място. За да
докаже мъдростта на древните.

И един фрагмент от неговите “Ситнежи”.
Пълномощникът на Драгалевци Цветан Стойков:
- Другарю Цирков, цяло село ви се чуди и удивлява

как можахте на мястото на скалите да създадете гра-
дина?! На мнозина може да се оспорва собствеността
върху земята, но не и на Вас. Всички са свидетели, че
не получихте мястото, а си го създадохте със собстве-
ните си ръце.

Удивен съм от този човек. Библейски. Със своя Биб-
лия. Тя прилича на Него, а той - на Нея...

Книгата “Живот ли бе - да го опишеш?” ще
бъде представена в НЛС “Старинният

файтон” на 22 април от 18 ч.

Те са пет чаровници и
със сигурност са най-кра-
сивата поп-рок банда у

Две изложби за богомилите ще
бъдат открити днес в Русе. Едната
е в Регионалния музей, а другата -
в Русенския университет “Ангел
Кънчев”. Темата е “Предшествени-
ци на Реформацията - богомили,
патарени, катари, лоларди”. Това е
първа по рода си изложба и в изве-
стен смисъл световна премиера.
Организатори са Регионалният му-
зей - Русе, Русенският университет,
Софийската търговско-промишлена
камара в лицето на нейния предсе-
дател Георги Чернев и Емил Вичев.

Автори на изложбата, резултат
на неколкогодишен труд, са проф.
Георги Василев от Университета по
библиотекознание и информацион-
ни технологии и проф. Ален Вюйо-
мен от университета в Артуа. Из-
ложбата събира богат доказателст-
вен материал, че богомилството и
неговите западноевропейски раз-
клонения са една от основните
идейни струи на европейската ре-

За богомилството в европейската реформация
„разказват” две експозиции в Русе

формация. Навсякъде, където е пре-
минала богомилската вълна, е пре-
дизвикала предренесансово ожив-
ление - в Босна, Северна Италия,
Южна Франция, Англия.

Проф. Йордан Иванов и проф.
Иван Шишманов отбелязват тази
връзка, която доскоро не бе проуче-
на, и първи у нас с нея се заема
проф. Георги Василев. Изложбата се
състои от три части - “Богомилство
на Балканите”, “Богомилство и
свързаните с него движения и култу-
ри в Западна Европа” и “Български
апокрифни и богомилски представи
в английската култура XII-XIX век”.

Последната, трета част, е изця-
ло дело на Г. Василев и почива на
научните резултати от книгите му
“Българската “ерес” и английската
реформация (богомило-катарски
влияния върху Уиклиф, Лангланд,
Тиндейл, Милтън и Блейк)” и аме-
риканското издание “Heresy and the
English Reformation: Bogomil-Cathar

Influence on Wycliffe, Langland,
Tyndale and Milton”.

Изложбата е една от първите
прояви на създадения към Универ-
ситета по библиотекознание и ин-
формационни технологии, с ректор
проф. Стоян Денчев - Академичен
изследователски център “Богомил-
ството и Европа”, единствен по рода
си в света. Председател на Консул-
тативния съвет е акад. Васил Гюзе-
лев, в неговия състав са проф. На-
дежда Драгова, доц. Ерика Лаза-
рова, френският академик Еманю-
ел Льоруа Ладюри, проф. Норман
Танър от Папския Грегориански
университет, проф. Рьоне Вайс от
Лондонския университет и др.

Организаторите планират из-
ложбата да обиколи не само голе-
мите български градове, но и да
гостува в цяла Европа. За София се
предвижда да бъде открита през
септември, научи ДУМА от Г. Чер-
нев, председател на СТПК.

Антични находки
и етнографски
забележителности
обогатяват колекциите на
Регионалния исторически
музей в Благоевград

Международния ден на опазването
на културните ценности - 18 април.
Изложени са оригинални материа-
ли от фондовете на музея, постъпи-
ли изключително в резултат на ра-
ботата на ОД на МВР - Благоев-
град, митница Кулата, Окръжен съд
и Окръжна прокуратура Благоев-
град. Представени са културни цен-
ности, разкриващи различни аспек-
ти от всекидневния и празничния
живот на хората от античната епо-
ха. Богатите колекции от накити -
фибули, коланни токи и апликации,
елементи от колесници и конска
сбруя, великолепни образци на
римската бронзова пластика, сред-
новековно въоръжение и много
други експонати, разкриват специ-
фичната материална култура на на-
селението, обитавало българските
земи в древни времена.

Основен акцент са уникалните

Удивителна прилика
на автор със
своята Библия

антични находки: комплектът от
сребърни съдове със запазени ча-
сти от сребърен ритон за вино и
двувърх железен меч, които са без
аналог в България и региона. В ну-
мизматичната част на експозиция-
та са изложени едни от най-ран-
ните сребърни монети, включени
към племенното трако-македонско
монетосечене от V-IV в. пр. Хр.;
бронзови монети на македонските
царе от Филип II до Персей; авто-
номни бронзови монети на Маке-
дония и Тракия; тетрадрахми на Ати-
на и Тасос от т.нар. нов стил, полз-
вали се с голяма популярност по
тракийските пазари. Посетителите
ще се запознаят и с основните рим-
ски монетни номинали (ас, сестер-
ция, фолис, антониниан, дупондий,
центенионалий), римското провин-
циално монетосечене (II-III в.), об-
хващащо провинциите Мизия, Тра-
кия и Македония; характерните
особености на ранното византий-
ско монетосечене и най-вече на
византийския фолис и неговите
подразделения; както и с контрол-
ните мерки за тежест на златни
монети, известни под името екза-
гий и датирани в периода IV-VII в.

Представени са образци на ръчно
изработено оръжие от края на ХVIII
и началото на ХIХ в. - кремъчно и
капсулно - ударни пищови и пуш-
ки, богато орнаментирани с висо-
ка художествена стойност. Сред ек-
спонираното хладно оръжие са
ятаган от ХIХ в. с красив бронзов
обков и кавказки кинжал. Ценни
са и офицерските саби.

Спасените за науката и за по-
коленията етнографски ценности
отлично допълват и обогатяват ко-
лекциите на Регионалния истори-
чески музей - Благоевград, с тра-
диционни костюми, накити, внесе-
ни от Средна Европа, предмети на
домашния лукс. Множеството еле-
менти от каракачанско облекло и
домашен текстил разказват любо-
питната история на древна по про-
изхода си етническа група, чиито
представители са наричани “по-
следните номади на Балканите”.

С изложбата музейните специа-
листи изказват благодарността си
за ползотворното сътрудничество
със специализираните звена на
МВР, Окръжен съд и прокуратура, в
името на опазването на българска-
та историческа памет и култура.

нас. Те са момичетата в
розово, които обичат да
създават емоции и да

нажежават страстите. Те
обичат пролетта и обожа-
ват музиката, която сви-

рят, защото ги изпълва с
енергия и мощни фанта-
зии, изстреляни със си-
лата на звука... Те са
Ирина, Бенджи, Ани,
Поли и Sun Dessi и се
наричат d.vine “The pink
project”, в превод “Боже-
ственият розов проект”.

Защо божествени -
разберете на живо днес
от 21 ч. в арт клуб “Жре-
ци на музите” в Студент-
ския град. На място пре-
ди събитието ще можете
да си резервирате маса
пред сцената, да си ку-
пите билет или да си взе-
мете розов “флаер” с ав-
тограф, отправят покана
организаторите. Входът е
6 лв., научи ДУМА от
Тина Коилова.

Николая ИВАНОВА

П
осетителите на Регио-
налния исторически му-
зей в Благоевград ще
могат да видят изложба-
та “Спасени културни
ценности”, посветена на
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РУСИЯ  Е ДОСТАВИЛА
НА ВЕНЕЦУЕЛА ДВА
ДИВИЗИОНА С-300ВМ

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

АМЕРИКАНЦИТЕ ЩЕ СЪЗДАВАТ
КОНВЕРТОПЛАН ОТ ТРЕТО ПОКОЛЕНИЕ

ЮЖНОКОРЕЙСКИТЕ
KF-16 ЩЕ БЪДАТ
ОБОРУДВАНИ С
РАДАРИ RAYTHEON

ГВАТЕМАЛА И СЕНЕГАЛ
СИ ЗАКУПИХА УЧЕБНИ
САМОЛЕТИ SUPER TUCANO

А

Б

Обективът не се шегува

разилската компания Embraer е подписала догово-
ри на доставката на шест учебно-бойни самолети
A-29 Super Tucano за Гватемала и три за Сенегал,
съобщава пресслужбата на компанията. Планира се

Един още силен
старец

зтребителят-прехващач МиГ-
31, чиято разработка започ-
ва още през 1968 г., ще стои
на въоръжение във ВВС на
Русия до 2028-2030 г. Както е

Снимка „ЛЕНТА.РУ"

И

Експлоатацията
на изтребителите
МиГ-31 ще бъде
продължена до 2030 г.

заявил главнокомандващият ВВС Вик-
тор Бондарев, самолетът ще премине
модернизацию. В близките седем го-
дини ВВС планира да създаде нов
изтребител-прехващач, който да заме-
ни остаряващия МиГ-31.

Своя първи полет МиГ-31 извършва
през 1975 г., а през 1981-ва е приет
на въоръжение. Той става първият
руски изтребител от четвърто поколе-
ние и до момента остава единственият
самолет, пригоден за патрулиране в
арктическите ширини. Общо от 1975
до 1994 г. са произведени повече от

500 МиГ-31. По данни на Бондарев на
въоръжение във ВВС в момента се
числят само 122 машини. Част от тях
до 2020 г. ще бъдат модернизирани
до ниво МиГ-31БМ.

МиГ-31 развива скорост до 3000 ки-
лометра в час и има боен радиус от
720 километра. Във версия БМ само-
летът може да открива цели на раз-

стояние до 320 километра, а до 280
километра - да ги поразява. Основно-
то въоръжение на изтребителя са ра-
кети клас «въздух-въздух» от различ-
ни видове, които са разположени на
шест точки на окачване. Машината
разполага и с автоматично оръдие,
калибър 23 милиметра. Екипажът на
самолета е от двама души.
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старец
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старец
Един още силен
старец

KF-16 от ВВС на Южна Корея

ВВС на Южна
Корея са избрали
американската
компания Ray-
theon в качество-
то на доставчик
на радари с ак-
тивна фазирована
антенна решетка
(АФАР) за изтре-
бителите KF-16
C/D Block 52 Figh-
ting Falcon, съоб-
щава пресслуж-
бата на Raytheon.
Общо Raytheon
ще предаде на
Корея 134 рада-
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ра RACR (Raytheon Advanced Combat Radar). Доставките на РЛС
ще започнат в края на 2016 г. и по данни на Defense News ще
завършат през 2021 г. Стойността на контракта не се посочва, но
изданието оценява общата сума за модернизацията на корейските
изтребители на 1,1 милиарда долара. Търгът за доставката на РЛС
с АФАР Южна Корея обяви през есента на 2011 г. Заявки за кон-
курса са подали компаниите Raytheon и Northrop Grumman (с радар
SABR). Както се съобщава, част от радарите се планира да се
произвеждат в Корея за поощряване на местната икономика. По
условията на търга новите радари трябва да работят във всички
режими, достъпни за РЛС с АФАР (включително картографиране
на местността). Освен това конструкцията на РЛС трябва да е
съобразена с по-нататъшната модернизация на силите на ВВС на
Южна Корея. РЛС RACR е създадена на базата на радара APG-79,
с който са комплектовани изтребителите F/A-18E/F Super Hornet.

в Гватемала самолетите да се използват за патрулиране
над биосферния резерват Майя (Reserva de la Biosfera
Maya). Освен самолетите в контракта е разгледана достав-
ката на системи за управление и контрол, а също и три
радара. Освен това Embraer ще се заеме с подготовката на
гватемалските пилоти.  В зоната на отговорност на гвате-
малските Super Tucano влиза территория с обща площ
повече от 21 хиляди квадратни километра. Екипажите на
самолетите ще следят за възникването на горски пожари,
а също и незаконната сеч на дърветата. За плановете на
Гватемала да купи шест бразилски самолета стана извест-
но още през есента на 2011 г. Стойността на контракта не
се посочва. Трите бразилски учебно-бойни самолета, купе-
ни от Сенегал, ще влязат в разпореждане на ВВС на стра-
ната. Планира се да се използват за патрулиране над по-
граничните територии, а също и за изпълняване на задачи
по обезпечаване на националната безопасност. Стойност-
та на самолетите за Сенегал също не се разкрива. Super
Tucano стоят също на въоръжение в Бразилия, Чили, Колум-
бия, Еквадор, Перу, Доминиканската република, Индоне-
зия, САЩ, Маври-
тания, Ангола и
Буркина Фасо.

През февруари
т.г. САЩ се догово-
риха с Embraer за
доставка на 20
Super Tucano за
ВВС на Афганис-
тан. Сделката се
оценява на 427
милиона долара. С
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Super Tucano

Р
«Рособоронескпорт» е преда-

ла на Венецуела два дивизиона
от зенитния ракетен комплекс
С-300ВМ, пише в. «Известия»,
като цитира източник от дър-
жавната компания. Системата е
била доставена в разглобен вид,
като двата дивизиона ще бъдат
монтирани през лятото на т.г.
Други подробности по доставка-
та не се уточняват. С-300ВМ е
способна да изпълнява функции
на противовъздушната и проти-
воракетната отбрана; в нея се
използват два вида ракети,
предназначени за поразяване
на цели, отдалечени до 200
километра. Доставката на нова-
та партида военна техника се
осъществява по контракта от
2009 г. за сумата от 11 милиар-
да долара. Част от тези средст-
ва - повече от четири милиарда
долара, Венецуела е получила
чрез кредит. Благодарение на
покупката на военна техника от
Русия до края на годината Вене-
цуела ще може да формира
ешелонирана система за проти-
вовъздушна отбрана, в чийто
състав ще влязат зенитните
артилерийски установки ЗУ-23,

зенитните комплекси «Бук-2М»
и «Печора-2М», а също и ком-
плексите С-300ВМ. В цялата
венецуелска поръчка за достав-
ка на руско въоръжение и воен-
на техника влизат основните
бойни танкове Т-72Б1В (те бяха
доставени през март 2012 г.,
а е съгласувана доставката на
още сто машини), реактивни
системи за залпов огън «Смерч»,
брегови ракетни комплекси
«Бал-Э», комплекси за управле-
ние на огъня «Машина-М»,
са-моходни гаубици «Мста-С»
и преносими зенитно-ракетни
комплекси. Очаква се догово-
рът да бъде изпълнен изцяло
до края на годината.

С-300ВМ/«Антей-2500»

Снимка ГСКБ «АЛМАЗ�АНТЕЙ»

Конвертоплан Bell V-280 Valor

мериканската компания Bell Helicopter е пред-
ставила проект на конвертоплан от трето поко-
ление, който е получил названието Bell
V-280 Valor. С новия проект компанията има
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намерение да вземе участие в търга на армията на
САЩ за създаването на среден многоцелеви верто-
лет или конвертоплан, който през 2030 г. трябва да
замени парка от остарели UH-60 Black Hawk. Лета-
телният прототип на перспективния конвертоплан се
планира да бъде сглобен към 2017 г. По какъв при-
знак Bell Helicopter е провела делението на конвер-
топланите на поколения не се уточнява. В момента
единственият серийно произвеждащ се летателен
апарат от такъв тип е V-22 Osprey. Вероятно компа-
нията отнася тези машини към второ поколение. Не
е изключено за първо поколение конвертоплани Bell
Helicopter да смята машините XV-3 и XV-15, разрабо-
тени от компанията през 1950-1970-те години. В
момента компанията съвместно с италианската
AgustaWestland създава конвертоплан AW609, пред-
назначен  за гражданския пазар. Съгласно описани-
ето на Bell Helicopter, V-280 Valor ще може да
извършва полети с крейсерска скорост от 518,6 ки-
лометра в час, а бойният радиус на апарата ще бъде
926-1481 километра при максимална далечина на
полета от 3,9 хиляди километра.  Bell Helicopter е
представила две базови версии на перспективния
конвертоплан: транспортна и бойна. Първата е пред-
назначена за превоз на 11 десантчици или за раз-
лични товари (товароподемността не се уточнява).
Радиусът на зоната за полет на тази машина е 463

километра. Бойната версия трябва да замени верто-
летите AH-64 Apache. Тази машина ще може да носи
високоточно оръжие в контейнери, а в носовата част
на специален турел ще се постави оръдие. В момен-
та Bell Helicopter в консорциум с Boeing пуска кон-
вертоплани V-22. Тези машини в самолетен режим
развиват скорост до 565 километра в час, а бойният
им радиус е 722 километра. V-22 е предназначен за
превоз на 32 войници или товар обща маса до девет
тона. Osprey може да бъде въоръжен с картечници
калибър 7,62 и 12,7 милиметра, а също със шест-
стволна 7,62-милиметрова картечница.

Добрата физическа подготовка е задължителен
елемент, за да бъдеш боен пилот...

Изтребител-
прехващач МиГ-31
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Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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За да скрият лицето си от
мъжете, жените не винаги трябва
да носят фередже. Късата пола е
много по-ефективна.

19
Св. преподобни Иоан Вехтопещер-

ник (VIII век). Св. мъченици Христофор
и Теона

Преподобни Йоан Вехтопещерник е
живял през VIII век. Той се подвизавал
в манастира, основан в Палестина близо
до Йерусалим от св. Харитон Изповед-
ник. Една пещера служела за храм и
била наречена Вехта (стара), откъдето и
преподобни Йоан бил наречен Вехтопе-
щерник. Обикнал Христа от цялото си
сърце, той още от младини започнал да
пътува по светите места и да слуша съве-
ти от святи люде и отшелници. Най-по-
сле се настанил в Харитоновата пещера,
където се отдал на строги подвизи. Мно-
го години прекарал в пост, молитва и
бдение, като винаги мислел за смъртта
и се учел на смирение. Достигнал свя-
тост и тихо завършил живота си.
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АНТОАНЕТА СТЕФАНОВА, световна
шампионка по шахмат за жени
БОРИС ВУЛЖЕВ, поет
ВОЛЕН СИДЕРОВ, политик
ГЕОРГИ КОНСТАНТИНОВ,
изпълнителен директор на ЦКБ
Проф. д.ик.н. ДИМИТЪР ИВАНОВ,
издател на в. “Земя”, общественик
КОРНЕЛИЯ БЛАГОЕВА, поетеса
ЛИЛИЯ ДЕРНЕВА,
член на Общопартийната
контролна комисия на БСП
ЛЮБЕН ДИМАНОВ, художник
МАЯ ДРАГОМАНСКА, актриса
РОСЕН ДИМОВ, прокурор
Член-кор. СТОИЛ СТОИЛОВ,
учен-физикохимик
ЦВЕТАН НЕДЯЛКОВ, музикант
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Поли Генова със сингъл
от мюзикъла „Аладин”
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Поли Генова със сингъл
от мюзикъла „Аладин”

С концерт от детски песни и популярни
хитове, танци и страхотна торта ще
бъдат забавлявани гостите, приятели-
те, учителите и родителите, дошли на
тържеството.

Групите “Палечки”, “Палавници” и
“Дъга тийн” ще представят на своя първи
празничен концерт през 2013 г. певче-
ския си и артистичен талант с прекра-
сен и забавен репертоар. Всичко това
ще се случи в компанията на приятели-
те им от танцов състав “Ив денс”. На
празничния спектакъл са поканени
малки и големи деца и родители, които
искат да се усмихват, пеят и танцуват в
съботния ден, маскирани като любими-
те им герои и известни лица. Носете
маски, настроение и усмивки, призова-

“Äúãà” ïðàçíóâà
20 ãîäèíè ñ ìàñêàðàä
Родителите на децата-участници
предоставят билети за тържеството на
възпитаници от Дом „Асен Златаров”

ват организаторите на тържеството.
Вече 20 години вокална студия

“Дъга” подготвя и развива артистичните,
певчески и танцувални таланти на деца-
та, които безспорно печелят награди на
български и международни музикални
фестивали и се доказват като професи-
оналисти на голямата сцена. Затова от
формацията са решили да се представят
с няколко празнични концерта в София,
на които канят стари възпитаници и нови
приятели да се присъединят към купона,
а защо не и към “Дъга”?!

С огромно желание родителите на
децата-участници се съгласиха да пре-
доставят билети на възпитаници от Дом
“Асен Златаров”, които заедно със сво-
ите връстници ще се потопят в праз-
ненството с маски, песни и празнична
торта от сладкарница “Неделя”.

Създателка на вокална студия “Дъга”
е Снежана Полихронова в сътрудниче-
ство с композитора на едни от най-ху-

бавите песни за малчуганите Димитър
Кърнолски, който също така бе и автор
на много детски постановки, междуна-
родни конкурси и фестивали.

Билети за концерта се продават
на входа на “Студио 5” и в офиса на
Арт център “Кърнолски” на цена 7 лв.

В
ъзпитаниците на вокална
студия “Дъга” ще отбележат
с празничен маскарад своя
20-и рожден ден на 20 ап-
рил от 12.00 ч. в “Студио 5”.

много емоция и хъс, за да уважат публиката в различни
страни, да покажат своята отдаденост и да подчертаят, че
всеки е шампион в сърцата на тези, които го обичат. Видео-
посланията на българските изпълнители са качени в мрежа-
та YouTube.

Елица и Стоян се готвят усилено за представянето на
страната ни на “Евровизия” - работят върху хореографията
си, репетират и експериментират с различни ефекти, които
да взривят публиката на песенния конкурс в Малмьо, Шве-
ция. Изненадите от българския лагер предстоят, но те се
пазят в пълна тайна.

Насрочените дати за полуфиналите на 58-ото издание на
“Евровизия” са 14 и 16 май, а финалът ще се проведе на
18-и. 39 държави потвърдиха участието си в тазгодишната
песенна надпревара.

Рок групата “Ред хот чили пепърс”
ще свири за будисткия лидер Далай
Лама в Орегон. Червените люти чушле-
та ще подкрепят духовния водач на
11 май в рамките на инициативата му
за вдъхновяване на “бъдещите поколе-
ния да се грижат за планетата”. Кон-
цертът ще се състои в Мемориалния ко-
лизеум на ветераните в Портланд.

Изобилие от свежи плодове, както и най-
доброто българско бяло и червено вино са
пожелали да има на трапезата им музикан-
тите от прочутата белгийска група “Вая кон
диос” (на испански Vaya Con Dios - с Бога
напред). Дани Клейн и компания се завръ-
щат в София за изключителен прощален кон-
церт в зала 1 на НДК на 20 април в 20.00 ч.,
както ДУМА вече писа.

Харизматичната певица ще е придружа-
вана от деветима музиканти и бек вокалист-
ки, както и от трима души технически екип
за изявата на групата у нас, която ще е
възможна благодарение на Loud Concerts и
Magic FM.

Публиката ще чуе на живо емблематич-
ните “What`s a woman”, “Nah Neh Nah” и дру-
ги прекрасни и вечни хитове на групата. В
концерта няма да бъдат включени кавъри и
нови аранжименти, а само емблематични за
“Вая кон диос” песни.

Билети за музикалния спектакъл на “Вая
кон диос” все още могат да бъдат намерени
в мрежите на Ticketstream.bg и Eventim.bg на
цени между 45 и 120 лв., уточни за ДУМА
Павел Атанасов от Loud Concerts.

40-годишната актриса Гуинет Полтроу оглави годишната класация на
списание “Стар” за 20-те най-мразени личности в киното, музиката и
телевизията. Блондинката смята, че е натрупала толкова много отрица-
телни гласове на американци, заради репутацията си на човек, който
води стриктен здравословен начин на живот. Според изданието обаче
на хората съвсем не им харесва стремежът на актрисата да печели от
пропагандирането на здравословно хранене, красота и дълголетие.
Книгата на Полтроу “It`s All Good” вече неофициално е била наречена
“Как правилно да уморим семейството си от глад”. Изчислено е, че
всекидневното меню, препоръчвано от Гуинет, струва по 300 долара.

Само на крачка след Полтроу се нарежда друга актриса - Кристен
Стюарт, която си спечели критиките след публичното разкриване на
аферата й с женения режисьор на “Снежанка и ловецът” Рупърт Сандърс.
С него миналата година тя изневери на приятеля си Робърт Патинсън и
стана враг на много тийнейджърки в САЩ.

Латино звездата Дженифър Лопес е на трета позиция, а след нея е
бившият приятел на Кати Пери - Джон Майер, който е известен
с женкарския си начин на живот. На пето място е
кралицата на романтичната комедия Катрин Хейгъл.
Мадона пък е седма, тъй като според мнозина й е
време да осъзнае на колко години е и да е по-
скромна. Сър Елтън Джон твърди за Материално-
то момиче, че напоследък изглежда като панаир-
джийска стриптийзьорка.

 Не е изненадващо и присъствието в класаци-
ята на тийн идола Джъстин Бийбър и риалити
звездата Ким Кардашиян, която, според издани-
ето, прекалено много се натрапва на феновете,
доказва непрекъснато своята бременност, като
публикува нови и нови снимки в блога си. Хума-
нитарната активистка Анджелина Джоли е под
номер 15 в списъка, а преди нея на 13-о
място е звездата от “Двама мъже и поло-
вина” Аштън Къчър, който е мразен от
хората, понеже изневери на вече бив-
шата си Деми Мур на рождения й ден.
Арендби певецът Крис Браун учудващо
е на последна позиция, въпреки че по-
лучи маса критики след възобновяване-
то на връзката си с Риана, която грозно
преби през 2009 г.

Елица и Стоян с послание към феновете на 5 езика

БББББ
ългарските представители на тазгодишната “Еврови-
зия” записаха специални послания към своите фено-
ве и почитатели на 5 езика - английски, руски, нем-
ски, френски и испански. Елица и Стоян вложиха

БЪЛГАРСКО ВИНО
ЗА „ВАЯ КОН ДИОС”

„Ред хот чили
пепърс” ще свири
за Далай Лама

Най-мразената знаменитост
в Холивуд е Гуинет Полтроу
Най-мразената знаменитост
в Холивуд е Гуинет Полтроу
Най-мразената знаменитост
в Холивуд е Гуинет Полтроу
Най-мразената знаменитост
в Холивуд е Гуинет Полтроу
Най-мразената знаменитост
в Холивуд е Гуинет Полтроу
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Резултати

Локо Сф се връща
в „Надежда”

След три години ходене по мъки-
те сагата със стадиона на Локо Сф
най-сетне приключи. Официално
тимът се завръща на съоръжение-
то в кв. “Надежда” и ще посрещне
тук Ботев Пд още в събота от 17
ч. Общинската комисия, водена от
Пелагия Чернева, каза своето “да”
за лиценза на стадиона. В сряда пак
в “Надежда” Локо Сф ще посрещне
Левски в реванш за Купата на
България, след загуба с 1:3 в първия
мач на “Георги Аспарухов”.

Чавдар Етр спечели
„Юлиян Манзаров”

Юношите на Чавдар Етр (до 18
г) спечелиха 10-ия традиционен
турнир в Свищов на името на тра-
гично загиналия талант Юлиян Ман-
заров. На финала футболистите от
Академията на Христо Стоичков
победиха Единство (Черна гора) след
изпълнение на дузпи с 4:3. Редовно-
то време завърши 0:0. Българският
тим пропусна повече положения , но
нанесе първо поражение на Единст-
во на турнира. За 3-о място ЦСКА
надигра Стяуа с 3:1.

Глоби в Монтана

Футболистите и треньорите
на Монтана бяха глобени с по 1
месечна заплата. Санкцията е за
незадоволително представяне през
пролетта, през която тимът запи-
са 6 загуби и 1 равен. В предстоя-
щето гостуване на Пирин ГД от-
борът ще бъде воден от Георги
Станков, досегашен помощник на
подалия оставка Стойчо Стоев.
Възможно е той и другият помощ-
ник Дилян Иванов да водят отбора
до края на сезона.

Генков отпада за
Купата на Полша

Висла без Цветан Генков в гру-
пата не успя да се класира на
финал за Купата на Полша. Тимът
загуби с 2:3 в Краков в реванш
срещу шампиона Шльонск Вроцлав
и отпадна с общ резултат 3:5. За
гостите се разписаха Стеванович
(24), Собота (54) и Мила (80), а за
Висла точни бяха Вилк (27) и Ивица
Илиев (69).

ПО ЕВРОСПОРТ 2:
19.00 Бохум - Санкт

Паули
21.30 Борусия М -

Аугсбург
ПО ФИЛМ +

21.00 Аякс - Хееренвеен

резултати

Купа на България,
I-ви полуфинали:

Славия - Берое 0:0;
Левски - Локо Сф 3:1 2:0
Родригес (64 и 75), 2:1 Д.
Илиев (81), 3:1 Велев (83).
Реваншите са на 24 и 25
април.

6 от 49
I теглене: 7, 10, 24, 33, 34, 46
II теглене: 18, 25, 27, 37, 47, 49

6 от 42
I теглене: 7, 9, 18, 35, 37, 40

5 от 35
I теглене: 1, 6, 26, 30, 31
II теглене: 7, 10, 15, 27, 28

Тото Джокер
Печеливши позиции: 1, 8, 9
Пелеливши числа: 9, 2, 5

Гришо влетя
в Топ 30

Г

Хасковлията наказа и германеца Майер
в Монте Карло, очаква сблъсък с Надал
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ригор Димитров продължи “на-
казателната” си акция в Монте
Карло, като на “Мастърс” тур-
нира в Монте Карло (2,6 млн.
евро) записа трета поредна

Григор Димитров

победа срещу тенисист, срещу когото бе
имал само загуби в досегашните им сре-
щи. Гришо премина като тайфун през
Флориан Майер (Гер, №30) с 6:2, 6:4.

С успеха Димитров става първият
българин, достигнал четвъртфинал на
“Мастърс” турнир,   а освен това си га-
рантира и дебют в Топ 30 на света. Той
ще изпревари Майер и ще се изкачи до
рекордното в кариерата си 27-28-о мяс-
то, но класирането му зависи и от пред-
ставянето на Фабио Фонини (Ит), който
също тресна бомба и изхвърли в III кръг
Томас Бердих (Чех, №6 в света) с 6:4, 6:2.
Гришо пък очаква на 1/4-финалите нов
сблъсък с “Краля на клея” Рафаел Надал

(Исп), отстранил също с 6:2, 6:4 друг гер-
манец - Филип Колшрайбер. Испанецът
тъкмо в Монте Карло има 8 поредни тит-
ли до момента, като е спечелил и един-
ствената среща с Гришо досега - през
2009 г. в Ротердам със 7:5, 3:6, 6:2.

Срещу Гришо 29-годишният германец
издържа на високото му темпо само в на-
чалото до 2:2, а после хасковлията спече-
ли 12 поредни топки и при 2:5 Майер
допусна втори пробив само след половин
час игра. Във втората част доминацията
на Григор продължи  с пълни сили, но
след 4:1 той допусна няколко неточни
отигравания и позволи на съперника си
да го доближи. При 5:3 Гришо сервира-
ше за победата, но се разколеба и до-
пусна пробив. Той обаче веднага си го
върна и спечели мача при втория мач-
бол и след малко повече от час игра си
осигури място на четвъртфиналите.

лавия и Берое не
си вкараха гол и
завършиха 0:0 в
първия 1/2-финал
за Купата на

С

Веселин Пенев и Павле Попара се борят за висока топка пред погледа на Лоузейро и
Ливраменто в първия полуфинал за Купата на България, завършил 0:0 в София

Славия и Берое не си вкараха гол

България на стадиона в
“Овча купел”. Антонио Лив-
раменто (29) улучи десния
стълб на вратата на Иван
Караджов, а в 89-ата мин.
“белите” претендираха за
дузпа, след като Галин Ива-
нов падна в наказателното
поле на гостите между три-
ма играчи на Берое, но
съдията Цветан Кръстев,
известен с прякора Мане-
кена, остана безмълвен, с
което вбеси играчите и фе-
новете на 100-годишния со-
фийски клуб.

 Треньорът Вили Вуцов и
момчетата му само могат да
съжаляват, че не взеха
аванс от Берое, който се от-
браняваше отлично, но на
няколко пъти се пропука, но
“белите” не съумяха да от-
бележат. Вратарите Иван
Караджов и Георги Петков
имаха много работа и шанс,
а Венцислав Христов (75)
излезе очи в очи срещу
вратаря на домакините, но
не успя да го преодолее.
Така финалистът ще бъде
излъчен в четвъртък на ста-
диона под Аязмото от 17,30
ч.

“Имахме положения,
ударихме и греда, но не ус-
пяхме да вкараме. Сега оти-
ваме да играем в Стара За-
гора. Като ни победят там,
ще играят финал, но аз ви
казвам, че Берое няма да

ни победи. Нека играят,
както искат, щом това ги
устройва. Резултатът не е
най-добрият, но не е и най-
лошият. Все едно не е има-
ло първи мач, а играем на
директна елиминация. Дори
е по-добре, защото и при
равен може да се класира-
ме. Едно обаче е сигурно -
девети или десети мач по-

ред Славия не е била дуз-
па. Дори фаул пред пенал-
та не сме изпълнили. Който
не вярва, давам му видео-
записите от срещите”, заяви
треньорът на Славия Вели-
слав Вуцов.

“Стига с тая порногра-
фия!”, заяви пък треньорът
на гостите Петър Хубчев
и се прибра в тунела.  На

пресконференцията след
това Хубчев отново бе из-
ключително лаконичен.
“Като битка и мъжество от
нашия отбор съм доволен.
Но не съм доволен, защото
не победихме и това не ни
дава предимство”. Той отка-
за да поясни кое е порно-
графия, но обяви, че няма
претенции към съдията.

ългарският национал Александър Тонев заяви, че най-
вероятно ще отхвърли предложенията на клубове от
долната половина на италианската Серия А и ще пред-
почете да се присъедини към Селтик, тъй като целта
му е участие в Шампионската лига.

Звездата на Лех Познан призна, че е наясно, че
отборът на Нийл Ленън ще подсили тима си през ля-
тото, за да си осигури достойно представяне в най-
престижното европейско състезание. Селтик се кон-
курира с Лацио и Фиорентина за подписа на Тонев.
Юношата на ЦСКА обаче не крие, че Шампионската
лига е най-важното за него.

“Чест е да знам, че Селтик се интересуват от мен.
Те са клуб с голяма история и представянето им в
Европа тази година показа, че са готови да творят
нова история. Миналото лято 3 италиански клуба се
интересуваха от мен и въпреки че Серия А е сред
елитните първенства в Европа, за мен е по-важно да
играя футбол в Шампионската лига. Мога да постигна
това в Селтик”, заяви българският национал. От пол-
ския му клуб Лех Познан е определена цена от 3 млн.
паунда, но специалистите допускат, че тя може да
бъде намалена наполовина.

елси разгроми с 3:0 като гост Фулъм в дер-
бито на Западен Лондон и се върна на 3-
ата позиция в Премиър Лийг. За домакини-
те цял мач игра Димитър Бербатов, а Ста-
нислав Манолев остана резерва. “Сините”
откриха с шут от 30 м на Давид Луис (30).
Джон Тери (43 и 72) с глава оформи раз-
грома на домакините първо след пас на
Хуан Мата, а после след подаване от кор-
нер на Фернандо Торес. Малко преди по-
чивката Бербатов пропусна да се разпише.
Той получи топката на дъгата на наказа-
телното поле и шутира, но Петър Чех спа-
си. “Ако искаш да постигнеш нещо, трябва
да играеш в Европа, а ние не можем”, за-
яви разочаровано треньорът на Фулъм
Мартин Йол. Холандецът поиска тимът му
да спечелят 10 т. от оставащите 5 мача.
Фулъм остана 10-и с 40 т, а Челки излезе
3-и с 61, пред Арсенал 60, Тотнъм 58, и др.

САШО ТОНЕВ ОТКАЗВА НА
ИТАЛИАНЦИ, ЗА ДА ИГРАЕ
В ШАМПИОНСКАТА ЛИГА

Б

ФУЛЪМ С БЕРБАТОВ
ПАДА 0:3 ОТ ЧЕЛСИ,
ЙОЛ ИСКА 10 ТОЧКИ
И ЕВРОТУРНИР

Ч
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В

Стр. 31

Славия
и Берое
завършиха
0:0 в София

гледайте

кратки

ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

11.30 Монте Карло
Мастърс

ФОРМУЛА 1
11.00 и 23.00

Гран при на Бахрейн,
своб. тренировки

ПО ЕВРОСПОРТ
СПОРТНА ГИМНАСТИКА

12.00 и 17.00
Европейско първенство

КОЛОЕЗДЕНЕ
15.30 Обиколка

на Трентино (III етап}

В отворено писмо до вре-
менния министър на спорта
Петър Стойчев, медиите и
българската общественост
президентът на Федерация-
та по художествена гимнас-
тика Илиана Раева се изказа
гневно за “умишленото и
напълно тенденциозно спеку-
лиране от страна на минис-
терството с парите, отпусна-
ти на един от най-успешните
доскоро български спортове.
“С цел да се внуши на обще-
ствеността, че на художест-
вената гимнастика са предо-
ставени милиони левове, ко-
ито обезпечават подготовка-
та, се пусна писмо с цифри
без никакво обяснение какви
и за какво са тези суми, и
обезпечават ли те подготов-
ката на отборите. Това беше

Раева пак захапа
Петър Стойчев
Художествената гимнастика не получава достатъчно
пари, а министърът спекулирал с неверни суми

реакция, първоначално само
моя, а после и на Нешка
Робева за отказа на ми-
нистър Стойчев да даде не-
обходимите средства на на-
ционалните отбори, за да
осигурим участието си на
европейското първенство във
Виена и световното първен-
ство в Украйна. Министерст-
вото на спорта е отпуснало
на БФХГ само 191 000 лв. за
международен спортен ка-
лендар. Тези пари трябва да
покрият участията ни в све-
товното първенство, европей-
ското първенство, 6 световни
купи, 5 турнира от веригата
Гран при и 6 турнира за де-
войки. Само състезанието за
Световната купа в Лисабон
струваше 43 300 лв. БФХГ е
изразходвала до момента су-

мата от 145 480 лв., а състе-
занията тепърва предстоят.
Министерството одобри само
2 турнира за жени индивиду-
ално, 2 турнира за жени ан-
самбъл и 4 турнира за девой-
ки. В тази сума трябва да
бъдат включени самолетни
билети, хотел, храна, такси
участия. Независимо от това,
че министерството отказа да
финансира турнирите, избро-
ени по-горе, БФХГ чрез соб-
ствени средства и спонсори
до момента успява да подси-
гури участието на толкова
важните, поради специфика-
та на спорта, турнири”, пише
Раева и обяснява, че само
Световната купа в София
струва на БФХГ около 500
000 лв., спортното министер-
ство отпуска 230 000 лв., а

само наемът на зала “Арена
Армеец” е 72 000 лв. За ма-
териално оборудване (трика,
анцузи, клинчета, фланелки)
за 34 души (състезатели, тре-
ньори, хореографи, маса-
жист и лекар) са отпуснати
за всичките гарнитури 45 940
лв. и сумата е недостатъчна
да бъдат платени само три-
ката на гимнастичките.

“Г-н министър, позицията,
която заемате, и институция-
та, която ръководите, макар
и временно, изисква от Вас
отговорност, компетентност
и морал. Когато се изнасят
документи, целящи да ком-
прометират спорт, донесъл
толкова мигове на щастие и
гордост на българите, това
може да Ви изиграе лоша
шега и да има обратен ефект.
Никой няма право да използ-
ва служебното си положение
за користни цели”, завършва
Илиана Раева.

лександър Батинков записа
най-предно класиране от
българите в квалификациите
на европейското първенство
по спортна гимнастика за
мъже и жени, което започна

Италианката Елиза Менегини изпълнява
съчетанието си на греда в

квалификациите на европейското
първенство по спортна гимнастика за

мъже и жени в Москва

А Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Батинков остана 41-ви в Москва

в Москва. Батинков участва на всички-
те 6 уреда и се класира 41-ви от 159
участници със сбор от 75.498 т. (земя
14.300, кон с гривни 7.266, халки
12.333, прескок 14.000, успоредка
13.566 и висилка 14.033). Драгомир
Пеев, който също игра на всичките
уреди, е 44-ти  със 74.998 т. (13.800,
10.166, 13.366, 13.533,  12.200 и 11.933).
Велислав Вълчев завърши 67-ми, но
игра само халки (13.700), успоредка
(13.300) и висилка (14.200). Христос
Маринов е на 100-но място, след като
игра 2 уреда - халки (14.033) и успо-
редка (12.333). Нито един от четирима-
та българи не се класира за финала в
многобоя или на отделните уреди. По
регламент първите 24 от квалификаци-
ите (но само по двама от държава) се
класират на финала в многобоя, а
първите 8 с най-добри оценки на от-
делните уреди (по 1 от страна) на ин-
дивидуалните финали.

 С най-голям сбор в квалификации-
те завърши Макс Уитлок (Вбр) - 89,365
т., пред Олег Верняев (Укр) 89,331,
Давид Белявски (Рус) 88,265, и др.

Снощи приключи надпреварата в
квалификациите при жените, където
участва и Ралица Милева.

Ивелин Попов вкара дузпа, но
тимът му Кубан отпадна на 1/4 финал
за Купата на Русия. Кубан устиска 0:0
срещу втория във Висшата лига Зенит
в Санкт Петербург. Попов влезе като
резерва малко преди продълженията,
а след тях вкара втората дузпа. Съот-

Реал М е най-скъпият
футболен клуб за 2012 г.,
а бившата звезда на “Бе-
лия балет” Дейвид Бекъм
е спечелил най-много
пари сред своите колеги
според класацията на
“Форбс”. Шампионите на
Испания са оценени на
$3,3 млрд. и изпреварват
английския Манчестър

Реал М и Бекъм най-богати
Юнайтед ($3,165), който
бе неизменен лидер от
създаването на класаци-
ята през 2004 досега. 3-и
е Барселона, оценен на
$2,6 млрд, а 4-и Арсенал
- $1,326. От тимовете
извън Европа най-напред
е Коринтианс (Бр) - 16-и
с $358 млн. Бившият анг-
лийски национал Дейвид

Бекъм, който премина
във френския ПСЖ, е
спечелил най-много пари
през 2012-а - $50,6 млн.
Втори е най-скъпият фут-
болист в света Кристиано
Роналдо (Реал М) с $43,5,
а трети с $40,3 млн. е
най-добрият в света през
последните 4 години Лео
Меси.

Попето вкарва, Кубан отпада
борниците му Шарл Каборе, Анхел
Деалберт и Леандро обаче пропусна-
ха и Сергей Семак бе точен за край-
ното 4:3 за домакините. На полуфинал
Зенит ще играе с Анжи, а в другия ще
се срещнат ЦСКА М и победителя
между Ростов и Терек.

Снимка RFPL.ORG

Корпоративна търгов-
ска банка е спасила мо-
тофедерацията от банкрут
и е отпуснала средства за
десетото домакинство на
Севлиево на кръг от све-
товния шампионат. Дълго-
вете на институцията
възлизат на 500 000 евро,
като вчера председате-
лят на БФМ Богдан Ни-
колов превел поредната
вноска от 200 000 лв. на

БАНКА СПАСИЛА
МОТОРИСТИТЕ ОТ БАНКРУТ

Мони ГЕОРГИЕВ промоутърите. Така през
уикенда на мотополигона
“Горна Росица” край Сев-
лиево ще се състои V кръг
от Световната купа по мо-
токрос в класовете МХ1 и
МХ2.

“Това трасе е печели-
ло 6 години наградата за
най-добро в света. Ще се
изсипе целият световен
елит, има участници от
27 страни, което говори
на какво високо ниво
сме”, заяви председате-

лят на организационния
комитет на ГП “България”
Румен Петков. Най-голе-
мите ни надежди са
свързани с Петър Пет-
ров, който ще кара в
МХ2. Състезателят имал
проблеми с амортисьо-
рите, но ще се цели да
влезе между първите 5.

Билетите с цени от 5
лв. и 20 за ВИП ложата,
могат да бъдат закупени
и от мрежата на “Ивен-
тим”.

Ивелин Попов

Рабаджиева
и Абонданца пак
1-ви в Азербайджан

Добриана Рабаджиева за втори
пореден път стана шампион на
Азербайджан. Три кръга преди края
на женската волейболна Суперли-
га на евроазиатската страна ней-
ният Рабита (Баку) вече е недо-
стижим на върха в класирането.
Воденият от националния селек-
ционер на България Марчело Абон-
данца световен и европейски клу-
бен вицешампион победи Игтисад-
чи (Баку) с 3:2 гейма (22:25, 25:21,
25:21, 26:28, 15:10) и вече има 57
точки от 19 победи и 2 загуби, с
11 повече от преследвачите Азер-
рейл (Баку) и Игтисадчи.  Рабаджи-
ева записа 19 т. (4 аса, 15 атаки)
и 44% добро посрещане. Локомо-
тив (Баку) с либеро Мария Филипо-
ва победи Бакъй-Азерьол (Баку) с
3:1 гейма  (18:25, 25:19, 25:19, 25:16)
и си осигури 4-ото място.


